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Förord 
 

 
Vi har riktigt spännande dagar framför oss där vi bland annat ska behandla de 100 motioner som 
har inkommit. Jag, med hela distriktsstyrelsen, uppskattar att vi är ett partidistrikt där många 
medlemmar kommer med nya politiska förslag och ser fram emot en spänstig debatt om de 
samma. Välfärden står inför enorma ekonomiska utmaningar i år och även nästa år med 
anledning av den SD-ledda regeringens lättnader för de rika och nedskärningar på välfärden. 
Denna nya ekonomiska verklighet har i stor utsträckning styrelsen förhållit sig till då bifallna 
motioner ska bli verklighet i närtid i största möjliga mån.  
 
Sedan 2019, utifrån ett representantskaps beslut, åläggs det distriktsstyrelsen att upprätta en 
motionsuppföljning. Motioner som bifalls, och i särskilda fall även besvarade, skickas motionen 
till relevant instans som sedan återkopplar till motionären vad som kommer att hända med 
motionen eller vad som har gjorts utifrån motionen. Denna återkoppling dokumenteras och 
sammanställs till en motionsuppföljningsrapport som redovisas på varje representantskap förlagd 
under hösten. Dessa motioner sänds alltså vidare till återkopplande politisk instans oavsett om 
representantskapet inte beslutar att den ska skickas vidare. 
 
Andra nyheter vad gäller motionshantering är att partikongressen 2021 beslutade att de nationella 
kongresserna genomförs var fjärde år istället för var annat år. Då tidsintervallen har ökat mellan 
partikongresserna finns det risk att motioner som skrivs idag blir inaktuella eller redan har 
genomförts när väl partikongressen går av stapeln. Därför har distriktsstyrelsen tagit ett 
principbeslut att samtliga attsatser inkomna till distriktets representantskap som föreslår att skicka 
motionen vidare till partikongressen eller att insänd motion har en sådan karaktär att den lämpar 
sig bättre att hanteras av partikongress, föreslås bli besvarade med uppmaningen att motionären 
återigen skickar in motionen inför det representantskap som kommer hantera motioner inför 
partikongressen. Då får motionerna, som Göteborgs partidistrikt vill ska bli partiets nationella 
vilja, bättre chans att få genomslag på partikongresserna.  
 
Styrelsen ser fram emot spännande politiska diskussioner. Än en gång, varmt välkommen!  
 
Mattias Jonsson 
Ordförande för Socialdemokraterna i Göteborg. 
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Område 1 – Välfärd 
 
 
 

Motion 1: Stärk hemspråken/modersmålen i 
skolan 
Motionär: Timothy Kääriä 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
Om elevens hemspråk stärks kommer det att få positiva följdeffekter på elevens förmåga att ta till 
sig och utveckla andra språk. Nivån på svenska språket ser olika ut för olika barn. För en del barn 
kan språkstöd i klassrummet vara tillräckligt för att tillgodogöra sig undervisningen. 
Modersmålsundervisning kan för andra barn vara viktig, som ett komplement. Vi, 
socialdemokrater, har i budgeten för 2023 fört fram vikten av språkutveckling i förskolan. Vi vill 
med denna motion poängtera vikten av språkutvecklande insatser i grundskolan genom att stärka 
elevens hemspråk/modersmål. En sådan satsning gynnar även individens kunskapsinhämtning i 
stort. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att åter i budget formulera krav på att 
stärka elevers modersmål. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att få ordentlig uppföljning på vilka 
språkstärkande åtgärder som genomförs i grundskolan och vilka effekter dessa har 

3. Att denna skrivelse sänds till riksdagsbänken för vidarebefordran våra politiker 
skolutskottet. 

 
 

Utlåtande motion 1: Stärk hemspråken/modersmålen i 
skolan 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om rätten till modersmålsundervisning. 
 Styrelsen delar motionärens beskrivning om hur viktigt ett starkt modersmål är för 
kunskapsinhämtning och för att lyckas i de övriga ämnena i skolan. På nationell nivå finns starka 
skäl för oro i och med det utredningsuppdrag som Tidöpartierna kommit överens om gällande en 
översyn av modersmålsundervisningen så att den inte ”inverkar negativt på integrationen eller 
kunskapsutvecklingen i svenska”. I flera skånska SD-styrda kommuner nekas elever modersmål 
med hänvisning till att språket inte är dagligt umgängesspråk i hemmet. 
 I Göteborg är det cirka 12 000 elever som läser modersmål, de största språken är arabiska 
och somaliska. Det är varje rektor som i samråd med vårdnadshavare beställer 
modersmålsundervisning från Språkcentrum (som organisatoriskt sorterar under UBN). Det 
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handlar både om modersmål, där själva språket studeras, och studiehandledning där eleven får 
undervisning på sitt modersmål i ämnen där hen har behov av det. På Språkcentrum är cirka 300 
modersmålslärare anställda och Språkcentrum bistår också i att lärare blir anställda ute på 
skolenheter, vilket underlättar samordning och tillgänglighet.  
 Det görs insatser inom grundskolan för att tillgodose behovet av modersmålsundervisning. 
Skolinspektionens genomförde en granskning 2022 inom grundskolan som renderade en 
anmärkning om brister i nyanländas tillgång till studiehandledning. Grundskolenämnden 
beslutade som ett svar på detta att anvisa en del av skolmiljarden till studiehandledning för 
nyanlända elever vilket resulterade i 1 000 fler timmar undervisning. En rad andra insatser sattes 
samtidigt in för att stödja samverkan och samordning mellan rektorerna och Språkcentrum, 
utbildning och kompetensinsatser för lärare och att studiehandledningen lyftes in i skolornas 
resultatuppföljning. Inom Språkcentrum arbetar man med att stärka kompetensen på sina lärare, 
och öka graden av behöriga och legitimerade lärare som tillsvidareanställs. Kontinuerlig 
uppföljning genom dialog med rektorer och klassrumsbesök visar att skolornas nöjdhet fortsätter 
att öka.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet 
 
 

Motion 2: Tolk i möten mellan skolan och 
föräldrar 
Motionär: Karin Beskow 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
Föräldrars delaktighet och engagemang i sina barns skolgång är viktig för att stärka elevernas 
studieresultat positivt. Kontakten mellan skolan och barnens föräldrar kan ske på många olika 
sätt: telefonsamtal, skriftligt eller vid personliga möten. Vid sådan tillfällen av 
informationsöverlämnande, dialog och möten är det viktigt att säkerställa att parterna gör sig 
förstådda. Skolverket råd är att tolk skall användas i möten mellan skolan och föräldrar som inte 
talar svenska. Exempel på möten där detta behövs är i ett utvecklingssamtal eller föräldramöte. 
Tolkförmedling Väst har uppmärksammat att tolkar vid sådana möten behöver stärkas i 
terminologi och tolkteknik för att skapa de bästa förutsättningarna för en bra tolkning. Man 
erbjuder därför tolkar att gå en kurs i ämnet.  
 Målsättningen med att lärare, föräldrar och elever i ett gemensamt samarbete upprättar 
elevens individuella utvecklingsplan (IUP) är att alla inblandade ska veta hur man ska hjälpa 
eleven i sin kunskapsutveckling. När vuxna runt eleven har en gemensam syn och förväntan på 
varandra och eleven underlättar och hjälper det alla inblandade att ha realistiska förväntningar 
och förståelse för barnets styrkor och svagheter.  
 För att nå målet likvärdig skola är det nödvändigt att föräldrar till skolelever ges de bästa 
förutsättningarna att bli delaktiga i sina barns skolgång. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Grundskoleförvaltningen ges i uppdrag att ta fram ett underlag med en redogörelse 
om i vilken omfattning tolk används vid möten (utvecklingssamtal, upprättande av 
individuell utvecklingsplan och föräldramöten) där elevens förälder förväntas närvara. 

2. Att Grundskoleförvaltningen ges i uppdrag att ta fram ett underlag med redogörelse om i 
vilken omfattning skriftlig information översätts till förälders modersmål. 
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3. Att Grundskoleförvaltningen redovisar eventuella identifierade brister, behov och 
åtgärdsförslag i arbetet med att anlita tolk och att skriftligt material översätts till föräldrars 
modersmål. 

4. Att motionen efter beslut vid Representantskapet riktas till kommunfullmäktigegruppen. 

 
 

Utlåtande motion 2: Tolk i möten mellan skolan och 
föräldrar 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1-2 
Bifall attsats 3-4 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om rätten att kunna ta till sig information 
om sitt barns skolgång och rätten till full delaktighet i samhället. Det är ansvariga rektorer som 
beslutar om tolk ska användas och beställer tjänsten från Tolkförmedling Väst. 
 Grundskoleförvaltningen följde 2022 upp kostnaderna för tolktjänster. Uppföljningen visade 
att förvaltningen under 2021 köpte in tolktjänster för totalt 6 mnkr. Av dessa 6 mnkr stod 
skolorna för 3,9 mnkr, resterande 2,1 mnkr var tolktjänster inköpta av Mottagningsenheten och 
elevhälsan. Tolkkostnader utgör 0,1 procent av skolornas totala budgetram i utbildningsområdena 
Centrum, Sydväst och Hisingen men 0,2 procent av skolornas totala budgetram i Nordost.  
 Tolkar används vid behov både via telefon och i person, både språk- och teckentolkar. 
Tolkar anlitas bland annat vid samtal och möten med vårdnadshavare, utvecklingssamtal och 
föräldramöten. Vissa översättningar har gjorts lokalt vid behov men generellt sett görs inte 
översättningar. En del förvaltningscentrala processer så som ”Önska skola” har översatts på flera 
språk. Det finns ett behov av att mer information översätts till flera vanligt förekommande språk, 
exempelvis information om åtgärdsprogram och anpassad grundskola. Det borde också finnas 
organisatoriska möjligheter att i större utsträckning kunna ha lärare anställda med särskild 
språkkompetens för att minska behovet av externa tolkar.  
 Det är viktigt att föräldrar görs delaktiga i sina barns skolgång, för att kunna stötta dem på 
rätt sätt. Föräldraansvaret är viktigt och behöver förstärkas. Föräldrar som av olika skäl brister i 
föräldraförmåga ska erbjudas insatser - det kan exempelvis handla om att utveckla sin svenska - 
för att de ska kunna hjälp sina barn på ett bättre sätt och även själva vara fullt delaktiga i det 
svenska samhället, och därigenom bra förebilder för sina barn. 
 Mot bakgrund av ovanstående föreslår distriktsstyrelsen att besvara attsats 1 och 2 samt 
bifalla attsats 3 och 4. 
 
 
 

Motion 3: Vaccination mot Bältros 
Motionär: Ulf Johansson, Ann Christin Alexandersson och Marc Bachelard 
Antagen av: Seniorsossarna sdf 
 
I vårt land var vi tidiga med att införa vaccinationsprogram, något som vi fortfarande är väldigt 
bra på. Freden, vaccinet och potäterna sa Esaias Tegnér en gång om grunden för den snabba 
svenska utvecklingen på 1800 talet. Hade han uttalat sig några decennier senare så hade han 
dessutom säkert haft med vårt partis framväxt som en bidragande orsak till utvecklingen. 
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Något som vi önskar få med när det gäller vaccinationer är vaccinering mot Bältros. Idag finns 
sedan ett par år tillbaka ett ytterst verksamt vaccin (Shingrix) mot denna sjukdom, som alla 
personer som någon gång haft vattkoppor riskerar att få. Bältros är en smärtsam sjukdom som 
slår hårt mot äldre, risken att få den ökar stort med stigande ålder. Komplikationer vid bältros 
kan vara lunginflammation, hjärninflammation och stroke. Dessutom kan sjukdomen sätta sig i 
ögat med stor risk för blindhet. 
 Vi motionärer önskar att alla över 65 år i vår region skall få möjlighet att vaccinera sig utan 
kostnad. Idag är kostnaden för vaccination nästan 5000: - Vilket är en stor kostnad för en 
pensionär. 
 Andra förekommande bältroskomplikationer är lunginflammation, hjärnhinneinflammation, 
hjärninflammation och stroke. Studier har visat att risken för stroke är ökad de första tolv 
månaderna efter genomgången bältros. Dödligheten vid bältros är låg och de flesta dödsfall 
inträffar i åldersgruppen 85 år och äldre. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att representantskapet tar motionen som sin och sänder den vidare till våra ledamöter i 
Västra Götalands regionfullmäktige för åtgärd. 

2. Att representantskapet sänder motionen till den socialdemokratiska gruppen i SKR och 
till den socialdemokratiska riksdagsgruppen för kännedom. 

 
 

Utlåtande motion 3: Vaccination mot bältros 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om avgiftsfri vaccination mot bältros för 
alla över 65 år i vår region.  

Styrelsen delar motionärens vilja att skydda äldre medborgare genom utökade 
vaccinationsprogram. Sjukvården utrededer kontinuerligt och utvärderingar olika typer av 
vaccinationsprogram, däribland möjligheten att inkludera bältros-vaccination i vårt nationella 
vaccinationsprogram i framtiden. Detta för att säkerställa att de inte bara är kostnadseffektiva 
utan också genererar maximal nytta för våra medborgare. Bältros har i dessa utredningar tidigare 
inte bedömts som kostnadseffektiva. Bedömningen är inte statisk men tidigare bedömningar har 
alltså menat att det för den givna tidpunkten fanns andra hälsoinsatser och vaccinationsprogram 
som prioriterades högre på grundval av deras potentiella fördelar och kostnader. 

Den nuvarande pågående utredningen fokuserar på att fastställa den mest effektiva 
vaccinationsstrategin för att minska den sjukdomsbörda som bältros orsakar. 
Folkhälsomyndigheten är optimistiska om att utredningen kommer att kunna slutföras under 
2023. Om Folkhälsomyndigheten föreslår att bältros bör ingå krävs det ytterligare tid för att 
regeringen ska fatta ett beslut och programmet ska kunna implementeras. Det är rimligt att 
förvänta sig att det kommer att ta några år innan eventuella vaccinationsprogram kan bli 
verklighet. 

Distriktsstyrelsen föreslår att besvara motionen då utredning pågår och menar att vår egen 
region bör invänta regeringsbeslut som även innebär tillhörande finansiering. Styrelsen kommer 
sända vidare motionen till den socialdemokratiska riksdagsbänken från Göteborg för att bevaka 
frågan från det att utredningens förslag ges och eventuella regeringsbeslut tas. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  
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Motion 4: Avskaffa det fria skolvalet 
Motionär: Johan Thorsell 
Antagen av: Enskild 
 
Prestationerna i den svenska skolan har fallit. De privata skolorna presterar inte bättre än de 
kommunala. Sorteringen av elever har förstärkts och betygsinflation har blivit resultatet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Staten återtar det fulla ansvaret för skolan, både från kommuner och privata 
huvudmän. 

2. Att det privata skolvalet avskaffas och ersätts med prioriterade önskemål som stäms av 
mot samhälleliga mål om likvärdighet och integration. 

 
 

Utlåtande motion 4: Avskaffa det fria skolvalet 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1  
Besvarad attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för dess engagemang och förslag. 

Styrelsen delar motionärens djupa oro över hur den svenska skolan ser ut idag och vad den 
lyckas leverera. Det är tydligt att såväl kommunala som privata skolor har misslyckats med att 
upprätthålla en utbildning i världsklass vilket skapar enorma utmaningar i utbildningskedjan och 
att många hamnar efter på arbetsmarknaden. Det är även av största vikt att framhålla 
motionärens riktiga observation om att elevers sortering och betygsinflation har blivit allt mer 
påtagligt problem i svensk skola. 

I frågan om en eventuell förstatligande av skolan är det värdefullt att notera att den 
socialdemokratiska kongressen tidigare har röstat ned motioner som rör förstatligande. Vad gäller 
förslaget om skolvalet har partiet redan en pågående nationell satsning för att främja ett rättvist 
skolval, vilket inkluderar åtgärder som gemensam antagning och slopad kötid som 
urvalskriterium. Detta initiativ, likt det motionären eftersöker, syftar till att minska 
skolsegregationen.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avsslå attsats 1 och att 
besvara attsats 2.  
 
 
 

Motion 5: Gymnasiebehörigheten i utsatta 
områden 
Motionär: Kim Son Ngo 
Antagen av: Bergsjöns sdf och SSU Göteborg 
 
När man kollar på gymnasiebehörigheten i Göteborg står det klart att skolor i utsatta områden 
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har lägre behörighet än andra delar av staden. Att gå till en skola och veta att varannan person 
inte klarat sig till gymnasiet gör lite ont, för att problemet ligger inte bara hos eleverna. Elever 
behöver motivation och stöd genom åren i grundskolan, inte alla lever under samma 
förutsättningar. Inte alla växer upp med föräldrar som är högt utbildade. Inte alla kan få hjälp 
med den där läxan utanför skolan.   
 Det handlar inte om att alla i staden ska få exakt lika mycket resurser, det är inte hur vi 
uppnår utveckling. Det handlar om att lägga mer resurser där det behövs mer. I fall som dessa 
behöver vi vara solidariska och ställa oss på den rätta sidan. Vi behöver högre löner för lärare och 
personal i skolor i utsatta områden, vi behöver mer läxhjälp, fler böcker, bättre datorer och 
resurser. Våra skolor behöver resurser för att klara sig. De behöver resurser och stöd för att 
kunna klara sig till gymnasiet men också få studiemotivation generellt.   
 Våra blivande gymnasieelever behöver vår hjälp! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att mer resurser ska läggas på skolor i utsatta områden i Göteborg 

 
 

Utlåtande motion 5: Gymnasiebehörigheten i utsatta 
områden 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om en rättvis och likvärdig skola. 
 Styrelsen delar motionärens beskrivning om hur viktigt det är att se till att resurstilldelningen 
tar hänsyn till de olika förutsättningar och behov som finns i olika stadsområden, i olika skolor 
och bland olika elever. Precis som motionären lyfter är behörigheten till gymnasiet generellt 
betydligt lägre i skolor i socialt utsatta områden än i andra områden.  
 Elevsammansättningen spelar stor roll och då särskilt elevernas utbildningsbakgrund. Att 
inte ha svenska som modersmål gör det betydligt svårare att tillgodogöra sig undervisningen. 
Bostadssegregation i kombination med en under lång tid allt för oreglerad invandring har skapat 
utmaningar att få socialt blandade elevgrupper. Att motverka den pedagogiska segregation som 
yttrar sig i skolan är en långsiktig strävan som berör alla stadens förvaltningar och bolag. Det är 
också något som kräver lagändringar för att stoppa det förödande marknadsskolsystemet som 
förstärker segregationen och förslösar skattepengar.  
 På kortare sikt är det som motionären skriver centralt att styra resurserna dit behoven är 
som störst. Det handlar om att få fler behöriga lärare att vilja arbeta på våra så kallade 
högindexskolor (skolor med svagast socioekonomiskt elevunderlag) genom att erbjuda 
löneförmåner eller flexiblare arbetstider. Kring detta pågår ett uppdrag inom 
grundskoleförvaltningen.  
 Upplevelsen av stök och bristande studiero är högre i dessa skolor vilket försvårar inlärning 
och riskerar sabotera elevers skoltid. För att komma till rätta med detta krävs resoluta insatser för 
ökad vuxennärvaro, att särskilt stöd sätts in tidigt och i tillräcklig omfattning och att lärarna har 
befogenheter och reella möjligheter att upprätthålla ordningen.  
 Gängkriminalitet och klanbaserade kriminella nätverk i närområdet kan också sprida sig in i 
skolan vilket kräver att skolan har mer resurser för exempelvis trygghetspersonal och entrévärdar. 
Här pågår samverkan mellan skolan och socialnämnderna för att kunna ha skolsocionomer ute i 
korridorer och på skolgårdar för att snabbt kunna fånga upp social problematik.  
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 Grundskolenämnden har gett förvaltningen i uppdrag att arbeta för att höja resultaten i 
utsatta områden. Ett uppdrag förvaltningen nu tar sig an genom att rikta insatser mot två utvalda 
skolor med högt socioekonomiskt index. I samverkan med akademien kommer man här pröva 
olika metoder för att se vilka som ger effekt för studieresultat och trygghet och vilka som inte gör 
det. På sikt kommer det finnas ett bättre underlag att för ett brett införande av fungerande 
metoder.   
 Göteborg har idag högre elevpeng än någon annan jämförbar kommun. Staden har även en 
unikt hög indexering av skolans resurser utifrån socioekonomiskt index, 19 procent av de resurser 
som går ut till skolorna viktas efter elevernas socioekonomiska status. I praktiken innebär detta 
att skolor i utsatta områden redan idag får betydligt mer i elevpeng än skolor i andra områden. Då 
vi ändå fortsatt ser att stora insatser krävs för att öka behörigheten och få fler elever att klara 
skolan kvarstår behovet av resursförstärkningar. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att bifalla motionen i sin 
helhet.  
 
 
 

Motion 6: (S) i Göteborg, och nationellt, måste 
verka kraftfullt för att hemlöshet ska bort 
Motionär: Åke Persson och Camilla Witt 
Antagen av: Örgryte-Härlanda sdf 
 
Hemlöshet är en skamfläck i ett välfärdsland. Enligt senaste kartläggningen över hemlöshet i 
Göteborg, från april 2022, ökar antalet hemlösa, även om antalet hushåll i hemlöshet minskar 
något. Antalet hemlösa individer april 2022 var 3 221 stycken. Samhället har i mångt och mycket 
abdikerat och lämnat över ett stort ansvar på civilsamhället, ideella organisationer och olika 
kyrkliga organisationer för att ta hand om dessa utsatta. Det är inte värdigt ett land som Sverige, 
och Socialdemokraterna, både i Göteborg och nationellt, måste agera kraftigare för att, som lagts 
fast, hemlöshet i staden ska vara ett minne blott senast 2028. Med den nya samhällsanalys som nu 
påbörjats i partiet måste hemlöshet, och orsakerna till den, tydligt upp på agendan. Man måste 
med kraft ställa sig bakom FN-deklarationen om mänskliga rättigheter att rätten till boende är en 
social rättighet. Därför kan hemlöshet ses som en kränkning av mänskliga rättigheter.  
 Forskningsstudier visar att alltför många som befinner sig i hemlöshet inte får den hjälp de 
behöver för att ta sig ur sin situation, främst på grund av alla de krav som ställs på individen. Men 
det är orimligt att en person eller ensamstående förälder med små barn som befinner sig i en 
utsatt situation ska kunna ta tag i sitt liv och leva upp till de krav som ställs. Alltför ofta, visar 
forskningen, bottnar beslut i att beslutsfattarna håller fast vid en förlegad inställning till 
”fattigdom” och personer som inte kan försörja sig. I den bilden är det den utsattes fel att hen är 
fattig och den utsatte själv förväntas lösa sin situation, utifrån idén att man antingen är passiv och 
oansvarig eller aktiv och ansvarsfull. 
 Men att en människa blir hemlös kan ha många olika orsaker. Det kan handla om att ha haft 
alltför stora ekonomiska problem som fått någon att förlora sin bostad, och 
betalningsanmärkningar ställer sig i vägen för att erhålla ett nytt kontrakt på boende. Det kan 
handla om psykiska och sociala problem och en missbruksproblematik. 
 Varje hemlös är unik och har sin individuella problematik. En individ har ofta insatser från 
såväl socialtjänst som sjukvård. Om man på allvar menar att få bort hemlösheten senast 2028 
behöver insatserna därför också planeras gemensamt med berörda handläggare och utifrån varje 
individs behov och, inte minst, tillsammans med denne. Det förutsätter en förtroendefull och 
trygg relation mellan individ och handläggare/sjukvårdspersonal. Ett samarbete mellan olika 
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myndigheter är ofta en utmaning och för att detta ska fungera krävs en “spindel i nätet”, en 
fristående funktion, centralt placerad, som har till uppgift att driva och leda samordningen i 
staden: Att organisera personliga möten med berörda handläggare från socialtjänst, sjukvård och 
andra tillsammans med den hemlösa för att planera, genomföra och följa upp en gemensam 
handlingsplan. Därför måste det således utvecklas ett tydligare samarbete i staden mellan olika 
instanser, institutioner och kompetenser för att ta in hela den utsattes livssituation. Detta behov 
uttrycks med kraft, och beskrivs som avgörande, i samtal med personer som befinner sig i eller 
har befunnit sig i hemlöshet och i en missbruksproblematik. Det är därför av yttersta vikt att 
arbetet mot hemlöshet snarast struktureras och intensifieras. Det borde vara Socialdemokraternas 
uppgift. 
 Linda, med lång erfarenhet av att vara hemlös, och andra hemlösa vittnar om att vid en flytt 
till ett annat geografiskt område i staden flyttas också deras ärende till det områdets socialkontor. 
Det innebär att en upparbetad relation, och förhoppningsvis en förtroendefull sådan, går förlorad 
och en ny relation ska byggas upp. Mycket av det arbete som gjorts går här förlorat och det är en 
påfrestning för båda parter. Att den hemlöse ska behålla sin socialsekreterare även vid flytt 
utanför det geografiska området borde vara en självklarhet, både ur mänsklig och ekonomisk 
synvinkel. Linda berättar hur hon fick behålla sin socialsekreterare även när hon flyttade mellan 
olika geografiska distrikt i staden. En genuin och långvarig relation med hennes socialsekreterare, 
som hon upplevde ställde upp för henne på ett konstruktivt sätt och tog kampen för henne, var 
en avgörande faktor för henne att ta sig ur ett grovt och långvarigt missbruk och 10 års "boende" 
under Älvsborgsbron. Detta är möjligt om man ser till att det är möjligt. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg ställer sig bakom positionen att hemlöshet är en 
kränkning av mänskliga rättigheter. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg skyndsamt formulerar ett handlingsprogram med 
konkreta förslag för att komma tillrätta med hemlösheten. 

3. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att utveckla en fristående 
samordningsfunktion i kommunen med uppgiften att samordna de olika aktörer, 
instanser och kompetenser som är involverade i den hemlöses livssituation för att 
upprätta en gemensam strategi och planering för att lösa den hemlöses situation, samt 
utifrån vetenskap och praktisk erfarenhet arbeta fram metoder för hur arbetet med 
hemlösa ska utformas långsiktigt och hållbart. 

4. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att hemlösa får en större kontinuitet 
gentemot socialtjänsten, till exempel genom att få behålla samma socialsekreterare även 
om personen ifråga flyttar till ett annat geografiskt område i staden. 

5. Att motionen skickas till Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk med uppdraget att 
verka i motionens anda. 

6. Att motionen skickas till partistyrelsen för beaktande i utformningen av partiets 
socialpolitik. 
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Utlåtande motion 6: (S) i Göteborg, och nationellt, måste 
verka kraftfullt för att hemlöshet ska bort 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1 och 5-6 
Besvarad attsats 2-3 
Avslag attsats 4 
 
Rätten till bostad är viktig. Det understryks såväl i Regeringsformen, som flertalet deklarationer 
och konventioner som Sverige anslutit sig till såsom FN:s deklaration om mänskliga rättigheter, 
Barnkonventionen, EU:s stadga om de grundläggande rättigheterna med flera. Distriktsstyrelsen 
håller med motionärerna om att hemlöshet är en mycket utsatt situation som behöver belysas och 
prioriteras av samhället.  
 Socialdemokraterna i Göteborg arbetar aktivt med frågan om hemlöshet. Ett nytt 
bostadspolitiskt program, i vilket hemlöshet är en del av programmet, ska arbetas fram inom 
partidistriktet. I Göteborgs Stad finns det en hemlöshetsplan med en mängd strategier och 
uppdrag som riktar sig till olika förvaltningar och bolag i staden. Exploateringsnämnden har 
dessutom fått uppdraget att ta fram en ny hemlöshetsplan utifrån rådande situation. I budgeten 
för 2023 ingår målet att hemlösheten ska upphöra till 2028. Därutöver tog den förra 
socialdemokratiska regeringen fram en strategi för att motverka hemlöshet som gäller fram till 
2026 och får genomslag i kommunala handlingsplaner och riktlinjer. I dessa olika 
handlingsplaner, strategier och riktlinjer finns tydliga uppdrag och ansvarsfördelningar till stadens 
olika verksamheter vilket gör att behovet för en fristående samordningsfunktion inte finns. 
Inrättandet av en sådan riskerar snarare att öka på administration och i det prekära ekonomiska 
läge vi befinner oss måste den yttersta verksamheten prioriteras. 
 Styrelsen är ense med motionärerna om att kontinuitet i handläggning och kontakt med 
handläggare är viktigt för att ett ärende ska hanteras så effektivt som möjligt. I nuläget har den 
hemlöse samma handläggare om ärendet inte avslutas av endera part. Skulle vederbörande öppna 
upp ett nytt ärende efter det första avslutats kommer denne att i hög utsträckning möta samma 
handläggare som tidigare såvida inte personen befinner sig i ett annat stadsområde. Detta då 
reglementet säger att de olika socialnämnderna är ansvariga för invånarna i sina respektive 
stadsområden. Bedömningen är att man i dagsläget har den kontinuitet som behövs. Högre krav 
på att den hemlöse ska få samma handläggare som tidigare skulle, utöver att öka kostnader för 
administration och större arbetsbelastning på socialsekreterare, kunna vara kontraproduktivt då 
det innebär längre handläggningstider. Vid hemlöshet är det viktigt att prioritera snabb 
handläggning för att nyttja det ”ambitionsfönster” som uppstått när den hemlöse kommit i 
kontakt med socialtjänsten och ökad administration riskerar att den hemlöse får vänta för länge 
på hjälp.  
 Sammantaget är distriktsstyrelsen positiva till motionen och delar motionärernas inställning 
om att hemlöshet behöver åskådliggöras och motarbetas aktivt, på flera olika sätt och nivåer.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att bifalla attsats 1 och 5-6, 
att besvara attsats 2-3 och att avslå attsats 4. 
 
 
 

Motion 7: Offentlighetsprincipen ska gälla för 
friskolor ur ett konkurrensperspektiv 
Motionär: Anita Wigren 
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Antagen av: Backa sdf och Seniorsossarna sdf 
 
Varför finns friskolereformen kvar 32 år senare? Starka ekonomiska intressen håller den 
kvar i dess unika form som bara kan återfinnas i just Sverige. Sedan 1992 har de privata 
skolkoncernerna växt i storlek och omfattning och fortsätter att öka både genom att utöka 
pågående verksamheter och att etablera nya. En stark intresseorganisation, läs lobby, som 
tillvaratar friskolornas intressen har bildats och finansierats genom avgifter från de verksamma 
friskolorna i Sverige, Friskolornas Riksförbund. Ordförande är Ulla Hamilton, som uttalar sig i 
media ofta, nu senast om den hotande offentlighetsprincipen för friskolorna. Ett fåtal friskolor 
har funnits sedan tidigare, före 1992, för bemedlade elever som finansierats av egen skolavgift 
eller sponsrats via företag. 
 Idag drivs skolor i Sverige på två sätt. I ena fallet av kommunalt drivna skolor med fastställd 
elevpeng, beslutad i kommunen. Alltså offentliga medel. Här finns inte vinstperspektiv. 
Eleverna blir inte utkastade mitt under ett pågående skolår. 
 I det andra fallet där skolor drivs i privat regi som i de flesta förekommande fall som 
aktiebolag och numera mestadels i växande skolkoncerner i aktiebolagsform. De drivs också 
med samma elevpeng från offentliga medel. Ett aktiebolags syfte är att få avkastning och 
vinst. Det har blivit tydligt att vinsten har större betydelse än att driva kvalitativ undervisning 
genom att man minskar kostnaderna. Det gör man genom att minska bemanningen och 
material på respektive skola.Friskolan har inte ansvar att fullfölja uppdraget och kan gå i 
konkurs. (se John Bauer Koncernen 2013) Marknadsföringskostnader är dock en viktig post 
för den privatdrivna verksamheten i konkurrensen om elever både mellan skolkoncernerna 
och mellan de privata och de kommunala skolorna.Som en konsekvens måste kommunala 
skolorna därmed också öka sina kostnader för marknadsföring. Det tas i båda fallen från 
den offentliga elevpengen, en dränering i konkurrensens tecken. 
 Syftet med friskolereformen har sedan 1992 förändrats från att erbjuda eleven alternativ 
pedagogik i små skolor till att dagens stora växande skolkoncerner driver allmänna 
nationella program utan att ta samma ansvar för elevernas skolgång och dess kontinuitet. 
Insyn och redovisning av verksamheten enligt offentlighetsprincipen blir viktig samtidigt som 
konkurrensen ökar. Här accentueras två perspektiv. Skolor drivna som aktiebolag vill inte ha 
insyn via offentlighetsprincipen för konkurrensens skull och avser att få förfoga de offentliga 
medlen de tilldelats genom elevens val och disponera och förflytta dessa medel mellan 
koncernens olika bolag. Syftet kan vara att redovisningsmässigt minska årets vinst genom 
att köpa och sälja inom koncernen mm för intressenters aktiviteter, numera även i utländskt 
ägande. Konkurrensen mellan offentliga skolor och de privatdrivna blir ojämlik vad gäller 
tillgång till information om konkurrenterna. I de kommunala skolorna gäller 
offentlighetsprincipen, som de privatägda koncernerna därmed har tillgång till. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att offentlighetsprincipen ska gälla skolor som drivs med tillförande offentliga medel 
oavsett om den drivs av kommunala skolor eller av privatägda skolor i aktiebolagsform, 
stiftelse eller liknande. 

2. Att vinstuttag begränsas. 

3. Att vinst på lokal skola tillfaller samma lokala skola för förbättring och kvalitetshöjning 
som just presterat den lokala vinsten. 

4. Motionen skickas till riksdagsgruppen 
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Utlåtande motion 7: Offentlighetsprincipen ska gälla för 
friskolor ur ett konkurrensperspektiv 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 och 4 
Bifall attsats 2-3 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för att belysa att offentlighetsprincipen bör gälla samtliga 
skolor oavsett huvudman och problematiken kring de skolor som drivs med vinstintresse.  

Styrelsen delar motionärens analys av vinstdrivande skolors verksamhet där ekonomisk 
vinning ofta prioriteras över kunskap och arbetsmiljö. De ökade marknadsföringskostnaderna i 
den intensiva kampen om elever påverkar även de kommunala skolornas situation betydligt. Det 
finns ytterligare exempel som gör att friskolesystemet gör det dyrare för de allmänna skolorna så 
som att de allmänna måste stå redo att ta emot elever när fristående verksamhet stänger. 

Sverige och socialdemokratin ser transparensen i styret av samhället som en central del av 
demokratin. Offentlighetsprincipen är ett kraftfullt verktyg för att främja öppenhet och 
transparens. Den tidigare socialdemokratiskt ledda regeringen reagerade kraftfullt på den dom 
som inskränkte, det kanske svenskaste vi har, och gick fram med förslag för att 
offentlighetsprincipen fortsatt ska gälla fristående skolor. Det råder ingen tvekan om att det är 
partiets fortsatta vilja. Något som inte minst tydliggjorts under förra valrörelsen och under det 
första året Socialdemokraterna varit i opposition i riksdagen.  

Vad gäller förslagen som berör vinsterna från skolverksamhet har partiet både 
partikongressbeslut och vallöften om att begränsa vinstuttagen ur svensk skola. Den tidigare 
socialdemokratiska regeringen har utrett frågan om krav av återinvestering i verksamhet men det 
är en komplex fråga för att undvika hål i regelverket. Distriktsstyrelsen tycker än dock att 
motionärens förslag om tvång att återinvestera vinsten i den lokala skolan som gav upphov till 
densamma är ett intressant förslag i väntan på att partiets nationella beslut blir verklighet om 
vinstförbud.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1 och 4 
och bifall till attsats 2 samt 3.  
 
 
 

Motion 8: SiS vara eller inte vara 
Motionär: Ulrika Andersson 
Antagen av: Kommunal Göteborg sdf 
 
Statens institutionsstyrelse, SiS, är den myndighet som har ansvar för individuellt anpassad 
tvångsvård för ungdomar som allvarliga psykosociala problem. Syftet är att ge ungdomar bättre 
förutsättningar för socialt fungerande liv utan missbruk och kriminalitet. Socialtjänsten placerar 
hos SiS efter beslut i förvaltningsrätten. SiS tar också emot ungdomar som har dömts till sluten 
ungdomsvård. 
 Under flera år har det inkommit rapporter om missförhållanden på flera av Sis boenden. Det 
har inkommit rapporter om att det förekommit sexuella övergrepp. 
Rapporter har visat att det saknas rätt kompetens för att möta och ta hand om ungdomar med 
psykisk ohälsa. Det har inkommit rapporter om att barn, så unga som 10 år, har avskilts, alltså 
isolerats från övriga ungdomar. 
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 Under 2022 var 1054 ungdomar placerade på dessa boenden. Endast 55 av dessa var dömda 
i domstol.  Det är alltså 999 ungdomar som räknat med att få samhällets stöd, men lämnas åt sitt 
öde.  
 I stället för att få rätt vård från Barn och ungdomspsykiatrin, BUP, låses dessa ungdomar in. 
Socialtjänsten har möjlighet att placera ungdomar som mår psykiskt dåligt där BUP:s resurser inte 
räcker till och inget annat alternativ föreligger. En så kallad ”nödlösning”. Här borde 
socialtjänsten, i stället för isolering, tvångsframkalla resurser för att BUP ska klara sitt uppdrag att 
ge rätt vård inom BUP. 
 Våra ungdomar behöver vård, inte förvaring. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att det tillsätts en utredning gällande SiS vara eller inte vara. 

2. Att hårdare krav ställs på BUP att klara sitt uppdrag inom sitt kompetensområde. 

3. Att partiet driver attsats 1 och 2 i kommun, region och på nationell nivå 

4. Att partiet ställer sig bakom och antar motionen som sin egen 

 

Utlåtande motion 8: SiS vara eller inte vara 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1 
Besvara attsats 2-4 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter den aktuella frågan om hur statens 
institutionsstyrelse, SiS, framåt borde verka. 

Styrelsen delar motionärens beskrivning av den påtagliga ökningen av barn i allt yngre åldrar 
som placeras i olika boenden och delar motionärens oro angående denna utveckling. 
Distriktsstyrelsen delar också motionärens mening att det självfallet är av yttersta vikt att dessa 
ungdomar får den vård de behöver i rätt instans och att dessa instanser har de resurser som krävs 
för att bedriva fullgod vård. Samtidigt vill styrelsen nyansera bilden som motionären beskriver. 
 Socialtjänsten är de som bäst kan bedöma var varje unikt fall och behovet av vård. Ibland är 
vården på SiS bättre lämpat för barnets behov än vård på BUP, en bedömning som professionen 
ska göra. Varje individ har en vårdplan under tiden de är placerade på SiS som beskriver vilken 
vård som behövs under placeringen och en plan för vidare åtgärder efter SiS. Under placeringen 
får exempelvis de placerade ungdomarna skolgång i mindre grupper eller individuellt vilket för 
många är första gången de får en sammanhållen undervisning.  

Då motionärens första förslag väcker frågan om SiS eventuella avveckling avser styrelsen att 
föreslå avslag då vi menar att den typ av vård som SiS bedriver behövs även i framtid om än 
anpassad efter moderna förhållanden. Distriktsstyrelsen vill hellre se att en utredning genomförs 
för att se över vilka målgrupper i dagens samhälle som kan behöva låsta vårdinsatser och föreslå 
anpassningar för SiS:s verksamhet för att möta upp behovet på ett bättre sätt än idag. Exempelvis 
genom avgränsningar i ålder eller vårdbehov på ett och samma boende.   

Vidare föreslås hårdare krav på BUP. Distriktsstyrelsen tolkar motionärens förslag som en 
önskan om att mer resurser ska riktas till BUP. I vår region gick vi till val på att öka resurserna till 
BUP och få bort kön. Styrelsen menar därför att våra politiker i regionen redan arbetar i 
motionärens viljeinriktning.  
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Motionären föreslår även att motionen ska verkas efter på samtliga nivåer. Styrelsen föreslår 
att motionären istället återkommer med en motion till partikongressen vars beslut gäller för 
samtliga nivåer.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå attsats 1, och att 
besvara attsats 2-4. 
 

 
 

Motion 9: Ny ekonomisk politik för Sverige 
Motionär: Anders Wikström 
Antagen av: Nylöse sdf 
 
Socialdemokraterna har alltid tagit stort ansvar för den ekonomiska politiken.  
Skattereformer har genomförts för att justera och anpassa dem utefter de förutsättningar som har 
varit över tid. 
 Under 90-talet genomgick Sverige en historisk ekonomisk kris vilket resulterade i olika 
ekonomiska reformer. En av dessa var att lägga ett effektiviseringskrav på myndigheter, regioner 
och kommuner. Vi har under de senaste 30 åren efter detta haft ett ramverk med bl.a. 
effektiviseringskrav och bara inom staten har de resulterat i ca 62 miljarder mindre i 
personalmedel under samma period.  
 Samtidigt har det under lång tid framförts kritik mot hur utvecklingen av det offentliga har 
utvecklats och de brister som finns i underbemanning och en allt hårdare arbetsbelastning. Att 
bedriva verksamheten effektivt är naturligtvis ett grundläggande krav då verksamheten är 
finansierad i huvudsak av skatter. Så som utvecklingen är nu och de utmaningar vi står inför både 
inom ekonomin, omvärldspolitiken samt miljöomställningen måste vi nu lyfta fram en ny 
ekonomisk politik.  
 Partiet har lagt fram ett förslag att resurserna till välfärden ska indexeras och räknas upp i 
takt med kostnadsökningarna på grund av den ökande inflationen. Detta är ett steg i rätt riktning. 
Vi har fortfarande problemet med att finansiera de framtida behoven om det inte kommer in mer 
resurser. 
 För att vi skall kunna behålla den offentliga verksamheten måste Socialdemokraterna vara en 
kraft i att förklara det viktiga i att den offentliga verksamheten fungerar och behövs och hur vi 
skall finansiera den framöver. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ska ge i uppdrag till sina förtroendevalda 
på kommunal, regional och nationell nivå att verka för att resurserna till välfärden ska 
indexeras och räknas upp i takt med kostnadsökningar. 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ska genomföra en kampanj för att 
informera och förklara hur viktigt det är att myndigheter, regioner och kommuner får rätt 
finansiering för att klara av sina uppdrag. 

3. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ska verka för att partiet nationellt ska 
genomföra en kampanj för att informera och förklara hur viktigt det är att myndigheter, 
regioner och kommuner får rätt finansiering för att klara av sina uppdrag. 

4. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ska ge i uppdrag till sina förtroendevalda 
på kommunal, regional och nationell nivå att verka för att de kontinuerliga 
nedskärningarna på myndigheter, regioner och kommuner skall upphöra. 
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Utlåtande motion 9: Ny ekonomisk politik för Sverige 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser utarmningen och den fortsatta ansträngda 
finansieringen av det gemensamma.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning av hur finansieringen av välfärden har varit 
undermålig under långtid och de negativa konsekvenserna det har inom det gemensamma. Likt 
motionären beskriver gläds styrelsen åt att vi socialdemokrater nu har lovat att införa en 
indexering av välfärdens finansiering så att, efter införande, välfärdens finansiering inte släpar 
efter och krav om årliga besparingar eventuellt upphör.  

På både regional och kommunal nivå gick vi till val på att sätta välfärden först, förflytta 
resurser från byråkrati till välfärden och genom att stoppa dyra marknadsexperiment få mer 
resurser över till att anställa mer personal längst ut i linjen. Här menar styrelsen att våra 
företrädare och partiets lokala kommunikationsarbete på ett fullgott sätt skapar opinion kring att 
välfärden går på knäna och att resurser behöver prioriteras dit. Något som göteborgarna verkar 
uppfatta då det går att avläsa i diverse opinionsundersökningar och undersökningar om viktigaste 
politiska frågan.    

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att motionen ska besvaras i 
sin helhet.  
 

 
 

Motion 10: Föreningsbidrag riktat mot 
ungdomsidrotten 
Motionär: Anders Nordberg Markhede 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
Sveriges television slår, efter uppgifter från Riksidrottsförbundet, fast att en av fyra ungdomar i 
socioekonomiskt utsatta bostadsområden idrottar, medan andelen idrottande ungdomar i 
välbärgade bostadsområden är dubbelt så hög. 
 Inom Göteborgs stad kan exemplet och jämförelsen mellan Näset och Bergsjön (centrala 
delen) göras, 63,9 % av Näsetungdomarna idrottar, medan den siffran i Bergsjön uppgår till 25,9 
%. 
 Partiet fokuserar sedan tidigare på ett mer jämlikt Göteborg, och i detta arbete bör 
möjliggörande för ett mer jämlikt idrottande utgöra en viktig del. 
 I övrigt har det under studiecirkeln (som S i Centrum genomfört) kring läsningen av ”Tills 
alla dör”, (D. Salihu, Mondial 2021), framkommit vikten av fortsatt aktivt idrottsföreningsliv för 
att förebygga en brottslig bana, genom att upprätthålla ett föreningssammanhang. 
 Ekonomiska bidrag till idrottsföreningar behöver ske i långt högre utsträckning för att 
ungdomar (och familjer) ska uppleva det som ekonomiskt rimligt att fortsätta med sitt 
idrottsutövande. 
 
Jag föreslår därför: 
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1. Att det ges i uppdrag till partiets kommunfullmäktigegrupp att driva frågan om att 
ekonomiskt stöd ska ges till idrottsföreningar i kommunens utsatta områden, vilka 
motsvarar varje barns (0-18 år) aktivitetsavgift, i föreningen. 

2. Att det ges i uppdrag till partiets kommunfullmäktigegrupp att driva frågan om att 
ekonomiskt stöd ges till idrottsföreningar i kommunens utsatta områden, vilka motsvarar 
varje barns aktivitets- och medlemsavgift, för ungdomar mellan 12-16 år, i föreningen. 

3. Att det ges i uppdrag till partiets kommunfullmäktigegrupp att driva frågan om att 
ekonomiskt stöd ges till idrottsföreningar i kommunens utsatta områden, vilka motsvarar 
en veckas sommaridrottskola (vilken inkluderar lunch), för ungdomar mellan 10-16 år. 

 
 

Utlåtande motion 10: Föreningsbidrag riktat mot 
ungdomsidrotten 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1 
Besvarad attsats 2-3 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser idrott- och föreningslivets viktiga roll i 
samhället. Styrelsen delar motionärens beskrivning kring idrott- och föreningslivets betydelse för 
att skapa ett starkare och mer inkluderande samhälle samt dess relevans för att förebygga 
brottslighet och ämnar fortsätta arbeta i motionens anda.  
 Idrotts- och föreningsaktiviteter är, precis som motionären skriver, mycket viktiga faktorer 
för att förebygga brottslighet och stärka delaktigheten i samhället, inte minst i socioekonomiskt 
utsatta områden. Trots detta har situationen för föreningslivet i många av Göteborgs stadsdelar 
varit svår under flera år: föreningarna har svårt att nå nya deltagare, engagera vuxna i aktiviteterna 
och få ihop en långsiktig ekonomisk stabilitet. Under pandemin drabbades föreningsidrotten av 
ytterligare ett hårt slag, trots ekonomiskt stöd och andra insatser. Föreningslivet i Göteborg 
behöver därmed både återstartas och återuppbyggas – samtidigt. 
 Men föreningslivet är inte bara skiktat efter geografisk nivå, utan efter klasskillnader. 
Motionärens första att-sats skulle innebära att insatserna skulle bli stadsdelsfokuserade, men 
socialt svårare. I konkreta termer kan det uttryckas som att fattiga barn och ungdomar, från 
fattiga hushåll, med fattiga familjers förutsättningar, skulle få mindre stöd än välbemedlade barn i 
vissa delar av Göteborg. Det riskerar att göra idrottsutövningen bland barn och ungdomar mer 
ojämlik och försämra den klassöverskridande roll som föreningslivet står för idag.  
 Men detta innebär inte att Socialdemokraterna och det rödgröna styret inte prioriterar 
fritidsaktiviteter i de utsatta områdena. Trots det mycket svåra finanspolitiska läget är det 
rödgröna styret i Göteborg tydligt med att barn och ungdomars fritidsaktiviteter och 
idrottsutövning är en prioritet. Bara under år 2023 satsas 15 miljoner kronor på 
föreningsstärkande insatser, där den viktigaste prioriteringen är projektet Starkare IF. Detta 
pilotprojekt syftar inledningsvis till att stärka föreningar i Nordost, med fokus på fotboll-, basket- 
och kampsportsföreningar. Projektet ska hjälpa, utbilda och stötta föreningar att forma 
välfungerande föreningar med stabila strukturer gällande såväl styrelsearbete som ekonomi, 
medlemsrekrytering och funktionalitet för att det under lång tid ska finnas goda förutsättningar 
för idrott- och föreningsliv i stadens socioekonomiskt utsatta områden. I Starkare IF ingår även 
att föra dialoger med både elitverksamheter och bostadsbolag för att ta hjälp av befintliga aktörer 
med förutsättningar att hjälpa nya eller mindre föreningar. Baserat på projektets effekt och de 
ekonomiska förutsättningarna framgent finns planer på att utvidga projektet till såväl 
Tynnered/Nya Frölunda som Biskopsgården/Hisingen.  
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 Det finns ett mycket stort engagemang för idrott- och föreningsliv i områdena motionen 
lyfter men historiskt har det bristande kontinuitet i föreningslivet försvårat möjligheterna till 
ihållande föreningsaktiviteter. I nuläget måste infrastrukturen kring föreningar i utsatta områden 
prioriteras. Om det inte finns några aktiviteter får inte ett aktivitetsbidrag någon effekt. 
Aktivitetsbidraget kommer inte kunna stärka föreningslivet i lika hög utsträckning som riktade 
insatser av det slag som nämns ovan. Därför måste först livskraftiga föreningar byggas – sedan 
kan det ekonomiska stödet användas för att förstärka det som fungerar och förbättra det som inte 
fungerar.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå attsats 1 och att 
besvara attsats 2 samt 3. 
 
 

Motion 11: Korttidsboende och 
rehabiliteringsboende 
Motionär: Lars Johansson 
Antagen av: Älvstrandens sdf 
 
Unga människor som drabbas av allvarlig sjukdom och som är medicinskt färdigbehandlade på  
sjukhus placeras i dag på äldreboenden om det inte går att bo hemma. Det kan också vara så att  
boende hemma inte fungerar eftersom det krävs omfattande rehabilitering vid ett korttidsboende 
/rehabiliteringsboende. 
 Nyligen har det i media uppmärksammat ett fall med en kvinna som är 19 år och har 
drabbats av FNS en neurologisk sjukdom som innebär förlamning och stora smärtor. Östra 
sjukhuset har efter flera veckors vård på sjukhuset beslutat att kvinnan är medicinskt 
färdigbehandlad och hänvisar till att kommunen får ta ansvar för vidare rehabilitering och 
boende. Eftersom det inte finns något annat boende tvingas kvinnan flytta till äldreboende. 
Eftersom det inte är avsett för unga människor som kräver rehabilitering blir insatsen och boende 
miljön oerhört påfrestande. 
 Tyvärr är detta exempel inget undantag. Situationen för unga människor borde ges en annan  
lösning som ger en bättre miljö och boende som är anpassad för unga människor som gör att  
tillfrisknandet går snabbare. Därför borde det skapas korttidsboende med rehabilitering för 
främst unga/ och eller människor som efter en tids rehabilitering kan återgå till ett normalt liv. 
Det kan gälla människor som har drabbats av FNS, svåra trafikskador eller andra sjukdomar som 
kräver rehabilitering. Boende på äldreboende är ingen bra miljö för dessa människor. Denna brist 
i vårt välfärdssamhälle borde åtgärdas. 
 Hur stor gruppen är som berörs har det inte funnits möjlighet att få fram, men Göteborg 
Stad bör ta initiativ till att utreda behovet och samtidigt se över möjligheterna till samarbete med  
kommunerna i Göteborgsregionen för att bygga upp korttidsboende med rehabilitering till  
ovanstående grupp av människor. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att socialdemokratiska representantskapsmötet ställer sig bakom motionen och uppdrar 
till Kommunfullmäktigegruppen att utreda behovet av korttidsboende med rehabilitering 
för ovanstående grupp av människor. 

2. Att kommunfullmäktigegruppen ges i uppdrag att samarbeta med kommunerna i 
Göteborgsregionen för att skapa korttidsboende med rehabilitering för ovanstående 
grupp av människor. 
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Utlåtande motion 11: Korttidsboende och 
rehabiliteringsboende 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser problemet med att unga människor som 
drabbas av allvarliga sjukdomar eller skador placeras på äldreboenden för rehabilitering.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning kring den problematik som beskrivs och delar 
uppfattningen att behov behöver möta funktion. Den situation som beskrivs i motionen är 
problematisk, särskilt när det gäller de utdragna väntetiderna och den tillgängliga vården och 
omsorgen. Det är viktigt att reflektera över och adressera dessa utmaningar för att förbättra 
tillhandahållandet av vårdtjänster och möjliggöra en bättre livskvalitet för dem som är i behov av 
dem. 

Stadens arbetsmetodik är generellt inriktad på att tillgodose individuella behov snarare än att 
basera insatser på ålder som den primära faktorn. Om det finns en underliggande 
funktionsnedsättning identifierad hos en individ, är det möjligt att korttidshem för barn och unga 
kan erbjudas som en form av vård och omsorg. Samtidigt har "vanliga" korttidsboenden, som 
ibland kallas äldreboenden, en huvudsaklig funktion att tillfälligt hysa en individ under en 
begränsad tidsperiod. 

För att möjliggöra ett så självständigt boende som möjligt i den egna hemmiljön, även efter 
exempelvis en olycka eller händelse som kräver vård och omsorg, finns det alternativ som kan 
övervägas. Dessa inkluderar möjligheten till hemtjänst, som kan vara både tillfällig och långvarig, 
och även bostadsanpassningar som gör det möjligt för individen att fortsätta bo i sitt eget hem 
under trygga och bekväma förhållanden. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 

Motion 12: Handlingsplan för en dynamisk 
integration 
Motionär: Hewa Cardoi 
Antagen av: Kurdiska sdf 
 
Utan tvekan är Göteborg en attraktiv stad som pga sin fina mångkulturella karaktär, historia och 
en omfattande växelverkan med omvärlden, lockar alltid människor till sig. Det är en givande 
förmåga som kommer till nytta inte bara för turismen och industrier utan även för stadens 
utveckling. Stadens många namn är bevis på dess attraktion och historia, kärt barn har många 
namn! Förutom namnet Gbg har staden kallats bla. för Nya Amsterdam av holländarna som 
byggde Gbg och Lille London av britter som startade industrier här! Gbgs historia visar också att 
majoriteten i stadsstyrelsen i början var holländska och skotska invandrare.  
 De flesta invandrarna kom tidigare som arbetskraft och investerare till Gbg men senare kom 
många även som flyktingar pga olika krig och kriser runtom i världen. Vi kan gott säga att 
invandring inte bara gjort att Gbg inte drabbats av befolkningsminskning eller arbetskraftsbrist, 
utan den har också bidragit till stadens ekonomiska, sociala och kulturella expansion och 
utveckling.  
 Man kan konstatera att invandring varit och är en viktig framgångsfaktor för Gbg.  
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Därför är det fördelaktigt att Göteborg alltid ska ha beredskap för invandring. Även enligt EU:s 
slutsats är ”invandring utgör ett permanent inslag i det europiska samhället”. 
 Men trots att migration varit en framgångsfaktor för Göteborg har staden tyvärr under 
senare tid, när Gbg pga omvärldens olika kriser tagit emot många människor på flykt, inte lyckats 
integrera och ta vara på alla invandrarnas fulla potentiell och förmågor i samhället.  
 Man kan säga att Göteborg genom bla. etableringsenheten och integrationscentrum haft 
välfungerande mottagningar och bedrivit många integrationsverksamheter och insatser för 
etablering och integration av nyanlända men ändå har många nyanlända inte kommit ut ur 
isolering. Det har lett till att många hamnat i utanförskap, utsatthet samt socioekonomisk och 
etnisk segregation. Gbg lyckades inte leva upp till sina ideal, som en hållbar och jämlik stad. 
Göteborg klassas därför som en segregerad stad med sex särskild utsatta områden som är 
präglade av segregation, utanförskap, ojämlikhet, arbetslöshet och låg livskvalité. 
 Jag vill påpeka att integration och segregation är två olika processer med olika mekanismer 
som kräver olika åtgärder och insatser för att bemästra det. Men en misslyckade integration kan 
dels leda till individuellt utanförskap, dels ev. till en ökad socioekonomisk utsatthet och 
bostadssegregationen. 
 Varför har Göteborg inte helt lyckats med integrationen? Det finns säkert många orsaker till 
varför Gbg inte lyckats med sina integrationsmålsättningar. Det kan vara en kombination av bla 
att många nyanlända under en kort tid kom till Gbg eller/och pga stadens ekonomiska 
omställningar, ineffektiva integrationsåtgärder och ev bristande samverkan och dialog mellan 
statliga och kommunala aktörer mfl. Frågan kräver tydligen forskning om orsakerna. 
Men jag kan, utifrån mina studier, dra den slutsatsen att en av de viktigaste orsakerna är 
avsaknaden av en lokal integrationspolitik och en utarbetad handlingsplan för integrationen av 
nyanlända.  
 När vi vet att Göteborg är en attraktiv stad och att invandring är en framgångsfaktor måste 
man ha beredskap för det eftersom integrationen blir en stor utmaning för staden. Då måste 
frågan om integrationen bli ett viktigt politikområde. Det är politikens domän att ansvara för att 
integrationen blir lyckad. 
 Därför är en kommunal handlingsplan avgörande för en framgångsrik integration! 
Nyanlända som kommer till Göteborg blir kommuninvånare därför är det viktigt att staden 
arbetar aktivt för en snabb och effektiv integration för integrering äger rum främst på lokal nivå. 
Eftersom integrationen av nyanlända är en långtids-, mångdimensionell och dubbelinriktad 
process som behöver samordning av flera olika statliga och kommunala insatser och åtgärder, 
behövs en tydlig handlingsplan för samordning och styrning av alla insatserna. 
 En kommunal handlingsplan för integration, ska också utgår från de 11 europiska 
grundprinciperna för integration som ska vara framtagen i samverkan mellan berörda aktörer och 
beslutad i kommunfullmäktiga.  
 Det är viktig att vi Socialdemokrater i Göteborg lovat bryta segregation och den negativa 
utvecklingen för att främja en bättre socioekonomisk utveckling i dessa områden. Jag är hoppfull 
att våra politiska representanter i kommunen introducerat med många bra förslag och lovat att 
aktivt hjälpa människor att få arbete, få möjlighet till bostad, arbeta för likvärdiga skolor och att 
man använder sig av Gårdstensmodelen för att bryta bostadssegregationen och att inga nyanlända 
ska placeras i utsatta områden samt underlätta förlängning av lägenhetskontrakt för barnfamiljer 
m.m. 
 Dessa är mycket bra punktinsatser men det viktiga är att få in alla dessa i en komplett och 
långsiktig handlingsplan som samordnar och inkluderar insatserna från alla andra aktörer, framför 
allt samordning med det statliga etableringsprogrammet. 
 Jag skulle vilja nedan lyfta några av de viktiga fördelarna med en handlingsplan: 
- En handlingsplan kan bäst samordna olika myndigheters och aktörers insatser på flera nivåer för 
att uppnå uppsatta målen.  
- En handlingsplan möjliggör bättre övervakning, kontroll och styrning av integrationsåtgärderna.  



28 
 

- En handlingsplan är som en vägkarta med tydliga mål, metod, verktyg och medel och inte minst 
de samverkande aktörernas delaktighet och ansvar. 
- En handlingsplan minimerar risker för oseriösa och politisk taktiska förslag och agerande när 
det gäller frågor om migration och integration och att man vid händelse ny politisk majoritet inte 
kan åsidosätta en antagen handlingsplan.  
- En handlingsplan är en solidarisk kraftsamling och en strategisk plan för framgång och för 
stadens hållbarhet 
- En handlingsplan för integration av nyanlända kan också bidra till att bryta segregationen i 
Göteborg   
- En handlingsplan för integration kan ge konkurrensfördelar som kan locka människor och 
intressant arbetskraft, för handlingsplanen handlar inte enbart om integrationen av flyktingar och 
deras anhöriga. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att motionen översänds till den Socialdemokratiska kommunstyrelse- och 
kommunfullmäktigegruppen för att verka för utformning av en kommunal handlingsplan 
för integration enligt motionens intentioner. 

2. Göteborgs socialdemokratiska riksdagsgrupp verkar i riksdagen för ett förslag som 
ålägger kommuner som tar emot nyanlända att utforma egen kommunal handlingsplan 
för integration. 

 

Utlåtande motion 12: Handlingsplan för en dynamisk 
integration 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 
Bifall attsats 2 
 
Lyckad integration är en nödvändighet för att Göteborg ska fungera. Som motionären lyfter är 
integration nyckeln till att Göteborg varit och ska förbli en attraktiv och framgångsrik stad, det 
gäller såväl stadens historia som dess nutid.  
 Det är även, som motionären lyfter, viktigt att vi arbetar aktivt och strategiskt som kommun 
för att komma åt de många aspekter som en lyckad integration kräver. I Göteborgs Stad jobbar vi 
aktivt med integration på många olika sätt. Ett flertal aktörer är involverade för att skapa en mer 
sammanhållen stad där alla ges möjlighet att bli en del av samhället. Socialförvaltningen Centrum 
ansvarar för ett integrationscentrum som riktar sig till nyanlända i Göteborg och erbjuder alltifrån 
samhällsorientering och möjligheten att delta i projekt eller program som syftar till att stärka 
nyanländas etablering i samhället till att erbjuda individuellt stöd på en mängd olika språk. 
 Programmet för jämlik stad omfattar samtliga nämnder och bolag i staden och har 
målsättningen att Göteborg ska vara just en jämlik stad, handlingsplanen mot utsatta områden 
arbetar för att bryta segregationen och åtgärda de problem som följer i kölvattnet av den och 
därutöver har det genomförts ett flertal handslag med näringslivet, vars syfte bland annat är att 
förbättra skolresultat och underlätta för personer i utsatta områden att komma i arbete.  Dessa 
planer och program lägger stor vikt vid en fungerande integration i Göteborg, de följs upp och 
revideras kontinuerligt för att försäkra att vi gör rätt saker och att insatserna får effekt. Det är 
viktigt att inte belasta kommunen med en tyngre administrativ börda än nödvändigt och 
distriktsstyrelsen anser att de viktiga aspekter motionären lyfter gällande integrationsarbetet 
omhändertas i nuvarande planer och program men att det kan finnas ett behov av att lyfta frågan 
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på nationell nivå då det är av stor vikt att alla kommuner i Sverige arbetar aktivt med 
integrationen utifrån sina förutsättningar. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1 och bifall 
attsats 2.  
 

 
 

 

Motion 13: Inga lyxrenoveringar av kommunens 
lägenheter 
Motionär: Tomas Lindelöw 
Antagen av: Seniorsossarna sdf och Majorna sdf 
 
Förvaltnings AB Framtiden ägs av Göteborgs kommun och har fyra dotterbolag som förvaltar 
bostäder: Poseidon, Bostadsbolaget, Familjebostäder och Gårdstensbostäder, sammanlagt 
ungefär 75.000 hyreslägenheter. 
 Ett vanligt underhåll av dessa lägenheter påverkar inte hyran, men en renovering gör det. 
Det är viktigt att hyresgästen får vara med och bestämma över hur omfattande renoveringen ska 
bli. I privata hyreslägenheter vinner i stort sätt alltid hyresägaren i Hyresnämnden om det finns 
olika åsikter. Därför är det viktigt att de lägenheter som ägs av Göteborgs kommun, där våra (S)-
politiker kan påverka, måste rådgöra med hyresgästen, så att en lyxsanering av kommunens 
lägenheter inte tvingas igenom. Förvaltnings AB Framtiden har här samma policy för sina fyra 
dotterbolag. Ju mindre ingrepp vid renoveringen, desto mer kan hyrorna hållas nere. Att 
dessutom till exempel välja relining istället för stambyte ger också betydligt lägre hyror och 
hyresgästerna kan bo kvar under bytet. Relining borde alltid de fyra dotterbolagen diskutera som 
ett alternativ. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att de (S)-märkta politikerna i Förvaltnings AB Framtiden föreslår och samlar en 
majoritet för att hyresgästerna alltid bjuds in och blir delaktiga om nivån på renoveringen 
i sin egen lägenhet. 

2. Att de (S)-märkta politikerna i Förvaltnings AB Framtiden också föreslår och samlar en 
majoritet för att det alltid räknas på för- och nackdelar med relining. 

 

Utlåtande motion 13: Inga lyxrenoveringar av 
kommunens lägenheter 
Styrelsens föredragande: Jonas Attenius och Amalia Rud Pedersen 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en bra och viktig motion. Styrelsen delar motionärens 
åsikt om att hyresgästerna ska vara delaktiga när renoveringar påverkar hyran. Hyresgästerna är 
idag representerade via Hyresgästföreningen vid förhandling av hyra. Ambitionen i AB Framtiden 
är att detta också ska ske vid mindre renoveringar. Det S-leda styret har också beslutat om en 
ambitiös politik för våra hyresgäster. Bland annat finns uppdraget ”AB Framtiden får i uppdrag att ta 
fram en ny modell för regelbundet och tydligt medbestämmande för de boende. Uppdraget ska förankras med 
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hyresgästerna” och uppdraget ”AB Framtiden får i uppdrag att anpassa renoveringsplaneringen för att 
säkerställa att hyresgäster kan bo kvar efter genomförd renovering och genomföra underhåll på sådant sätt att höga 
hyreshöjningar långsiktigt minimeras” i Göteborgs Stads budget för 2023. Detta tillsammans med 
mycket annat visar att vi driver en aktiv politik för Göteborgs hyresgäster.  
 Angående förslaget om att räkna på för- och nackdelar med relining så vägs, vid 
investeringsbeslut, för- och nackdelar in med olika typer av lösningar och arbeten såsom 
exempelvis relining.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 

 

Område 2 – Kultur 
 

Motion 14: Rätten till kultur och folkbildning 
Motionär: Ingrid Forsberg 
Antagen av: Lundby sdf och Kulturarbetarna sdf 
 
Folkbildningen är en viktig byggsten i vårt demokratiska samhälle och i det livslånga lärandet. 
Studieförbund och Folkhögskolor fyller en viktig funktion när det gäller bildning och kultur. 
 Människors olika bakgrund eller förutsättningar ska inte påverka deras möjligheter att delta 
I kulturlivet. Tvärtom, mångfald och olikheter främjar en utveckling av det demokratiska  
samhället. Yttrandefriheten begränsas i stora delar av världen. I det socialdemokratiska 
samhället värnar vi yttrandefriheten. Det är viktigt att presstödet främjar till mångfald 
och bredd av olika medier. 
 Barn måste tidigt få stimulans och tillgång till kultur. Den kan vara en utjämnande faktor i 
ett alltmer segregerat samhälle. Läsfrämjande insatser är extra viktigt med tanke på att 
läsförståelsen har minskat bland barn och unga i utsatta områden. Biblioteken med sina djupa 
urval är en förutsättning för den kognitiva och i förlängningen en positiv utveckling av samhället. 
 För att vi ska få en så bred och genomsyrad mångfaldskultur är det viktigt att 
kulturarbetarna får stöd från samhället och att de kan nå ut till så många som möjligt. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att projektet ”staden där vi läser för våra barn” ska permanentas. 

2. Att bibliotek för barn och unga ska främjas och utvecklas i utsatta områden. 

3. Att stödet till studieförbundens lokalavdelningar ska öka. 

4. Att kommunfullmäktigegruppen aktivt arbetar tillsammans med stadens folkhögskolor 
för att tillgodose kompetensbrist i välfärdsyrken. 
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5. Att regionfullmäktigegruppen tar fram en viljeinriktning för dialogen med 
folkhögskolorna i Göteborg. 

 
 

Utlåtande motion 14: Rätten till kultur och folkbildning 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1  
Besvarad attsats 2-3 
Avslag attsats 4-5 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter folkbildningens och litteraturens roll i en 
demokrati, samt behovet och relevansen av fortsatta läsfrämjande insatser.  
 Projektet "Staden där vi läser för våra barn” har varit mycket gynnsamt för Göteborgs stad, 
med sina varierande internprojekt och lösningar. Behovet av läsfrämjande insatser så som 
“Staden där vi läser för våra barn” lär sannolikt inte avta i framtiden och fortsätta vara lika 
relevant som idag.  
 Motionären lyfter även vikten av tillgång till litteratur och kultur för barn och unga i 
framförallt utsatta områden. Sådana satsningar är ett typexempel av socialdemokratisk politik 
vilket är varför Göteborgs stad under ledning av socialdemokratin aktivt under flera år har arbetat 
med att flytta kulturen nära medborgare i socioekonomiskt svaga områden. Detta har det 
nuvarande S-ledda styret fortsatt med trots det ekonomiskt svåra läget.  
 Rörande finansieringen av studieförbunden äger varken kommunen, regionen eller staten 
makten över hur dessa fördelar sin finansiering mellan sina lokalavdelningar. Studieförbunden är 
en del av det civila samhället och alla studieförbund och folkhögskolor får statsbidrag för 
folkbildningsverksamhet som genomförs enligt statens krav. Syftet med statsbidraget är att stödja 
verksamhet som utvecklar demokratin, ger människor möjlighet att påverka sin livssituation, 
höjer bildnings- och utbildningsnivån i samhället samt ökar delaktigheten i kulturlivet. 
Höstkongressen 2022 beslutade därför om att öka studieförbundens finansieringar. 
 Rörande attsats 4 anser distriktsstyrelsen att detta inte är möjligt. När det rör vilka som 
Arbets- och vuxenutbildningsnämnden köper utbildning från så råder samma regler för alla parter 
- ett anbudsförfarande gäller. Nämnden kan inte välja att endast köpa utbildning från 
folkhögskolor. Dessutom har Göteborgs stad som mål att öka andelen vuxenutbildning i egen 
regi och därför anser distriktsstyrelsen att motionärens förslag heller inte skulle överensstämma 
med detta mål.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till attsats 1, besvara 
attsats 2–3, och att avslå attsats 4–5. 
 

 
Motion 15: En permanent hyllning till Bruce 
Springsteen and the E-street Band i Göteborg 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Under många somrar från mitten av 80-talet har Bruce Springsteen and the E-street Band skapat 
oförglömliga upplevelser för göteborgarna och andra på Ullevi. I somras kan det ha varit sista 
gången. Eftersom Göteborg och E-street Band har ett särskilt band och bandet alltid bor på 
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samma gata i stan när de är här så föreslås att byta namn på Drottninggatan till E-street. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i kommunens namnberedning skall verka för att byta namn på 
Drottninggatan mellan Västra Hamngatan och Ekelundsgatan till E-street. 

 
 

Utlåtande motion 15: En permanent hyllning till Bruce 
Springsteen and the E-street Band i Göteborg 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en underhållande motion.  
 För förslag till ett nytt gatunamn gäller att det ska vara en ny och namnlös gata. Vidare måste 
namnet vara unikt och gärna ha en lokal och historisk anknytning.  
 Styrelsen delar motionärens beskrivning kring att Bruce Springsteen och E-street tillfört en 
del till den göteborgska kulturen med sina spelningar på Ullevi. Men vi ser också att detta inte är 
exklusivt för Springsteen eller E-street. Vi anser att den lokala koppling som måste finnas för ett 
sådant namnbyte som föreslås inte kan anses vara uppfyllt enbart genom spelningar på en arena i 
Göteborg.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 16: Tillsätt en utredning kring ny 
hyresmodell för föreningar och kulturaktörer 
Motionär: Pia-Marie Wehrling 
Antagen av: Kulturarbetarna sdf 
 
Kulturaktörer och föreningar som arbetar ideellt är viktiga aktörer i samhället. Arbetarrörelsen är 
byggd på det engagemang och den bildning som sker i förenings- och kulturlivet. Detta är något 
vi också behöver värna om framåt. Ett krympande civilsamhälle ses ofta som tecken på 
avdemokratisering, som just nu är en negativ trend i världen. Det ideella arbetet skapar inte bara 
ett stabilt levande attraktivt samhälle utan kan också ses i ekonomiska termer då värdet av det 
ideella arbetet uppskattas till cirka 20 miljarder kronor per år.  Men eftersom varken 
kulturaktörer eller föreningar drivs av vinstintresse så det viktigt att hyror sätts utifrån andra 
parametrar än kommersiella. Den kostnadshyresmodell som nu används har stora brister vilket 
hyresgästerna i olika kulturkluster har protesterat mot och uppmärksammat allmänheten om.  
Risken är att många kreatörer och föreningar lämnar staden eller slutar engagera sig. Vi behöver 
därför se över hyresmodellerna och tänka nytt för att hitta robusta system som fungerar över tid, 
inte ökar bidragshanteringen och som också ger flexibilitet för att stötta nya aktörer. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att KF-gruppen får uppdrag att utredda alternativa hyresmodeller för kulturaktörer och 
ideella föreningar. 
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2. Att en expertgrupp bestående av ideella aktörer och kulturaktörer tillsätts som 
referensgrupp till utredningen. 

3. Att distriktet förmedlar och kommunicerar att vi tar kulturaktörers och föreningars oro 
på allvar och att arbetarrörelsen är beredda att ge rimliga förutsättningar för kultur- och 
föreningsliv gällande hyror. 

4. Att motionen skickas till KF-gruppen. 

 
 

Utlåtande motion 16: Tillsätt en utredning kring ny 
hyresmodell för föreningar och kulturaktörer 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 1 och 3 
Avslag attsats 2 och 4 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion nr 17. 

 
 
Motion 17: HIGAB – inför omsättningshyra för 
fler kulturella organisationer och föreningar 
Motionär: Jan Näzell 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
Higab är ett fastighetsbolag som ägs av Göteborgs Stad. I uppdraget ingår att vårda och utveckla 
stadens kulturhistoriskt värdefulla byggnader och verksamheten ska vara lyhörd för de värden 
som kännetecknar Göteborg. Higab har idag uppdraget att sätta en marknadsmässig hyra. Vilket 
enligt HIGAB själva inte betyder att de ska vinstmaximera utan ska sätta en rimlig hyresnivå för 
varje lokal.   
 Det finns något som heter omsättningshyra och det blir allt vanligare inom fastighets-
branschen och även Higab säger att de kan använda modellen för lämpliga verksamheter. 
Omsättningshyra innebär att verksamheten betalar hyra procentuellt efter omsättning – i regel 
med en minimihyra i botten. Det innebär att hyresgästen betalar mer hyra när verksamheten går 
bra och mindre när intäkterna är mindre.   
 Ett exempel: Tidigare fanns ett ”Emigranternas Hus” i det gamla Tullhuset i Göteborg, som 
ligger nära slutet av nuvarande Postgatan (f.d. Sillgatan) som var många emigranters ”huvudgata” 
på väg mot skeppen vid hamnen. Målet med Emigranternas Hus var att bidra till ökad kunskap 
om migration och förståelse och tolerans mellan olika grupper och nationer. Den som ville kunde 
mot en mindre kostnad få hjälp att söka efter vad som hänt med deras anhöriga. Nu har denna 
kulturella verksamhet fått slå igen, kanske beroende på att HIGAB implementerat 
marknadsmässig hyra.  
 Vi läser i pressen om att HIGAB:s marknadshyror riskerat verksamheten hos andra museer i 
Göteborg. Vi måste fråga oss om de fina byggnaderna lever om de kulturella aktiviteterna 
försvinner? Finns det en risk att vi förlorar människan och Göteborgs icke-materiella 
kulturutbud, när HIGAB blir driver på för marknadsanpassade hyror? 
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 Ska vi ha ett riktigt kulturliv i Göteborg med många föreningar & folkrörelser, eller ska 
kommersiella intressen med hjälp av HIGAB, sakta men säkert strypa organisationerna? 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg driver på för att uppdatera HIGAB:s uppdrag, så att 
de inkluderar icke-materiella värden när olika hyresmodeller införs. Utred om inte 
kulturområdet borde breddas, att även inkludera lokaler som används av 
frivilligorganisationer. Detsamma om fler nivåer borde införas för omsättningshyra. 

2. Att tillsammans med exempelvis museerna, andra kulturella organisationer, 
frivilligorganisationer, folkrörelser; tillsammans med HIGAB; identifierar lokaler och 
byggnader som ägs av HIGAB och som skulle kunna bli kandidater där olika nivåer av 
omsättningshyra skulle kunna införas. 

 

Utlåtande motion 17: HIGAB – inför omsättningshyra för 
fler kulturella organisationer och föreningar 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser ideella aktörers och kulturaktörers prekära 
situation och delar synen på kulturens vikt, såväl utifrån en demokratisk synvinkel som 
ekonomisk och allmänt social.  
 Higab agerar på den ordinarie lokalhyresmarknaden och följer rådande marknadshyra. 
Hyressättning av koncepthus, lokaler som hyrs av kommunen, vid omfattande ny- eller 
ombyggnad av fastigheter för kommunal verksamhet, förenings- och kulturlivet utgör reglerade 
undantag från marknadshyra då det är verksamheter som faller inom den kommunala 
kompetensen. Grunderna för Higabs hyressättning är juridiska, skattemässiga och regleras både i 
Kommunallagen och genom EU:s regler för statligt stöd. 
 En grundläggande förutsättning för Higabs verksamhet är att det är en kommunal 
angelägenhet då en kommun bara kan bolagisera verksamhet som faller inom den kommunala 
kompetensen. Vad som utgör en kommunal angelägenhet anges framför allt i 2 kap. 
kommunallagen (2019:835). Det kommunala ändamålet med Higabs verksamhet är att utgöra 
stadens strategiska verktyg inom fastighetsområdet. Higab ska i huvudsak tillgodose stadens egna 
behov av specialfastigheter samt strategiska fastigheter av betydelse för stadens utveckling där 
behovet inte alltid kan tillgodoses på den ordinarie fastighetsmarknaden. Bolaget ska även 
tillhandahålla lokaler till föreningslivet och kulturverksamheter som också är av stor betydelse för 
stadens utveckling. Bolaget ska även främja de mindre företagens behov av lokaler. För 
fastigheter som uppförs för stadens verksamhet ska som huvudprincip gälla en 
produktionsbaserad hyra som även inkluderar långsiktig underhållskostnad. De lokaler som 
bolaget tillhandahåller genom stadens hyresmodell för förenings- och kulturlivet hyressätts enligt 
särskild princip som fastställs av kommunfullmäktige. För övriga fastigheter och lokaler tillämpas 
marknadsmässig hyra. Marknadshyra ska enligt Skatteverket tillämpas vid uthyrning. 
Subventionerad hyra kan ses som undanhållande av vinst och därmed också skatt. Marknadshyra 
ska därmed tillämpas 
 Den 20 februari 2020 fattades beslut om en ny hyresmodell för förenings- och kulturlivet (i 
enlighet med Tjänsteutlåtande 1281/16 från Stadsledningskontoret). Denna nya hyresmodell 
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innebär att förenings- och kulturlokaler som ägs av Higab, stadsfastighetsförvaltningen och 
idrotts- och föreningsförvaltningen ska hyras ut av en enda aktör - idrotts- och 
föreningsförvaltningen - till en subventionerad hyra.  
 Innan den nuvarande hyresmodellen låg hyresnivån 100 kr/kvm/år och 1824 kr/kvm/år. I 
och med den nya hyressättningen antogs en modell med tre nivåer; A 918 kr/kvm, B 593 kr/kvm 
och 357 kr/kvm (2022 års hyresnivå). Vilken nivå en lokal ligger på beror på geografiskt läge och 
attraktivitet. Detta medförde att hyror för vissa höjdes samtidigt som den för andra sänktes.  
 I genomgången av Higabs uthyrning av de lokaler Higab hyrde ut till förenings- och 
kulturlivet som gjordes i förra utredningen fann man att flera lokaler befann sig på adresser där 
marknadshyran är mycket hög, specifikt centralt belägna lokaler. Man konstaterade även att det 
för verksamhetens utövande i flera av dessa lokaler inte fanns behov av att dessa verksamheter 
befinner sig på ett sådant centralt läge, och att dessa samma lokaler vore mer lämpade för annan 
kommersiell verksamhet. Därför ingår inte de lokaler som har en väsentligt högre hyresnivå 
utifrån marknadsläge och är lämpliga för annan verksamhet inte i hyresmodellen till förenings- 
och kulturlivet.  
 Ytterligare när det rör subventionerad hyressättning finns så kallade koncepthus. Dessa avser 
verksamheter där det finns en politisk riktning från Higabs styrelse samt kommunfullmäktige om 
att dessa ska subventioneras. Orsaken till en sådan inriktning kan vara att säkerställa regionens 
konkurrenskraft inom ett specifikt område eller inspirera till gränsöverskridande samarbete. I 
många fall är det då inte möjligt att ta ut den rådande marknadshyran för lokalerna. Beslutet ska 
innehålla en tidsram för när beslutet ska gälla samt en redovisning av de ekonomiska 
konsekvenser som beslutet innebär, såsom föreslagen hyra jämfört med marknadshyra och 
självkostnadshyra. 
 I motion 17 belyses även behovet av att klart kunna kommunicera vårt styres och 
partidistriktets syn på bostadspolitiken. Med, bland andra, dessa motioner som bakgrund har 
distriktsstyrelsen beslutat att upprätta en bostadspolitisk arbetsgrupp med ansvaret att bl.a. 
revidera det bostadspolitiska avsnittet i distriktets lokalpolitiska handlingsprogram. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motion 17 i sin 
helhet samt attsats 2 och 3 i motion 16 samt avslag attsats 1 och 4 i motion 16.  
 
 

Motion 18: Kultur tillgänglig för alla 
Motionär: Lisa Norrgren 
Antagen av: Enskild 
 
Göteborgsoperan och Göteborgs symfoniker är exempel på skattefinansierade bolag i Västra 
Götalandsregionen som har i uppdrag att ge alla invånare tillgång till kultur. Detta görs till 
exempel: 
-genom att klassisk musik, opera, dans och musikal subventioneras 
-genom skollovsaktiviteter som inspirerar barn och unga 
-genom innovativa spelmusiks och yogakonserter som bjuder in nya grupper 
 Men för att komma in i operans och konserthusets vackra salar behövs det nästan alltid en 
biljett. 
 Biljettsläpp på Göteborgsoperan är oftast på vardagar (tisdagar eller onsdagar) kl 10.00 på 
operans hemsida. Spännande premiärbiljetter, gratisbiljetter och platser på lovaktiviteter 
försvinner direkt när försäljningen öppnar. Oavsett hur mycket skattemedel som plöjs in i 
verksamheten sorteras här vem som kommer in och inte. Barn till busschaufförer, lärare, 
byggarbetare och sjuksköterskor kan inte gå på påsklovsaktivitet därför att deras föräldrar inte 
kan bestämma själva när de tar rast på jobbet. På premiärer och gratisvisningar sitter i salongen 



36 
 

människor som har flexibla arbetstider eller ett socialt nätverk som gör att andra kan köpa 
biljetter åt dem. 
 För att garantera kultur för alla är mitt förslag att kulturverksamheter med stort offentligt 
stöd regelbundet ska göra klassanalyser av verksamhetens tillgänglighet. Analysen ska titta på 
saker som verksamhetens mottagande, information, lokal, pris och försäljning. Analysen ska inte 
gälla det konstnärliga innehållet av verksamheten. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att alla kulturverksamheter med stort offentligt stöd regelbundet ska göra klassanalyser av 
verksamhetens tillgänglighet. 

2. Att Socialdemokraterna Göteborg ställer sig bakom motionen och antar den som sin 
egen. 

 

Utlåtande motion 18: Kultur tillgänglig för alla 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 
Avslag attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser vikten med tillgänglighet av kultur. På såväl en, 
statlig som kommunal och regional nivå från ett centralt håll som i nämnderna och bolag görs 
analyser utifrån tillgänglighet, både rent fysiskt och ekonomiskt, samt besökardemografi. 
Samtidigt är det viktigt att bära med sig att all kultur inte attraherar alla, därför är det väldigt 
viktigt att inte endast fokusera på att tillgängliggöra särskilda former av kulturen utan också 
kontinuerligt bredda kulturutbudet. Utöver detta arbetar vi på en kommunal nivå med att flytta 
kulturen närmare medborgarna i socioekonomiskt utsatta områden. En sådan klassanalys som 
motionären menar, skulle dessutom riskera leda till stora byråkratiska kostnader. 
Distriktsstyrelsen anser således att nuvarande analyser är tillfredsställande. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1 och avslå 
attsats 2.  

 
Motion 19: Investera i Framtiden: Mer 
kurslitteratur på biblioteket 
Motionär: Hamza Jamous 
Antagen av: GSHF sdf 
 
Att vara en student och få ihop ekonomin har alltid varit en utmaning och kurslitteratur är 
"svindyrt" hör vi av flera nyantagna studenter. Den svenska läromedelmarknaden domineras av 
några få aktörer som driver upp priserna och använder kurslitteraturen som en kassako. I den 
kampen står den enskilda studenten med litteraturlistan i hand ganska maktlös. En av de få 
lösningarna är att låna från universitetsbibliotek men antalet böcker är få och konkurrensen 
mellan studenterna är stor.  
 Situationen har nu försämrats ytterligare av en stigande inflation. Vi hör rapporter om 
studenter som tvingas att välja mellan mat och kurslitteratur. Denna fortsatt ökande obalansen 
kräver en omedelbar åtgärd. Att främja ökad tillgänglighet till kurslitteratur och att stärka våra 
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bibliotek är en vital satsning som rör sig bortom akademiska kretsar och går hand i hand med vårt 
ansvar för samhällsutvecklingen. 
 Offentliga bibliotek är mer än en plats för böcker: De främjar kreativ utforskning och 
kulturell interaktion. Genom ökad finansiering kan biblioteken erbjuda ett gott utbud av 
kurslitteratur vilket gynnar både akademiskt lärande och kollektiv intellektuell utveckling. 
 Ett rättvist och jämlikt samhälle möjliggörs med att skapa lika förutsättningar för alla oavsett 
storleken på plånboken. Idag belastas studenter med höga hyror, dyra matpriser och 
kurslitteratur. Ett sådant förslag kan vi avlasta studenterna från ekonomiska bekymmer och 
frigöra resurser för fördjupat lärande och personlig utveckling. 
 Genom att tillgängliggöra kurslitteraturen för flera studenter investerar vi i framtiden och 
främjar intellektuell och kreativ tillväxt. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt verkar för att öka finansieringen av 
offentliga bibliotek med syftet att erbjuda ett större utbud av kurslitteratur. 

2. Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt driver vidare frågan på Socialdemokraternas 
partikongress 2025. 

3. Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk driver vidare frågan i lämpliga instanser 

 

Utlåtande motion 19: Investera i Framtiden: Mer 
kurslitteratur på biblioteket 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser studenters ekonomiska situation och kostnaden 
för kurslitteratur.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens bild om att det finns kurslitteratur som är dyr. Däremot 
anser vi att behovet och svårigheterna att anskaffa sig studentlitteratur till ett ändå rimligt pris, 
som lever upp till kraven för respektive kurs, inte är stora nog för att öronmärka ytterligare 
finansiering för inköp av mer kurslitteratur till de offentliga biblioteken. Vi ser att det finns en 
intern marknad mellan studenter där böcker säljs vidare, samtidigt som det finns mycket 
kurslitteratur på universitetsbiblioteken. Utöver detta är det även möjligt för studenter att ladda 
ned digital kurslitteratur, såväl gratis som prissatt. Från distriktsstyrelsens håll ser vi att det vore 
mer effektivt att öka studenters köpkraft i stället genoms studiestöd och en god arbetsmarknad.  
 Med ovanstående bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin helhet. 
 
 

Motion 20: Kulturperspektivet ska synliggöras 
och vägas in i alla politiska beslut 
Motionär: Åke Persson 
Antagen av: Kulturarbetarna sdf 
 
Vi vet att kulturen spelar en stor roll för medborgarna. Vi har också sett att kulturen på senare tid 
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har fått ett allt större fokus i och med att SD och likasinnade har gjort kulturen till ett verktyg i 
sina ambitioner att helt styra Sverige i en mer auktoritär riktning, där olika kulturyttringar och 
konstnärliga uttryck inte får plats. SD:s kultursyn är statisk och syftar endast till att hylla och 
bevara en ”svenskhet” som de vill definiera och kontrollera att den följs. Därför måste en 
dynamisk kultur värnas och få de förutsättningar som gör en mångfacetterad och levande kultur 
möjlig. Det gäller såväl utövare och betraktare som arrangörer.  
 Kulturen är en del av vår välfärd och måste bli behandlad därefter. När politiska beslut tas, 
vägs olika perspektiv in – miljöperspektivet, jämställdhetsperspektivet, barnperspektivet och det 
sociala perspektivet, för att nämna några.  Det borde vara självklart att även kulturperspektivet 
beaktas och vägs in. Vilken påverkan har beslutet ifråga på kulturen, dess utövare, betraktare och 
arrangörer? Om man inte formulerar och hela tiden synliggör detta perspektiv, finns det inte och 
det glöms bort. Då blir samhället fattigare och i förlängningen mer odemokratiskt.  
 Kulturen öppnar dörrar till andra världar och ger olika möjligheter för människor att söka 
nya uttryck. Men kulturen ska också bland annat få vara och våga vara ifrågasättande, obekväm, 
utmanande, provocerande. Det är lätt att förstå varför SD och deras samarbetspartners inte vill 
ha en sådan kultur. Men vi Socialdemokrater måste göra motstånd mot dessa krafter och vi måste 
stå upp för en levande kultur som berör och som är tillgänglig för alla medborgare. Vinsterna är 
många: Utmanande, kanske provocerande, konst som speglar människors livsvillkor; levande 
mötesplatser; ökad integration; ett breddat föreningsliv; en omfattande folkbildning; ökat 
välmående som ger förbättrad folkhälsa, för att ta några exempel.  
 Tidigare skol- och kulturministern Bengt Göransson var en klok man som insåg att kulturen 
är central i ett samhälle. Han oroade sig för att kulturen reduceras till upplevelseindustri och 
festivaler. Istället ska den finnas där människorna finns, och det är värt att påminna oss själva om 
vad han säger: ”Samhällets politiska organ […] bör se sin uppgift vara den att tillhandahålla 
offentliga strukturer. Dessa kan vara fysiska i form av lokaler för kulturverksamheter alltifrån 
operahus till möteslokaler för studiecirklar, institutionella i form av både en kulturpräglad 
grundläggande skola och en särskild konstnärlig utbildning, av bibliotek och myndigheter som 
bevakar till exempel kulturminnesvård i vid mening. Alla sådana strukturer kan bara finansieras 
kollektivt, om inte kommer de inte att ge plats eller incitament för utveckling och förnyelse” 
(Tankar om politik, s. 73-74). För att denna stabila infrastruktur för kulturen ska bli verklighet, 
måste vi tro på, och ge plats åt, kulturen. I den nya samhällsanalys som partiet nu gör måste 
kulturen få en betydligt större, rentav central, plats. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att S-politiker i kommun- och regionfullmäktige, samt i kommunala och regionala 
nämnder och bolag, verkar för att kulturperspektivet ska beaktas och vägas in i alla 
politiska beslut för att stärka kulturens infrastruktur. 

2. Att motionen skickas till Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk med uppdraget att 
verka i motionens anda 

3. Att motionen skickas till partistyrelsen för beaktande i utformningen av partiets 
kulturpolitik 

 

Utlåtande motion 20: Kulturperspektivet ska synliggöras 
och vägas in i alla politiska beslut 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser kulturens vikt i demokratin och dess centrala del 
i samhället.  I Göteborgs stad har vi att förvaltningarna, när dessa lägger fram förslag till beslut, 
måste analysera detta utifrån en ekonomisk, en ekologisk och en social dimension. Vi ser att fler 
perspektiv tyvärr skulle skapa mer byråkrati än vad som redan finns och varje politisk fråga går 
inte heller att få in en kulturanalys. Därutöver ifall motionären menar att varje socialdemokratisk 
politiker som individ skall ta kulturen i åtanke vid varje enskilt beslut, så anser distriktsstyrelsen 
att det inte skulle gå att rimligen granska måluppfyllelsen och riskerar därför att bli ett ytterligare 
policydokument som inte uppfylls.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet.  
 
 

Motion 21: Stärk kulturskolan i Göteborg 
Motionär: Ulf Ahlstedt 
Antagen av: Kulturarbetarna sdf 
 
Kulturskolan i Göteborg är bra men kan bli bättre. Kulturarbetarnas socialdemokratiska Förening 
har vid flera tillfällen motionerat om att Kulturskolans situation skall utredas. Hur har den 
fungerat, vad finns behoven, problemen och hur ser framtiden ut?  
 Göteborgs Partidistrikt har varit djärva nog att anta en motion om kulturskolelag. Ett förslag 
om detta var uppe på partikongressen 2021 men fick då inget gehör. Partidistriktet ville annat och 
antog en egen motion om detta. Kulturskolan når tyvärr inte ut så som vi vill den skall göra. I 
Göteborgs-Posten den 7 maj 2023 beskrivs i diagram hur kulturformerna ”piano, gitarr, dans och 
teater” når ut i stadens delar. Det är naturligtvis inget fel att ”Centrum” är störst, ibland 
överlägset störst när det gäller sökande till kulturskolans kurser men vi vill se en betydligt bättre 
spridning och ställer oss frågan hur detta kan åstadkommas. I samma artikel anges att endast ett 
av fyra barn får plats på kulturskolans långa kurser och 3.200 stod i kö. Det finns en skillnad 
mellan långa och kortare kurser och här finns ett problem som pockar på lösning men det är ett 
mycket positivt problem när så många ungdomar söker sig till kulturen.  
 Den 23 maj 2023 deltog ca 100 partivänner med uppdrag inom kultur i ett landstäckande 
zoommöte under ledning av vår kulturpolitiska talesperson, Lawen Redar. Samtliga talare 
underströk kraftigt behovet av en väl fungerande kulturskolan. Argumenten gick från 
exportframgångar till integrerings-möjligheter och alla beklagade sig intensivt över den 
nedskärning av det statliga stödet till kulturskolan som Tidöregeringen beslutat om. 
 Nu är det dags att undersöka hur Kulturskolan kan bli bättre. För att hitta lösningar måste 
en tillbakablick ske samtidigt som vi beskriver kulturskolans möjligheter bortom Tidöregeringens 
inskränkta kultursyn. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att kulturnämnden alternativt grundskolenämnden får i uppdrag att stärka kulturskolan i 
Göteborg. 
 

 

Utlåtande motion 21: Stärk kulturskolan i Göteborg 
Styrelsens föredragande: Tanja Josic och Oscar Linde Svedestad 
Styrelsens förslag till beslut:  
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Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser det viktiga arbetet med kulturskolans utveckling 
i kritiska tider med regeringens skadliga kulturpolitik och nedskärningar på grundskolan. 
 Distriktsstyrelsen delar bilden som motionären beskriver och ser det som mycket positivt att 
Kulturarbetarnas socialdemokratiska förening är med och för partiets nationella arbete i 
kulturfrågor framåt och kommer med lokala förslag för att stärka kulten. 
 Frågorna har berörts tidigare under tidigare års motionshantering inom distriktet och det 
bör, vilket motionären anför, belysas ur fler perspektiv. Förra årets bifallna attsats om att uppdra 
åt partiets valda i Grundskolenämnden att följa upp arbetet för en utvärdering kommer sannolikt 
initierats under hösten. Det är Grundskolenämnden som ansvarar för kulturskolan sedan januari 
2021, men denna nya organisation har inte satt sig riktigt i kommunen p.g.a. pandemin och även 
– vilket är positivt – med nytt politiskt styre i kommunen. Distriktsstyrelsen menar därför att det 
är rimligt att invänta den kommande utredningen utifrån tidigare representantskapsbeslut som 
även innebär att eventuella behov av förstärkningar då belyses. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 

 
 

Område 3 – Arbetsmarknad 
 
 
Motion 22: Avskaffa karensavdraget för alla 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Karenslagstiftningen är en klasslagstiftning. En lagstiftning som vid sjukdom delar upp 
arbetsmarknaden i ett A- och ett B-lag. Covid-19-pandemin visade med all tydlighet att 
förutsättningarna ser olika ut beroende vilken typ av arbete som utförs. 9 av 10 av LO-
förbundens medlemmar kunde inte arbeta hemifrån, samtidigt som metoderna för sjuka eller 
vabbande tjänstemän fortfarande utvecklas. 
 Men det är inte bara en fråga om hälsa. Självklart är det även en fråga om ekonomi. Många 
har inte råd att vara hemma den första dagen utan tvingar sig till arbetet med de risker det innebär 
för såväl den egna hälsan som för kollegor, brukare och kunder. 4 av 10 arbetarkvinnor uppger 
att de inte har råd att vara sjuka. 
 Själva syftet med karensen är en orättvisa i sig. Att ekonomiskt hota arbetare för att de inte 
ska vara okynnessjuka. Ett misstänkliggörande som våra grannländer avskaffat och som även 
Sverige borde göra sig av med för gott. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg aktivt driver frågan om karensavdragets avskaffande. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg driver frågan om karensavdragets avskaffande genom 
sina riksdagsledamöter. 
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3. Socialdemokraterna i Göteborg driver frågan om karensavdragets avskaffande vid nästa 
ordinarie partikongress. 

 

Utlåtande motion 22 Avskaffa karensavdraget för alla 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1-2 
Besvarad attsats 3 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter frågan om karensavdragets varande eller icke 
varande. 
 Styrelsen delar motionärens problemformulering kring det befintliga karensavdraget och vill 
påminna om att, i spåren av pandemin, distriktet beslutade om en distriktsmotion till 
partikongressen 2021 om att bibehålla det dåvarande borttagna karensavdraget. 
Socialdemokraterna i Göteborg har alltså varit pådrivande för att avskaffa karensavdraget när vi 
erhöll regeringsmakten. 
 Nu styrs Sverige av en SD-ledd regering som inte har några planer att verka för avskaffande 
av karensen. Därför delar distriktsstyrelsen motionärens syn att, nu i opposition, är det viktigt att 
fortsatta bedriva arbetet för att skapa opinion och pressa regeringen kring frågan om 
karensavdraget.  
 Motionären föreslår även att distriktet ska vara pådrivande i frågan på nästa partikongress 
och här uppmanar distriktsstyrelsen motionären att återigen sända in motionen till det 
representantskap som kommer behandla motioner till partikongressen. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till attsats 1-2 och att 
besvara attsats 3.  

 
 
Motion 23: (S) i Göteborg, och nationellt, måste 
verka kraftfullt för att ta itu med gig-ekonomin 
Motionär: Åke Persson 
Antagen av: Örgryte-Härlanda sdf 
 
Vi pratar ofta om att skugg- eller parallellsamhällen växer fram, som existerar utanför samhällets 
ramar. Ett fenomen som hör dit är den så kallade gig-ekonomin där företag på olika sätt 
underminerar och kringgår den svenska modellen. Detta måste få ett slut, och i den nya 
samhällsanalys som partiet nu genomför måste den skamliga gig-ekonomin med kraft motarbetas. 
Högerns argument att denna typ av jobb hjälper dem som står långt ifrån arbete att komma in på 
arbetsmarknaden är skrämmande, för att uttrycka sig milt, och visar med all önskvärd tydlighet på 
en cynisk människosyn. 
 Detta gäller de flesta så kallade plattformsföretag och inte minst alla de 
matutkörningsföretag, till exempel Foodora, som har som affärsidé att leverera beställd mat till 
kunder runtom i staden. Personen som kör ut maten får mycket låg ersättning för detta – 40 kr 
per stopp, enligt uppgift. Hen måste ständigt vara redo, annars går uppdraget till någon annan, 
och om hen inte svarar, blir det ogiltig frånvaro. Arbetskläder måste personen själv stå för. I ur 
och skur måste hen åka runt i staden, ofta i intensiv trafik, med stor risk för olyckor, för att inte 
tala om att hen tvingas stå ut med spott och spe från övriga trafikanter. En representant från 
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Svenskt Näringsliv sa för något år sedan att detta är framtiden och kommer att förändra den 
svenska modellen i grunden. Det kan Socialdemokraterna inte acceptera och istället måste 
kraftiga regleringar i form av ny lagstiftning införas. 
 I en intervju med en tidigare anställd på Foodora (Aftonbladet 27/5 -23) tar vi del av 
hemska förhållanden och en lika hemsk människosyn. Han benämner sin roll som ett slags 
”slavdrivare”: ”Vår uppgift var att piska på buden för att korta ned leveranstiderna. Gjorde vi inte 
det så fick man stå till svars för cheferna. Hela situationen var väldigt stressande”, säger han och 
fortsätter: ”Det är en utsatt bransch då majoriteten av de som jobbar där kommer från utsatta 
länder som Indien, Pakistan och Bangladesh. Det var väldigt lätt att få dem att göra saker som jag 
hade sagt nej till. Som att cykla när det var kallt eller storm”.  
 Han säger vidare att även om kollektivavtal finns på papperet, efterlevs det inte alls. ”I 
praktiken betyder det ingenting. Arbetsvillkoren ser inte bättre ut, inte heller lönen”, säger han. 
Foodora var det första gigföretaget att teckna kollektivavtal. Men enligt SVT gäller det endast för 
cykel- och mopedbud, inte för vare sig bilbud eller lagerarbetare som står utanför avtalet. För 
bilbuden gäller att förarna själva måste stå för både bil och drivmedel.  
 Foodoras hantering av sina anställda och dess hantering av det tecknade kollektivavtalet hör 
inte hemma på den svenska arbetsmarknaden. Än värre är Foodoras konkurrenter där flera inte 
ens anställer sina bud som istället blir ett slags ofrivilliga egenföretagare. 
 Det här beteendet från gigföretagen och dess hänsynslösa exploatering av buden och annan 
personal kan inte få fortsätta utan måste möta kraftfullt motstånd genom regleringar och ändrad 
lagstiftning. Dessa företag måste till exempel genom regleringar ta ett arbetsgivaransvar för att 
jobba med och ge en god arbetsmiljö, drägliga villkor och en grundläggande trygghet för dem 
som utför tjänsterna. (S) måste se till att det ska vara jobbigt, helst omöjligt, att driva gigföretag av 
den typ som nu dominerar. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg driver på regleringar som försvårar gigföretagande 
och etableringar av sådana företag i staden. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att genom politiska beslut införa kännbara 
ekonomiska sanktioner mot gigföretag som inte tecknar och följer kollektivavtal. 

3. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för regleringar som slår fast att gigföretagen är 
arbetsgivare med arbetsgivaransvar och de som utför tjänsten är arbetstagare med en 
arbetstagares rättigheter. 

4. Att motionen skickas till Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk med uppdraget att 
verka för ändrad lagstiftning i arbetsmiljölagen rörande gigföretag. 

5. Att motionen skickas till partistyrelsen för beaktande i utformningen av partiets 
arbetsmarknadspolitik. 

 
 

Utlåtande motion 23: (S) i Göteborg, och nationellt, 
måste verka kraftfullt för att ta itu med gig-ekonomin 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1-2 och 5 
Bifall attsats 3-4 
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser komplexiteten och de enorma utmaningar som 
gig-företag innebär för fackföreningsrörelsen samt löntagares villkor.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning att de nuvarande regleringar av gig-företagen inte är 
tillräckliga vilket leder till att många löntagare utnyttjas inom gig-ekonomin med förkastliga 
arbetsvillkor. Det är distriktsstyrelsen vilja att reglera gig-företag på sådant sätt som gör att den 
svenska modellen på arbetsmarknaden fungerar som den ska. Idag kringgås vårt sätt att 
organisera arbetsmarknaden genom att anställda inom gig-ekonomin har egen F-skattsedel. 
Förslaget om att reglera fram en tydlighet vad gäller arbetsgivaransvar hos de arbetsgivande 
plattformarna delar därmed styrelsen. Det är av yttersta vikt att arbetstagarbegreppet återfinns 
inom denna nya ekonomi så att fackföreningsrörelsen kan verka för löntagares goda villkor. 

Styrelsen delar inte motionärens förslag om lokala regleringar och sanktioner som politiken 
fastställer. Vi socialdemokrater i Göteborg har på sätt och vis reglerat gig-företag lokalt genom 
exempelvis införa ett maxantal av elscootrar som tillåts ställas ut på våra gator och torg. Samtidigt 
menar styrelsen att det behövs, som tidigare beskrivits, regleringar vad gäller arbetsgivaransvaret. 
Sådana regleringar behöver göras på nationell nivå. Men sådana regleringar ska inte öppna för 
sanktioner på arbetsmarknaden då det riskerar att politiken ersätter fackföreningsrörelsens 
verktyg. Förtydligas arbetsgivaransvaret kan även fackföreningen använda de verktyg som har 
tjänat oss väl på svensk arbetsmarknad. Styrelsen uppmanar också motionären att återigen sända 
in motionen till det representantskap som kommer behandlas motioner inför kommande 
partikongress för att påverka partiets utformning av arbetsmarknadspolitiken. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen av till attsats 1-2 och 5 samt 
bifall till attsats 3-4.  

 
 
Motion 24: Samordna integrationsarbeten och -
projekt 
Motionär: Tristan Troby 
Antagen av: Utopia sdf 
 
I en flerårig studie (publicerad 2021 - Att organisera integration av nyanlända och andra 
utrikesfödda personer på den svenska arbetsmarknaden) har forskare på Handelshögskolan vid 
Göteborgs universitet identifierat 295 olika integrationsprojekt, vars syfte är att stödja 
arbetsmarknadsintegration av utrikesfödda i Storgöteborg. Många finansieras av Göteborg stad, 
men även MUCF, Arbetsförmedlingen, kranskommuner, Allmänna arvsfonden, Länsstyrelsen, 
VG-regionen, Folkhälsomyndigheten bara för att nämna några. En betydande del har ingen 
kontakt med någon annan aktör (vilket jag vet av egen erfarenhet). Mycket av det arbete som sker 
är både nödvändigt, bra och utvecklande på olika sätt. 
 Tyvärr finns det mycket som görs i form av dubbelarbete och att det finns delar, sakfrågor 
och områden som inte får det fokus som behövs. Kort sagt; rätt saker på fel sätt eller rätt sätt 
men med fel saker. Samordning kan vara ett sätt att både få koll på vad som görs samt att ge 
verktyg och kunskapsutveckling för de som är involverade i arbetet. I studien tas det upp att 
definitionen av integration inte är gemensam för de 295 aktörerna, vilket försvårar målsättning. 
 Vad är samordning? När flera aktörer strävar efter ett mål tillsammans måste de organisera 
sig för att uppnå det som en ensam aktör inte skulle behöva göra. Vi kallar detta organiserande 
för samordning. Mer exakt definierar vi samordning som den ytterligare informationsbehandling 
som utförs när flera, anslutna aktörer strävar efter mål som en enda aktör som strävar efter 
samma mål inte skulle kunna uppnå. Det finns tre delar i samordning: (1) Ett antal (två eller flera) 
aktörer, (2) som utför uppgifter, (3) för att uppnå målen. 
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 Samordnaren har en nyckelroll för att identifiera, samla in och förmedla kunskap, metoder 
och information till förmån för de aktörer som håller på med integrationsarbete. 
Samordningsfunktionen måste betrakta sig själv som en resurs/facilitator för alla dem som 
samordnas av systemet. De som samordnas av systemet måste också erkänna samordnaren och 
systemet (legitimitet) som de är en del av, de måste förstå systemet och dess roll i det. 
Samordningen måste leda till att identifiera och hantera hinder för integrationsarbetet samt att 
verka för att resurser (personal och ekonomi) används effektivt för ändamålet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att det införs en samordningsfunktion för 
integrationsfrågorna i dels Göteborgs stad, dels i Västra Götalandsregionen. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg ger i uppdrag åt kommunstyrelsen att låta ta fram ett 
förslag till hur en sådan samordning skulle kunna se ut. 

3. Socialdemokraterna i Göteborg verkar för införandet av en gemensam plattform för 
information om aktörer inom integrationsarbetet i Göteborg. 

4. Att frågan skickas till regiongruppen och riksdagsbänken för förslag i regionen och 
riksdagen med mål att få till en regional och nationell samordning. 

 
 

Utlåtande motion 24: Samordna integrationsarbeten och 
-projekt 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1 
Besvarad 2-4 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om hur kommunen och regionen arbetar 
för att främja integration och bryta segregation.  

Styrelsen sympatiserar med motionärens problembeskrivning. Flera olika instanser i det 
gemensamma har ansvar och uppdrag att främja integration genom stötta till sysselsättning eller 
arbete. Breddar man begreppet och ser till vilka insatser det görs för att bryta segregationen blir 
det än svårare att överblicka. Och så bör det också vara – segregationen är komplex och vi 
kommer behöva vända varenda sten för att bryta den.  

 Distriktsstyrelsen delar dock inte motionärens förslag att införa samordnare på 
kommunal- och regionalnivå. Det som motionären eftersöker menar styrelsen möts upp av de 
politiska dokument som redan finns på plats för att skapa likriktning i de befintliga insatserna. 
Exempelvis i Göteborg Stads program för inga utsatta områden. Olika nämnder så som 
kommunens NAV och socialnämnderna agerar också som en samordnade funktion genom 
exempelvis inhämta underlag kring arbetslöshet och samordna delar av civilsamhället genom 
IOP-avtal. Vad gäller förslag om att samla och på sådant sätt tillgängliggöra vilka insatser som 
erbjuds hänvisar styrelsen till att det idag finns sådan information på exempelvis 
integrationscentrum. Centrumets verksamhet är främst just att guida nyanlända in i samhället och 
tillgängliggöra de insatser som erbjuds. 

Styrelsen vill alltså sammanfattningsvis inte att mer resurser ska fastna i mer byråkrati eller 
kommunikationsinsatser vilket motionärens förslag kan leda till. Istället bör avsatta resurser till 
integrationsarbetet gå till just insatser som får fler i arbete eller sysselsättning. 
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Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till attsats 1 och att 
besvara attsats 2-4.  

 
 
Motion 25: Återinför friskvårdstimmen i 
Göteborgs stad  
Motionär: Suzanne Peters 
Antagen av: Enskild 
 
Vem tjänar på friskvårdstimmen? 
 Vetenskapen kring fördelarna av fysik aktivitet, oavsett ålder, är entydig: fysisk aktivitet är 
bra. Åsikter om hur länge och vid vilken intensitet träningen skall utföras varierar, allt från 30 min 
promenad per dag till att rejält höja pulsen minst en timme per dag. WHO:s rekommendationer 
för vuxna är minst 150 minuter i veckan. En aktiv livsstil förbättrar allt från immunförsvar, 
humör till hjärt- och kärlsjukdomar. 
 En timme i veckan motsvarar 12 minuter per arbetsdag eller 2,5 procent minskad arbetstid. 
12 minuter per dag är inte mycket, det är förmodligen vad många spenderar stirrandes på sin 
andra kaffekopp i väntan på den ökade energin och koncentrationsförmågan. 
 Vem tjänar på att arbetstagarna har bättre humör, högre energinivå, bättre minne, 
koncentrationsförmåga och stärkt immunförsvar? -Alla. 
 Arbetstagarnas välmående och hälsa är något som i högsta grad borde prioriteras och 
värderas. Istället för att se det som en förlust från de 40 arbetstimmarna, borde det ses som en 
investering i de andra 39 timmarna. 
 Det finns många sätt att öka engagemanget hos de anställda men ett som är bevisat bra och 
dessutom har många andra fördelar är hälsobiten. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna skall verka för kunskap och att inspirera alla till ett hälsosammare 
och friskare liv 

2. Verka för att friskvårdstimmen återinförs i Göteborgs stad. 

 
 

Utlåtande motion 25: Återinför friskvårdstimmen i 
Göteborgs stad 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter kommunens personalpolitik genom att belysa 
frågan om friskvårdstimmen.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning kring vikten av fysisk aktivitet och de goda 
hälsoeffekter det innebär. Sannolikt leder även regelbunden fysisk aktivitet till ökad 
koncentrationsförmåga och energinivå i både privat- och arbetslivet.  

Distriktsstyrelsen ställer sig dock tveksam till om återinförandet av friskvårdstimmen är den 
mest prioriterade satsningen att genomföra just nu för att stadens ska bli en mer attraktiv 
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arbetsgivare. Dels för att friskvårdenstimmen inte lämpar sig för nattpersonal, dels att 
fackförbunden har framfört andra krav som uppfattas som mer akuta. Så som fler anställda inom 
välfärden, bättre villkor och förbättrad arbetsmiljö. Dessutom befinner sig välfärden i ekonomisk 
kris på grund av att den SD-ledda regeringen väljer att inte gå in och stötta upp under de åren 
som välfärden har enorma ekonomiska problem. Styrelsen anser att de resurser som kan 
prioriteras till välfärden under denna kris behöver prioriteras till att bibehålla nuvarande 
ambitionsnivå och säkra upp personalens arbetsmiljö.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 26: Förbud mot ändring av 
överenskommen anställningstid i 
anställningskontrakt 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Inom vissa branscher förekommer att arbetsgivare vid omorganisation istället för att genomföra 
regelrätta uppsägningsförhandlingar istället väljer att minska antalet timmar i de anställdas 
kontrakt.  
 Efter en dom i arbetsdomstolen för några år sedan så är det både möjligt och tillåtet. 
Formuleringarna i den förändrade lagen om anställningsskydd (LAS) gör det något krångligare för 
arbetsgivare att genomföra den här typen av förändringar men det är fortfarande både möjligt 
och tillåtet. 
 Det här drabbar framförallt kvinnor i låglönebranscher. De får leva med en stor osäkerhet 
kring sina möjligheter till försörjning från månad till månad. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att LAS förändras så att antalet timmar i ett överenskommet anställningskontrakt 
skyddas. 

 
 

Utlåtande motion 26: Förbud mot ändring av 
överenskommen anställningstid i anställningskontrakt 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser hur vissa arbetsgivare har utnyttjat kryphål i den 
svenska modellen på arbetsmarknaden för att hyvla arbetstid.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning och vilja att komma till bukt med otyget att hyvla 
arbetstid istället för att förhandla om uppsägning. Vi gläds åt att exempelvis Handels har gjort 
stora framsteg i förhandlingarna för att komma till bukt med problemet. Styrelsen menar att den 
inslagna vägen, att fackförbunden som är drabbade bör avtala bort hyvlingen, är rätt väg att gå. 
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Helt enligt den svenska modellen. Tar vi socialdemokrater initiativ till att frågan bör lösas genom 
förändringar i LAS måste frågan tas upp i riksdagen av politiken. Det innebär alltså att vi öppnar 
upp för att högerpartier beslutar om saken. Något som inte hade varit gynnsamt för svenska 
modellen eller i kampen mot hyvling.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 27: Rusta företag i Göteborg för en mer 
inkluderande rekrytering och anställning 
Motionär: Petr Chadraba 
Antagen av: Majorna sdf 
 
I Göteborg strävar vi efter ett inkluderande samhälle där kulturerna möts, berikas och ger upphov 
till innovativt tänkande och skapar samhällsnytta, affärsnytta samt individnytta. Utrikesfödda är 
dock kraftigt överrepresenterade bland arbetslösa i Göteborg, cirka 59 % av dem är utrikesfödda.  
För att bryta segregation, och främja inkludering, behöver fler komma i arbete. Deltagande på 
arbetsmarknaden öppnar dörrarna in i samhället, förutom finansiella resurser och eget boende ger 
det människan en känsla av tillhörighet, en möjlighet att träna språket, bli rätt förebild för barnen 
i familjen. 
 2021 var, i Göteborgsregionen, 28 procent (cirka 66 000 personer) anställda i mikroföretag. 
Småföretagen stod för 37 procent (drygt 85 000 personer) av Göteborgsregionens anställda, 
medan motsvarande andel för medelstora företag var 35 procent (drygt 82 000 personer). För att 
lyfta anställningsgrad i våra prio-områden, behöver dessa företag få bukt med den strukturella 
rasismen som hindrar dem från att anställa fler med utländsk bakgrund. Medan kompetensbrist är 
ett av Sveriges största tillväxthinder, har vi samtidigt 130 000 utomeuropeiskt födda akademiker 
som antingen är arbetslösa eller har ett jobb som inte stämmer med deras utbildningsnivå. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg ställer sig bakom motionen. 

2. Att Socialdemokraterna i kommunfullmäktige lägger särskild uppmärksamhet på att 
kartlägga samverkan mellan näringslivet och Göteborgs stad i nuläget, utvärdera 
effektiviteten av befintliga insatser, föreslå åtgärder till att strömlinjeforma dessa. 

3. Att Socialdemokraterna i kommunfullmäktige verkar för att införa långsiktiga mål 
kopplade till attityd och motivation hos små och medelstora bolag rörande att rekrytera 
med mångfald och inkludering. 

4. Att Socialdemokraterna i kommunfullmäktige verkar för att införa en regelbunden 
uppföljning och mätning av dessa mål för att säkerställa att resurser används på ett 
effektivt och målinriktat sätt. 

5. Att Socialdemokraterna i kommunfullmäktige aktivt arbetar med att sprida incitament, 
motivation och goda exempel till näringslivet att utmana fördomar och diskriminerande 
vanor vid rekrytering och anställning bland små och medelstora företag. 



48 
 

6. Att Socialdemokraterna i kommunfullmäktige verkar för att utreda möjligheten till att 
instifta en samordningsinstans som ska få i uppdrag att påskynda upprustning av 
göteborgska företag för en mer inkluderande rekrytering och anställning. 

 
 

Utlåtande motion 27: Rusta företag i Göteborg för en 
mer inkluderande rekrytering och anställning 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1-4 
Bifall attsats 5 
Avslag attsats 6 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan vad kommunen kan göra för att 
stimulera till en ökande inkluderande rekrytering inom det lokala näringslivet.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning kring problematiken att samhället inte lyckats fullt 
ut att få nyanlända och personer långt ifrån arbetsmarknaden att hamna i sysselsättning eller 
arbete. Styrelsen tror dock att det snarare beror på de kunskapskrav som många företag har och 
även krav att kunna det svenska språket och gymnasieexamen.  

De förslag som motionären anför tas till stora delar upp av det näringspolitiska programmet 
som BRG arbetar fram. Programmet samlar kunskap om det lokala näringslivet och vilka behov 
som finns. Programmet slår även fast en rad mål som berör det motionären föreslår kring 
mångfald. Idag återfinns det dock inget mål om att minska fördomar eller diskriminering vilket 
styrelsen menar bör infogas vid nästa revidering av programmet.  

 Styrelsen menar att detta program har funktionen att vara samordnande och menar 
därför att en samordningsinstans inte behövs och riskerar leda till än mer byråkrati i vår stad. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1-4, bifalla 
attsats 5 och avslå attsats 6.  

 
 
Motion 28: Trygga sysselsättningen i den gröna 
omställningen 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Västsveriges industri präglas av stora arbetsgivare med stor produktion av utsläpp. Många av 
dessa industrier tar klimatfrågan på största allvar och arbetar hårt för att ställa om sin produktion 
till mer klimatvänlig verksamhet. 
 Detta sker också på en internationell marknad av utsläppsrättigheter där vi i Västsverige idag 
köper mer än vi säljer och där utsläppsintensiva branscher inom kort kan tvingas minska 
produktion på grund av minskad möjlighet att köpa utsläppsrättigheter. Vi vet också att antalet 
komponenter i en bil med elmotor är betydligt färre än i en med förbränningsmotor vilket inte 
minst kan minska antalet arbetstillfällen bland biltillverkarnas underleverantörer. Det här kan 
verka hotfullt men den gröna omställningen innebär också nya arbetstillfällen, inte minst om 
Sverige kan vara ledande. Därför behöver den svenska arbetskraften vara redo att lämna den 
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traditionella industrin för att istället jobba i den gröna omställningen till exempel inom 
energiproduktion, kollektivtrafik eller den cirkulära ekonomin. Byggbranschen kan också få en 
nyckelroll i omställning till ett mer energieffektivt och grönt samhälle. 
 Det här händer idag och imorgon. Men politiken är inte redo alls på samma sätt som 
företagen. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna verkar för ett nationellt sysselsättningsprogram för arbetskraft 
som behöver vara redo att byta från traditionella yrken till yrken inom den gröna 
omställningen. 

 
 

Utlåtande motion 28: Trygga sysselsättningen i den 
gröna omställningen 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser en helt avgörande del av vår politik att använda 
klimatomställningen för att skapa nya gröna schyssta jobb.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning av den omfattande omställningen till en grön 
industri som ligger vid göteborgsindustrins fötter. Redan idag har flertalet stora industrier i 
Västsverige ställt om sin produktion vilket minskar utsläppen och skapat nya arbetstillfällen. Än 
fler företag och industrier avser i närtid att ställa om och även expandera sin verksamhet som 
även det innebär tusentals nya arbetstillfällen inom snar framtid. En helt avgörande fråga för att 
det ska bli verklighet är att det finns tillgång till grön energi till ett rimligt pris.  

Som motionären beskriver ska socialdemokratin se till att Sverige har ledartröjan i 
omställningen samtidigt som vi ska göra allt i vår makt för att den ska vara rättvis. Rättvis är den 
bara om omställningen kommer alla till del och inte lämnar någon efter. Därför har politiken 
tillsammans med arbetsmarknadens parter nått överenskommelser i både huvudavtal och 
utformning av omställningsmyndigheten för att möta upp nuvarande och kommande behov av 
omställning. Styrelsen menar därför att förslaget som motionären anför redan möts upp genom 
befintliga insatser idag och imorgon. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 

 
Motion 29: Öka antal AT platser 
Motionär: Edin Osmancevic 
Antagen av: Bosniska sdf 
 
En av tre läkare tidigt i karriären överväger att lämna yrket enligt Läkarförbundets 
arbetsmiljöenkät. Dessutom uppger en av fyra läkare som gör AT att de överväger att lämna 
yrket.  
 Över 1 000 examinerade läkare står i kö för att få AT-tjänst enligt SYLFS beräkningar 
(Sveriges yngre läkares förening). Några av dem har väntat på AT i över tre år. Sverige går varje år 
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miste om tusentals timmar av vår utförd av specialistläkare eftersom AT flaskhalsen år efter år 
senarelägger deras karriärer. Samtidigt växer vårdköerna och patienterna blir lidande.  
Socialstyrelsen publicerade nyligen en kartläggning av tillgång och efterfrågan på legitimerad 
vårdpersonal 2022 och majoriteten av regionerna uppger att det råder obalans på specialistläkare 
p.g.a. pensionsavgångar. 
 Regeringen avsätter 252 miljoner kr för nya AT-platser under 2023 vilket är en minskning 
med 120 miljoner jämför med förra årets satsning. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att utöka antal AT- tjänster med minst 300 platser hos de tre storstadsregionerna.  Det är 
en förutsättning för att bryta av AT flaskhals och på sikt korta vårdköerna. 

 
 

Utlåtande motion 29: Öka antal AT platser 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser kompetensförsörjningen av läkare inom 
sjukvården.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning av flaskhalsen som de begränsade antalet AT-platser 
utgör. Vi vill dock understryka att det inte bara är läkare, främst specialistläkare, som utgör en 
stor utmaning för svensk sjukvård. Nästan samtliga vårdyrken, som är minst lika viktiga för att 
sjukvården i Sverige ska vara i världsklass, har utmaningar.  

Distriktsstyrelsen delar motionärens intention om att antalet AT-platser bör utvidgas. Likt 
motionären beskriver avsätts resurser från regeringen att utöka antalet och Västra 
Götalandsregionen utökade med ca 90 platser under 2023. Av den anledningen anser styrelsen att 
våra företrädare redan driver på i frågan om fler AT-platser och anser därför motionen är 
besvarad. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 

 
 
Motion 30: Lönespecifikation från alla 
arbetsgivare 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
De flesta av oss som har ett jobb får lika ofta som lönen en specifikation på vad 
löneutbetalningen innehåller, skatt, semester osv. Det här är märkligt nog inte något som 
arbetsgivare måste göra! 
 I företag som saknar kollektivavtal och kunskap förekommer att anställda blir lurade av 
oseriösa arbetsgivare som inte gör någon lönespecifikation. Då är det närmast omöjligt för den 
anställde att bestrida felaktigheter i löneutbetalningen. 
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Jag föreslår därför: 

1. Att Lönespecifikation som innehåller alla lönepåverkande delar ska vara obligatorisk vid 
löneutbetalning. 

 

Utlåtande motion 30: Lönespecifikation från alla 
arbetsgivare 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser lönespecifikationen som ett sätt att förhindra att 
företag lurar eller utnyttjar arbetstagare.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning om att företag utnyttjar löntagares välvilja eller 
okunskap på arbetsmarknaden för att på olika sätt undvika att betala ut lön för arbete. Att kräva 
lönespecifikation är ett sätt att stötta arbetstagare att själva upptäcka oegentligheter. 

Distriktsstyrelsen ser ytterligare ett argument för att lagstadga om krav för lönespecifikation 
vid löneutbildning. Inom arbetsrätten finns det ingenting som reglerar rätten till 
lönespecifikation. Arbetsgivaren är inte enligt lag skyldig att ge arbetstagaren en lönespecifikation. 
Det kan dock finnas bestämmelser i kollektivavtal som gör att en sådan skyldighet finns. Så 
samtidigt som anställda inte har någon laglig rätt att få en lönespecifikation, har de en lagstadgad 
skyldighet att ansvara för att skatten betalas in. För många anställda men särskilt för personer 
med svag anknytning till arbetsmarknaden, som till exempel sommarjobbare, vikarier och 
säsongsanställda, kan detta innebära en stor otrygghet. Därmed bör lagstiftningen ses över i syfte 
att stärka den enskilde arbetstagarens rätt att få en lönespecifikation som kvitto på att 
arbetsgivaren har betalat in skatt till skattemyndigheten.   

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 31: Förkortad arbetstid för en bättre 
folkhälsa 
Motionär: Åsa Hellgren 
Antagen av: Röda rosor sdk 
 
Nu är det väl dags att arbeta för en arbetstidsförkortning för att successivt uppnå 6 timmars 
arbetsdag.  
 Idag lever vi ett stressat samhälle kanske mer än någonsin tidigare. Vi människor har en 
tendens att pressa oss för hårt gärna långt över gränsen för vad som är hälsosamt. Tempot i 
arbetslivet är oftast högt. År 2021 var kostnaden för psykisk ohälsa i Sverige högre än hela 
Sveriges försvarsbudget.  
 Enligt Skandias nya rapport Samhällskostnad kostar sjukskrivningarna 66 miljarder där den 
psykiska ohälsan kostar 30 miljarder och 36 miljarder kostar den fysiska ohälsan.  
Stressrelaterad psykisk ohälsa handlar om hög stressbelastning under lång tid där man inte får 
tillräcklig möjlighet till återhämtning. Det kan vara stress i arbetslivet eller privat. Många i det 
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svenska samhället mest kvinnor lider av kontinuerlig ständig stress. Till slut orkar inte kroppen 
längre. (Överläkare Kristina Glise) – Minskad arbetstid skulle innebära mer tid för personen till 
återhämtning och ett bättre privatliv. För varje arbetsför människa som inte insjuknar i psykisk 
ohälsa på grund av stress är en personlig och samhällelig vinst. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att en utredning införs med syftet att se vilka hälsoeffekter en förkortad arbetstid till 6 
timmar om dagen får för hälsan och minskad sjukskrivning. 

2. Att en arbetstidsförkortning med början på 30 min per dag genomförs. 

3. Att arbetstidsförkortningen fortsätter med 30 min per dag och år tills målet nåtts med en 
arbetstid på 6 timmar per dag. 

4. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt antar motionen som sin egen. 

5. Att motionen skickas till partikongressen. 

 
 

Utlåtande motion 31: Förkortad arbetstid för en bättre 
folkhälsa 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan arbetstidsförkortning och eventuella 
positiva effekter utifrån reformen.  

Styrelsen delar motionärens problemformulering om dagens situation på arbetsmarknaden 
men är något tveksam till att arbetstidsförkortning är det enda svaret för att minska 
sjukskrivningar. Samtidigt har vi i kommunen tidigare och även nuvarande år testat 
arbetstidsförkortning i avgränsade verksamheter för att utreda eventuella positiva effekter. I år 
testas det inom förskolan och tidigare har det varit på prov inom äldreomsorgen.  

Distriktsstyrelsen inväntar med spänning på vilka eventuella positiva effekter 
arbetstidsförkortning på prov kan få och föreslår därför att besvara motionen i väntan på resultat. 
Motionären föreslår också att frågan ska drivas på kommande partikongress vilket styrelsen vill 
uppmana att återigen sända in motionen till det representantskap som ska behandla motioner till 
partikongressen. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 

 
Motion 32: Heltid ska vara en laglig rättighet och 
norm 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Den svenska modellen bygger på överenskommelser mellan arbetsgivare och fackföreningar i 
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kollektivavtal. I mer än 80 år har modellen fungerat och tjänat oss väl. Men de senaste årtiondena 
har en ny arbetsmarknad uppstått. Den är köns- och åldersuppdelad. Unga kvinnor jobbar oftare 
deltid än heltid och oftare med tillfälliga anställningar än med tillsvidareanställningar. Det här 
gäller ännu tydligare i arbetaryrken med lägre löner.  
 För några år sedan godkände arbetsdomstolen att så kallad ”Hyvling” dvs att arbetsgivare 
minskar omfattningen på anställningen oavsett tidigare överenskommelse, är tillåtet. Det har 
skapat en flodvåg av deltidsanställningar ”med möjlighet att jobba upp timmar” och därmed stor 
osäkerhet för anställda i vissa branscher. 
 De senaste förändringarna i Lagen om anställningskydd (LAS) har positiva texter men tyvärr 
inga bindande förändringar. Hyvlingen och deltidsanställningarna fortsätter. 
Eftersom arbetsdomstolen lyder under svensk lag behöver nu lagstiftaren träda in och återskapa 
ordning och reda på svensk arbetsmarknad. Det är nödvändigt både för jämlikheten och för 
jämställdheten. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att rätten till heltid ska vara lag och norm på svensk arbetsmarknad. Möjlighet till 
undantag ska kunna göras i kollektivavtal. 

 

Utlåtande motion 32: Heltid ska vara en laglig rättighet 
och norm 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser hur vissa arbetsgivare har utnyttjat kryphål i den 
svenska modellen på arbetsmarknaden för att hyvla arbetstid.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning och vilja att komma till bukt med otyget att hyvla 
arbetstid istället för att förhandla om uppsägning. Vi gläds åt att exempelvis Handels har gjort 
stora framsteg i förhandlingarna för att komma till bukt med problemet.  

Distriktsstyrelsen delar dock inte motionärens kritik mot de senaste förändringarna i LAS är 
boven i dramat. Tvärt om anser styrelsen att förändringar i LAS har blivit till det bättre avseende 
försäkringsskydd och omställningspaket. I LAS är det nu norm med heltid och allt annat måste 
motiveras. Berörda fackförbund behöver fortsätta ta striden om hyvlingar och avtala bort 
densamma. Men styrelsen ser att befintlig lagstiftning finns på plats utifrån vad motionären 
efterfrågar. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 33: Lokalvård i offentlig regi 
Motionär: Hamza Jamous 
Antagen av: GSHF sdk 
 
Sverige bör inte kunna hävda sig som en förespråkare för trygga anställningsvillkor när vi har 
tillåtit privata aktörer att erbjuda lokalvårdare osäkra och obekväma arbetstider. Trots att Samhall 
Aktiebolag, statens största företag med hög omsättning, är i spel. Folkhälsomyndigheten har 
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specifika riktlinjer för skolstädning, men ingen statlig institution har ansvar för insyn och 
städningen. På sjukhus hyr bemanningspooler en majoritet av personalen, i osäkra förhållanden 
där ständig tillgänglighet förväntas. 
 Ett exempel på en åtgärd kan vara en regionalisering av lokalvård, där lokalvårdare får arbeta 
under offentlig regi, vilket kan leda till effektivisering och samordning av lokalvård insatser i hela 
regionen. Lokalvårdens kollektiva ansvar skulle omfatta sjukhus, skolor, äldreboenden och andra 
lokaler som ägs av kommun och region. Bortprioriteringar av dessa yrken skulle upphöra, med 
gemensamt ansvar för trygga anställningar. Regionalisering av lokalvård kommer bidra till mindre 
kostnader och tryggare arbetsvillkor i form av bland annat heltidsanställningar. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt verkar för att all lokalvård inom offentlig 
verksamhet i Göteborg stad och Region Västra Götaland övertas i offentlig regi. 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt driver frågan om att samtliga kommuners 
och regioners lokalvård ska övertas i offentlig regi i Socialdemokraternas partikongress 
2023. 

 
 

Utlåtande motion 33: Lokalvård i offentlig regi 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:   
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser problematiken kring oseriösa upphandlade 
företag som verkar inom välfärden.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning att det inom upphandlade städföretagen som verkar 
inom det offentliga allt för ofta har allt för dåliga villkor. Det är högst sannolikt, som motionären 
beskriver, att resurser kan användas mer effektivt om städningen utförs i egen regi och kan leda 
till storskalsfördelar.  

Distriktsstyrelsen tycker dock att motionärens förslag är för definitivt då det kan tänkas 
finnas delar av välfärdens verksamhet där det är gynnsamt att upphandla seriösa städföretag med 
goda villkor. På generell nivå arbetar våra företrädare efter att stoppa marknadsexperiment och 
återta verksamhet i egen regi vilket föranleder att styrelsen anser att motionen är besvarad. 
Samtidigt menar vi att det finns behov av förslag om att verka för att utöka andelen i offentlig 
regi.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 

 
 
Motion 34: Det är dags för en omstart för den 
aktiva arbetsmarknadspolitiken 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Att den svenska arbetsmarknaden är under hastig förändring är en underdrift. Digitaliseringen 
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och den gröna omställningen ökat behovet av förändring och kommer på sikt att förändra svensk 
arbetsmarknad i grunden. I bakgrunden verkar globalisering och urbanisering.  

Vi har på svensk arbetsmarknad sedan många år en paradoxal situation. Det finns väldigt 
många arbetslösa samtidigt som det finns väldigt många lediga jobb. Den största problematiken 
är utbildning och möjlighet att ta de lediga jobben. 

På den här typen av arbetsmarknad behöver både samhälle och arbetsgivare ta ett stort 
ansvar för omställning och utbildning så att en trappstegsmodell går att använda där jobb som 
kräver mindre utbildning kan möjliggöras för de som står utanför arbetsmarknaden medan de 
jobb som kräver större kvalifikationer och erfarenheter kan besättas av personer som 
kompetensutvecklas från befintliga befattningar. 

I det här skedet pågår också en privatisering av arbetsmarknadspolitiken där privata 
intressen ska ersätta offentliga för att hjälpa människor till jobb och försörjning. 
Bemanningsföretagen växer fram i allt fler branscher och ”gig-ekonomin” skapar stor otrygghet 
för många arbetstagare. Människor tvingas också att arbeta som egenföretagare i många 
branscher där de tidigare haft tillsvidareanställningar. De otrygga anställningarna blir fler och 
många unga får inte fast jobb förrän de passerat 30-årsdagen. En liknande situation drabbar de 
som blir arbetslösa efter 55-årsdagen. Kraven på unga för att få ett jobb är också högre idag. 
Oavsett om det egentligen krävs är gymnasieexamen och körkort ofta minimikrav för anställning. 

Kort sagt så behövs ett stopp i maskin och en helomvändning av arbetsmarknadspolitiken. 
Det behövs mer resurser för kompetensutveckling och individuella insatser för 
kompetenshöjning istället för coachning och subventioner till arbetsgivare. 

Vi skriver den här motionen för att vi vill se en omstart i arbetsmarknadspolitiken som 
svarar mot behovet på svensk arbetsmarknad. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att ge större möjligheter till individanpassade kompetenshöjande och rustande insatser. 

2. Att ge möjlighet för stöd till kompetensutveckling vid befintlig anställning. 

3. Att utveckla trepartsansvar för kompetensutveckling i alla storlekar av organisationer. 

4. Att ge utökade och förbättrade matchningsinsatser vid arbetslöshet. 

5. Att ge ett förbättrat studiestödssystem som kan bidra under hela yrkeslivet. 

6. Att ge bättre förutsättningar för omskolning efter 55 års ålder. 

7. Att ge bättre möjligheter till deltidsstudier. 

8. Att ge bättre möjlighet till omskolning till yrkeslärare till exempel vid skada. 

9. Att arbetsmarknadspolitiken gör mest nytta där den behövs bäst, inte minst på landsbygd 
och mindre orter där arbetslösheten ofta är stor.  

10. Att ta fram en struktur som ger likvärdigt men individanpassat stöd i hela landet. Den ska 
vara tillgängligt för alla, även de som saknar digital kompetens. 

11. Att förändra arbetsförmedlingen till en fungerande statlig arbetsförmedling genom att ge 
myndigheten ett övergripande ansvar utan privata intressen, vilket är en förutsättning för 
en likvärdig service, och ha en flexibel organisation för att kunna möta behoven där 
arbetslösheten växer. 
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12. Att en bred kompetensutvecklande satsning för att möta strukturomvandling och 
digitalisering genomförs. Det nya kunskapslyftet behöver skapa likvärdiga förutsättningar 
för människor i en allt mer digitaliserad värld.  

13. Att erbjuda mer bristyrkesutbildningar inom det reguljära utbildningssystemet. 

14. Arbetsförmedlingen behöver prioritera upphandlade arbetsmarknadsutbildningar mer. 

15. Att förberedelse genomförs för en förändrad arbetsmarknad där AI, automatisering och 
robotar gör mycket av de arbetsuppgifter människor gör idag.  

16. Förbereda utbildningsväsendet och arbetslöshetsförsäkringen för ett omvandlat arbetsliv. 

 
 

Utlåtande motion 34: Det är dags för en omstart för den 
aktiva arbetsmarknadspolitiken 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser och uttrycker viljan om en aktiv 
arbetsmarknadspolitik.  

Styrelsen delar fullt ut motionärens beskrivning kring rådande läge på svensk arbetsmarknad 
och de behov som behöver hanteras i närtid. Vi delar motionärens oro att allt fler hamnar allt 
längre från arbetsmarknaden samtidigt som en högermajoritet i riksdagen under nästan hela 2000-
talet har monterat ner arbetsförmedlingen. Samhället måste göra mer för att se till att de som kan 
arbeta också arbetar genom goda utbildningsmöjligheter.  

Motionärens många förslag, som grundar sig i den aktiva arbetsmarknadspolitiken, menar 
styrelsen till stor del är på plats idag. Många av förslagen möts upp genom de senaste 
förändringarna i LAS vilket blev till det bättre avseende försäkringsskydd och omställningspaket. 
Vidare delar styrelsen fullt ut förslagen för att utveckla Arbetsförmedlingen och hänvisar till 
distriktsmotionen som togs fram inför partikongressen 2021. I den föreslog styrelsen, och 
kongressen beslutade, att bland annat den aktiva arbetsmarknadspolitiken ska utföras i egen regi, 
Arbetsförmedlingen finnas över hela landet och förstärkta utbildningar i bristyrken. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 

 
 
Motion 35: Projektanställ fler ålderspensionärer 
på deltid inom det offentliga 
Motionär: Jan Näzell 
Antagen av: S i Centrum sdf 
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Idag har vi många äldre som fortfarande skulle kunna bidra med sin erfarenhet inom arbetslivet. 
Mot att idag bli pensionärer på heltid och i vissa fall kan det betyda att de hamnar i en känsla av 
att inte vara betydelsefull i samhället. 
 I vissa länder, som exempelvis i Japan, så värdesätter man de äldres kunskap/visdom på ett 
högre sätt än vad vi normalt gör i dagens Sverige. Om vi underlättar för ålderspensionärer att på 
deltid fortsätta inom arbetslivet så kan deras erfarenheter tas tillvara på ett mer optimalt sätt. De 
behöver absolut inte vara begränsade till samma arbetsuppgifter som i det jobb de hade innan 
pensioneringen.  
 Lönen sätts till den typ av projektanställning som pensionären får och de kvalifikationer som 
han/hon har för att utföra arbetet. Några incitament för den enskilde kan vara att fortsätta känna 
sig betydelsefull i samhället, förkovra sig kompetensmässigt, ge fler kontaktytor och bryta en 
eventuell isolering, samt rena ekonomiska fördelar som att lönen (med jobbskatteavdraget) ger ett 
tillskott i den privata kassan och att den Allmänna pensionen höjs.  
 Inom det offentliga, till exempel i Göteborgs kommun och i Västra Götaland finns det 
förmodligen behov av att kunna fylla luckor under vissa tider, till exempel: Där kompetens är 
svår att finna och under semestrar. Där man behöver upprätthålla ett befintligt arbetssätt 
samtidigt som ordinarie personal frigörs och utbildas för tekniska förändringar och/eller 
arbetsuppgifter. Förstärka befintlig personal genom att jobba ned ärendehögar. Handleda eller 
projektleda de som står långt från arbetsmarknaden i deras utbildning/jobbträning.  
 Det kan vara en fördel om ålderspensionärerna projektanställs under en begränsad tid, då 
framförhållningen kan vara svår att överblicka för individen. Dessutom kan vissa välja att enbart 
arbeta på somrarna och enbart leva på sin pension under resten av året.  
 För att det inte ska bli missvisande är det viktigt att beakta att långt ifrån alla 
ålderspensionärer kan ta erbjudanden om projekt-anställning, vilket exempelvis kan bero på ett 
tungt arbetsliv eller att de vill njuta av pensionärslivet på andra sätt. De ska absolut inte känna sig 
diskriminerade! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg och inom Västra Götaland driver på för att fler 
ålderspensionärer projektanställs inom identifierade områden i det offentliga. En start kan 
ex vara några pilotprojekt som utvärderas innan man går vidare. 

2. Att systemet måste vara mycket flexibelt, där arbetsgivaren exempelvis specificerar ett 
visst antal timmar per vecka under projekttiden. 

3. Att det offentliga går före och visar det privata arbetslivet om det tillskott som 
ålderspensionärerna kan ge. 

 

Utlåtande motion 35: Projektanställ fler 
ålderspensionärer på deltid inom det offentliga 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 
Avslag attsats 2 
Bifall attsats 3 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser sätt att ta tillvara åldersrika mångåriga 
erfarenheter och kompetenser inom välfärden.  
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Styrelsen delar motionärens beskrivning att välfärden ska och bör tillvara ta den erfarenhet 
och kompetens som många äldre har. Det är bra för den enskilde, arbetsplatsen och samhället i 
stort samt kan tänkas motverka ålderism. Det är något som redan sker inom både Västra 
götalandsregionen och Göteborgsstad. Men då genom timanställningar och inte 
projektanställning som motionären föreslår. Likt motionären eftersöker behövs det flexibilitet 
vilket timanställningarna är en bättre anställningsform för att uppnå. Samtidigt som staden och 
regionen redan tar vara på många äldres kompetenser tror styrelsen att mer kan göras i form av 
mentorskap och annat som gör att vi som arbetsgivare kan ligga ännu mer i framkant jämfört 
med näringslivet i detta avseende.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1, avslå 
attsats 2 och bifalla attsats 3.  

 
 
Motion 36: Utbildningskrav för imamer 
Motionär: Abbas Zarrinpour 
Antagen av: Angered C-Rannebergen sdf 
 
Alla präster i Sverige har en utbildning bakom sig. Utbildningen är godkänd och formad i enlighet 
med de lagar och normer som vårt samhälle bygger på. 
 Men vi har personer som kallar sig för imamer och som predikar för tusentals personer utan 
att ha någon form av utbildning eller godkännande för sin yrkesutövning. 
 Vi menar att imamernas påverkan på de muslimer som går och lyssnar på dessa imamers 
predikan är stor. Därför måste det vara viktigt för vårt samhälle att även dessa imamer skall 
genomgå en utbildning som är formade efter lagar och normer som gäller i Sverige. 
 Alla de som invandrar till Sverige, och kommer utanför EU, och har en utbildning med sig, 
måste validera sina utbildningar. Ofta behöver de komplettera och inte sällan behöver de utbilda 
sig på nytt. Men när det gäller imamer gäller inte detta. Det finns många imamer som kommer 
från mycket konservativa länder med sharialagar som grund för sina utbildningar. Vi tillåter dessa 
att obehindrat predika sin syn som går mot våra lagar, regler och grundlag. Vi kan inte låta detta 
fortsätta. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att partidistriktet ställer sig bakom motionen. 

2. Att partidistriktet skickar in motionen till de rådslag som arbetar för att forma partiets nya 
politik. 

3. Att partiet arbetar för att skapa majoritet i riksdagen för att ge utbildningsdepartementet i 
uppdrag att ta fram en Imamutbildning som vilar på svenska lagar och regler. 

 
 

Utlåtande motion 36: Utbildningskrav för imamer 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter en komplicerad fråga vad gäller statens relation till 
fristående trossamfund.  

Styrelsen delar motionärens oro kring alla de krafter som verkar för att skapa splittring i 
Sverige och världen. Det finns agitatorer på alla ideologiska och religiösa ytterligheter som på 
olika sätt gynnas av att skapa tvivel och misstänksamhet mellan svenskar. Vi har sett det i 
desinformationskampanjen mot socialtjänsten och vi har sett det i uppmaningar att begå 
avskyvärda hatbrott mot specifika samhällsgrupper.  

Distriktsstyrelsen delar dock inte motionärens förslag om att staten bör reglera vilka som får 
verka inom trossamfund för att komma åt problematiken. Svenska Kyrkan har krav om en 
magisterexamen eller masterexamen i teologi/religionsvetenskap för att erhålla titeln präst. Vill 
frikyrkor ha krav för deras pastorer står det fritt fram för dem men det finns inget krav från 
statligt håll. Vi är övertygade om att det är av yttersta vikt att staten behandlar samtliga 
trossamfund likvärdigt.       

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 37: Det behövs ett körkort för 
Arbetsgivare 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Många är de anställda och fackligt förtroendevalda som som kan vittna om hur låg kunskapsnivå 
många arbetsgivare har kring sina skyldigheter mot sin personal. Det handlar ofta om bristande 
kunskap om de lagar och regler som reglerar svensk arbetsmarknad utöver kollektivavtalen och 
inte sällan gäller detta arbetsgivare som inte har tecknat kollektivavtal. 
 Konsekvensen är att många anställda får problem med sin anställning, sina socialförsäkringar 
eller andra myndigheter på grund av arbetsgivarens dåliga kunskap och därför undermåliga 
administration. 
 För att få framföra motorfordon i svensk trafik utan begränsning behöver du körkort. Det 
borde även gälla arbetsgivare. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att det införs ett system med lämplighetsprövning för att kunna inneha en position med 
personalansvar. 

 

Utlåtande motion 37: Det behövs ett körkort för 
Arbetsgivare 
Styrelsens föredragande: Kristofer Bergman, Claudia Nistor-Pedrini och Hilda Andersson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser vikten av att arbetsgivarehar behöver ha 
kunskap för att vara en god arbetsgivare.  
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Styrelsen delar motionärens beskrivning kring att många arbetsgivare inte besitter den 
kunskap som krävs för att anses vara en fullgod arbetsgivare. Det finns åtskilliga exempel, likt 
motionären beskriver, där okunskap hos arbetsgivaren gör att arbetstagaren inte får sina 
rättigheter tillgodosedda eller rakt av hamnar i svårigheter vad gäller det gemensamma 
skyddsnätet. I kommunen har därför våra företrädare nu drivit igenom att alla chefer inom staden 
ska genomgå en chefsutbildning just för att staden ska bli en mer attraktiv arbetsgivare. 

Styrelsen får tacka motionären för en originell idé men är tveksam om det går att genomföra 
i praktiken eller om det ens är önskvärt. Styrelsen tror att det finns andra sätt att få arbetsgivare 
att ta sitt ansvar och uppmanar även fackföreningsrörelsen att driva på för att så blir fallet.  

 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Område 4 – Stadsutveckling 
 
 
 
 

Motion 38: Anlägg en hundrastgård i Guldheden 
Motionär: Johan Thorsell 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
Under de senaste 3 årens pandemi har antalet nyregistrerade hundar konstant ökat. 
Statistik: 
År (Jordbruksverket) 2018  2019  2020  2021  2022 
Antal hundar i Gbg 23257 24038 25492 27228 28657 
Antal hundar VGR  131547 135834 141741 149884 156754 
Ökning Gbg % /år  3%  6%  7%  5% 
Ökning  VGR % /år 3%  4%  6%  5% 
Gbg + % 2018 -2022         23% 
VGR + % 2018 -2022         19% 
 
Behovet av hundrastgårdar, inhägnade områden där hunden kan rastas utan koppel, har ökat i 
motsvarande takt. Det här blir särskilt tydligt under månaderna mars till augusti då hundar inte får 
vistas fria ute av hänsyn till vilt levande djurs reproduktion som är särskilt känslig under de här 
månaderna. 
 I Guldheden har hundägare hittat ett lämpligt område i området avgränsat av Doktor 
Belfrages gata, Lehmans gångväg, Ehrenströmsgatan och Guldhedsgatan som varit särskilt 
omtyckt då det är relativt avskilt och hundens lek inte stör. Eftersom området idag inte är 
inhägnat gäller samma regler här som i fria naturen, mars till augusti ska hunden vara kopplad. 
 Det här gör att många hundägare idag söker sig till gröningen mellan Doktor Liborius gata 
och Doktor Bex gata. Det är förståeligt då området är relativt stort och lättillgängligt men också 
olyckligt då området delas med små barn från området på en nybyggd lekplats och områdets 
boende som söker sig hit för bollspel och picknick. 
 
Jag föreslår därför: 
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1. Att representantskapet ger våra förtroendevalda i stadsmiljönämnden i uppdrag att arbeta 
för att bygga en hundrastgård i Guldhedsdalen. 

 
 

Utlåtande motion 38: Anlägg en hundrastgård i 
Guldheden 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 40.    

 
 
Motion 39: Översyn av hundrastgårdar i 
Göteborgs kommun 
Motionär: Anita Wigren 
Antagen av: Backa sdf 
 
Vid besök i olika hundrastgårdar spridda i Göteborg ses behov av att förbättra miljön i dessa 
hundrastgårdar. Både för hundar, hundrastare och för förbipasserande. Vi möts i dessa 
rastgårdar av rätt små, tomma och sandiga planer och ofta utan skugga från 
omkringliggande träd. För låga staket gör att risken finns att hundarna lätt hoppar över och 
kan störa förbipasserande. 
 Idealt vore därför att standardhöjden för hundrastgårdar är som standard för förskolestaket, 
ca 160 cm. Vidare vore det idé och få inspiration genom att studera norra Jyllands lösningar för 
hundar och dess ägare. På norra Jylland finns Hundeskog, i anslutning till samhällen, avgränsade 
områden a la hjorthägn, för att gå runt i och rasta hundarna. 
 Dessa förslag nedan skapar en mer stimulerande, lugnare och tryggare miljö även för 
icke-hundägare vid möten och vid boende. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att träd inplaneras för skugga och variation och att bänkar för hundägare inplaneras i 
hundrastgårdar. 

2. Att agilityredskap av stabil karaktär finns på några av hundrastgårdarna, att söka sig till för 
att träna och stimulera hundar vid besöken. 

 
 

Utlåtande motion 39: Översyn av hundrastgårdar i 
Göteborgs kommun 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
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Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 40.   
 
 
Motion 40: Bygg en hundrastgård i anslutning till 
Norra Backaområdet 
Motionär: Anita Wigren 
Antagen av: Backa sdf 
 
Bygg en Hundrastgård i anslutning till Norra Backaområdet! 
 Förtätningen av boende vid Selma Lagerlöfs Torg och den täta bebyggelsen vid Backavallen 
innebär ett ökande antal husdjur, däribland hundar. Här i området saknar vi hundrastgård 
på promenadavstånd. Vi har svårighet att gående nå Hisingsparkens Hundrastgård sedan 
Gårdajohan stängt av förbindelsen till Hisingsparken med höga stängsel och låsta grindar 
under förra mandatperioden. 
 En lämplig plats för hundrastgård är Skårbergets äng med intilliggande motionsspår. En 
hundrastgård i området underlättar för hundar och hundägare i området med rastning utan 
koppel och för möten med andra hundar utan att störa förbipasserande. 
Detta förslag med byggande av hundrastgård på Skårsberget ger en lugnare promenadmiljö 
också för icke hundägare. Motionären har också förslag till alternativ placering av 
näraliggande hundrastgård. 
 Hundrastgårdar i Göteborg har väl låga staket för hundrastgårdar så därför föreslås att 
byggande av ny hundrastgård vid Backavallen direkt byggs med högre staket, (Se 
förskolestaket på 160 cm höjd.) 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att hundrastgård byggs i anslutning till Backavallen vid befintligt grönområde. 

2. Att utreda om hundrastgård i första hand kan byggas, önskvärt, på halva ängen och halvt i 
närliggande skog uppe på Skårsberget med en stakethöjd på 160 cm höjd (se 
förskolestaket). 

 

Utlåtande motion 40: Bygg en hundrastgård i anslutning 
till Norra Backaområdet 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna för motion nr 38, 39 och 40 som belyser hundrastgårdar 
vilket är en fråga som berör många göteborgare.  

Styrelsen sympatiserar med de olika förslagen som berör befintliga gårdar eller viljan om att 
utöka stadens utbud av hundrastgårdar till olika områden. Självklart ska politiken i mån av tid och 
prioriteringar driva på för att Göteborg ska vara en bra stad att leva i för alla åldrar, bakgrunder 
och intressen.   

Trots det menar styrelsen att samtliga förslag som motionärerna anför i sina attsatser inte 
lämpar sig för ett representantskap att besluta kring och än mindre i motionsform. Tidigare 
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kongresser och representantskap har som regel avslagit förslag som är för specifika, för långt ner i 
verktygslådan eller för geografiskt bundna. Detta för att våra företrädare i förhandlingssituationer 
och utefter rådande omständigheter behöver ha flexibilitet i representantskapets bindande beslut.  
Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag i sin helhet till motionerna 
38-40. 

 
 
Motion 41: Allas rätt till en bostad 
Motionär: Johan Büser 
Antagen av: Bergsjöns sdf 
 
Rätten till bostad är stadgad såväl i FN:s konvention om de mänskliga rättigheterna som i svensk 
grundlag. Rätten till bostad som en social rättighet lyfts fram såväl i FN-deklarationen (artikel 25) 
som i regeringsformen 1 kap. 2 § första stycket, som anger följande: ”Det skall särskilt åligga det 
allmänna att trygga rätten till hälsa, arbete, bostad och utbildning samt att verka för social omsorg 
och trygghet”. 
 Att vara utan bostad skapar försämrad livskvalitet och inverkar negativt på hela individens 
livssituation, oavsett omständigheterna bakom bostadslösheten. Utan hem blir det ytterst svårt att 
tillgodogöra sig sina rättigheter, sköta arbete eller annan sysselsättning samt umgås med nära och 
kära. Att ta sig ur hemlösheten och etablera ett varaktigt boende med de höga hyror som 
tillgängliga bostäder har är svårt, och eftersom det är svårt att få jobb utan bostad och bostad 
utan jobb hamnar bostadssökande lätt i en mycket tuff situation. Det är nödvändigt med en 
granskning av hur kommunerna uppfyller sitt bostadsförsörjningsansvar utifrån den hemlöshet 
som drabbar många människor. Sverige lever inte upp till konventionens krav på ett boende åt 
alla. Det är därför hög tid att det åtagande som finns i konventionen och regeringsformens tydliga 
formulering omsätts i en rättighetslagstiftning som klargör hur allas rätt till en bostad ska 
praktiseras i Sverige. Regeringen bör återkomma till riksdagen med förslag till en sådan 
lagstiftning. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att rätten till bostad är en social rättighet 
som ska tillgodoses och prioriteras av samhället. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för en rättighetslagstiftning som klargör hur 
allas rätt till en bostad ska praktiseras i Sverige. 

3. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för en nationell utredning om hur 
kommunerna uppfyller sitt bostadsförsörjningsansvar, och som därefter återkommer med 
förslag på hur kommunerna på bästa sätt kan uppfylla sitt ansvar i denna fråga. 

 

Utlåtande motion 41: Allas rätt till en bostad 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1 och 3 
Besvarad attsats 2 
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser bostadsfrågan och att det är en rättighet att ha 
någonstans att bo snarare än att se bostaden som en handelsvara.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens beskrivning om att samhället behöver ta ett större 
ansvar för bostadsförsörjningen. Politiken har i modern tid minskat sitt ansvarstagande i 
bostadspolitiken och överlämnat till marknaden och vinstintresse att producera bostäder. Detta 
har slagit hårt mot nyproduktionen under lågkonjunkturer. Styrelsen delar motionärens 
uppfattning att socialdemokratin behöver fortsätta att driva på bostadsförsörjningen för att i 
förlängning garantera att rättigheten efterföljs genom exempelvis ökat investeringsstöd och vi 
inväntar utredningen om ett statligt fastighetsbolag. Vi delar även uppfattningen om att 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar bör ses över då ett förtydligande sannolikt behöver 
göras. 
 Styrelsen ställer sig dock tveksam till förslaget att stifta nya rättighetslagar kring 
bostadsfrågan. Främst för att Sverige idag lever upp de till mänskliga rättigheterna och Sveriges 
grundlag kring rätten till en bostad. Även om detta inte innebär att alla svenskar har tillgång till en 
egen bostad. Styrelsen menar att de övriga föreslagna attsatserna är ett bättre sätt för att trycka på 
för en ökad nyproduktion av bostäder som i förlängningen, genom sociala insatser, är en 
förutsättning för att fler ska ha möjligheten att ha tillgång till en egen bostad.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till attsats 1 och 3 samt 
besvara attsats 2.  

 
 
Motion 42: Öka nyttan av färjorna som 
kollektivtrafik på älven genom kostnadsfri 
färjetrafik i centrala Göteborg 
Motionär: Antonio Tomar 
Antagen av: Lundby sdf 
 
Dagens broförbindelse Hisingsbron utgör den enskilt viktigaste förbindelsen för kollektivtrafik 
mellan Hisingen och fastlandet och den i närtid enda spårvägsförbindelsen över älven. Det är 
mycket stora koncentrationer av kollektivtrafikresenärer vilket medför kapacitetsutmaningar vid 
bl a Nordstan och Hjalmar Brantingsplatsens hållplatser. Trafiken över de fasta älvförbindelserna 
är generellt ansträngda särskilt vid rusningstid och evenemang. Det har gjorts en mindre 
undersökning ombord på färjelinjen 286 Älvsnabbare, som är den kostnadsfria skyttelfärjelinjen, 
under 2019 för att förstå mer om avgiftens påverkan. Studien visade att om det skulle kosta 
pengar att resa med färjan skulle ca 30% av resenärerna valt att inte resa med båten och istället 
tagit en annan väg/ transportsätt över älven oavsett om man är en cyklist, fotgängare eller 
kollektivtrafikresenär. De som är mest känsliga för en förändring till kollektivtrafiktaxa är 
cyklisterna där över 50% svarar att de inte skulle åkt medan nästan var femte fotgängare skulle 
valt bilen om inte 286 Älvsnabbare varit avgiftsfri. 
 Älvstrandsförbindelserna linje 285 och 286 på älven har flera positiva effekter för Göteborg 
och dess invånare samt Turismen. Med färjorna har broförbindelsernas belastning minskats, 
kollektivtrafikens beläggning på bussar och spårvagnar har avlastats och folkhälsan stöttats 
genom effektiva förbindelser för gång- och cykeltrafikanter. Den största delen av dessa positiva 
effekter beror på nyttjandet av den kostnadsfria färjelinjen 286. 
 Antalet fordonsrörelser på broarna över älven behöver minska. Det är trängsel på 
kollektivtrafikens fordon och i övriga trafiken med för många fordon som ska samsas på en 
begränsad yta. Verksamheter och boende längs älvstranden i centrala Göteborg ökar på båda 
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sidor under de närmaste åren. Ett ökat resandebehov över älven föreligger och därmed också ett 
ökande antal privatfordon och kollektivtrafikfordon.  
 Effekterna av kostnadsfria älvresor för Göteborg och resenärerna är positiva då färjorna 
bidra till ett ökat hållbart resande och bättre förutsättningar att nå uppsatta miljö- och klimatmål. 
Färjorna är tillgänglighetsanpassade och bidrar positivt till den sociala hållbarheten eftersom de 
ger utökade möjligheter att på egen hand röra sig över älven, särskilt för personer med små 
resurser, funktionsvariationer och de som inte kan välja andra transportslag. 
 Bostadsbyggande och nya verksamheter i Karlastaden, Eriksberg, Majorna och Sandarna är 
inom kort slutförda med ett ökat antal boende vid Lindholmen. Det ger ökad trafik på de fasta 
älvförbindelserna som snabbt kan avlastas med hjälp av kostnadsfria och flexibla färjor. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att regionfullmäktigegruppen arbetar för att ta fram förslag på att utveckla utökade 
transportvägar på Göta älv genom Västtrafiks kollektivtrafik med person/cykelfärjor för 
att avlasta de fasta älvförbindelserna från privatfordon och kollektivtrafik. 

2. Att kommunfullmäktigegruppen arbetar för att göra Västtrafiks färjelinjer på Göta älv 
kostnadsfria för ett ökat nyttjande av älven som en transportväg för staden. 

 

Utlåtande motion 42: Öka nyttan av färjorna som 
kollektivtrafik på älven genom kostnadsfri färjetrafik i 
centrala Göteborg 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 
Avslag attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för att belysa behovet av att överbrygga den barriär som 
älven innebär för vår stad.  
 Styrelsen delar motionärens intention om att det behövs mer kollektivtrafik, cykel- och 
gångtrafik över älven. Det pågår diskussioner och det finns konkreta förslag inom både regionen 
och kommunen för att möta upp behovet som motionären beskriver om överbelastning på broar 
och spårvagnsnätet över älven. Redan nu går det väldigt regelbundna och avgiftsfria personfärjor 
med möjlighet att ta med cykel över älven. Framåt finns det konkreta förslag som diskuteras med 
både Lindholms-förbindelsen, som innebär ytterligare en spårvagnsförbindelse över älven, och en 
cykelbro.  
 Distriktsstyrelsen delar alltså motionärens viljeinriktning men menar att de förslag som 
anförs möts upp genom befintliga avgiftsfria personfärjor över älven och att det pågår 
diskussioner om framtida överbryggningar. Vidare menar vi att vi inte vill låsa oss i framtida 
lösningar utan behöver kunna vara flexibla när olika typer av överbryggningar presenteras.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1 och 
avslag attsats 2.  
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Motion 43: Otrygghet och ökad risk för olyckor 
på cykelbanorna 
Motionär: Rudolf der Hagopian 
Antagen av: S i Centrum sdf 
 
På senare år har cykelbanorna, som tidigare varit avsedda enbart för cyklar, blivit farleder för en 
rad nya brukare: hyr-elsparkar som Voi, bud från Uber Eats, mopeder, elcyklar, för att nämna de 
vanligast förekommande. Konsekvensen av detta ser vi i en ökande otrygghet för framför allt 
cyklister och även för gående. Lagstiftarens avsikt kan inte ha varit att främja en sådan otrygg 
situation för de gående och cyklister som medför en ökad risk för olyckor. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att motionen skickas till våra ledamöter i stadsmiljönämnden för att de ska verkar för att 
ge förvaltningen i uppgift att utreda den beskrivna situationen beträffande otrygghet och 
olycksrisk. 

2. Att våra ledamöter i stadsmiljönämnden verkar för att ge förvaltningen i uppgift att 
utifrån fakta och statistik föreslå åtgärder som förbättrar den uppkomna situationen. 

 

Utlåtande motion 43: Otrygghet och ökad risk för olyckor 
på cykelbanorna 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser den trafikfara som exempelvis elsparkcyklar allt 
för ofta utgör på våra gator och torg.  
 Styrelsen delar motionärens frustration gällande främst elsparkcyklars unika undantag att 
utan regleringar få ta plats i gatumiljön. Våra företrädare i kommunen har under årens gång 
vidtagit kraftfulla åtgärder och har drivit igenom viktiga och ultimativa krav på de kommersiella 
aktörer som agerar på denna marknad. Inom kommunens gränser har nu körförbud införts på 
vissa platser där trafiken redan är stor, parkeringsförbud utanför särskilda zoner och 
hastighetsbegränsningar.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens problembeskrivning men menar att adekvata åtgärder 
har införts och lett till önskad effekt. Därför menar styrelsen att de förslag som anförs har mötts 
upp av genomförda regleringar på kommunal nivå. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 

 
Motion 44: Vägnätet blir allt sämre 
Motionär: Lars Sjöberg 
Antagen av: Göteborgs transportarbetare sdf och Backa sdf 
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Det lokala vägnätet tenderar till att bli allt sämre. Vid otaliga ställen i vägbanan är det tjälskador, 
hål samt spårig vägbana.  
 Detta leder till att det kan uppstå skador på bilen som i sin tur är kostsamt att reparera. Det 
blir fler kontakter med försäkringsbolag som i sin tur kan leda till höjda premier.  
Vid lagning av vägnätet görs det inte ordentligt, utan hålen och skadorna uppstår återigen då det 
är hög intensitet på trafikvolymen.  
 Detta är inte ok, utan måste åtgärdas! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att mer ekonomiska resurser tillförs för att förbättra det lokala vägnätet 

2. Att det genomförs en hållbar lagning och inventering av det lokala vägnätet 

 
 

Utlåtande motion 44: Vägnätet blir allt sämre 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser det sviktande underhållet av våra vägar och 
vilka följder det har i samhället.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning att underhållet av vägnätet har mer att önska och 
underhållsskulden har blivit hög. Trafikverket ansvarar för det statliga vägnätet vars underhåll 
kostar ca 9,5 miljarder per år varav en tredjedel vigs åt underhåll av beläggningar. För detta 
ändamål har Trafikverket fått ökande resurser för att hantera underhållsskulden.  

Kommunen ansvarar för det lokala vägnätet. I Göteborg är Stadsmiljöförvaltningen ansvarig 
nämnd. Prioriteringen av underhåll görs genom inhämtandet av remissvar från entreprenörers 
besiktningsprotokoll och allmänhetens synpunkter. De föreslagna prioriteringarna stäms sedan av 
med eventuella arbeten i närtid med nedgrävd infrastruktur under berörda vägar.  

Även om distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning kring det totala vägnätets skick så 
delar styrelsen inte motionärens förslag till förändring. Med Trafikverkets ökande resurser och 
Göteborgsstads nuvarande rutin för att inventera och prioritera underhållet av lokala vägnätet 
anser styrelsen att de föreslagna attsatserna är besvarade.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 45: Rökfria områden på hållplatser för 
kollektivtrafik 
Motionär: Carl-Gunnar Haglund 
Antagen av: Enskild 
 
Ett stor irritation är att rökare använder kollektiva hållplatser för att ta en cigarett. 
År 2018 togs en ny lagstiftning, där inte bara hållplatsens väderskydd (kuren) skulle hållas rökfri 
utan hela hållplatsområdet gjordes rökfritt. 
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 Lag (2018:2088) om tobak och liknande produkter: 6 kap 2 § p 4 Rökning är förbjuden..//.. 
på färdmedel i inrikes kollektivtrafik eller i lokaler och andra utrymmen som är avsedda att 
användas av den som reser med sådana färdmedel och på motsvarande områden utomhus.  
 På Folkhälsomyndighetens hemsida står: "Avsikten med detta utvidgade rökförbud är att alla 
ska kunna utnyttja kollektivtrafiken utan att ofrivilligt utsättas för rökning (prop. 2017/18:156 s. 
95)". 
 En irritation för icke-rökare och allergiker idag är att många rökare använder kollektiva 
hållplatser för röka en cigarett. Medvetenheten om detta verkar vara svag hos rökare. 
Detta beror framför allt på att informationen om att det råder rökförbud på hållplatserna inom 
kollektivtrafiken är otydlig eller obefintlig. Exempel på detta är hållplatsområdena vid 
Brunnsparken och Drottningtorget. 
 För att följa upp och förbättra detta beteende hos rökare måste ett mycket tydligare 
informationsarbete genomföras för att skydda ickerökare mot passiv rökning, öka trivseln och 
göra resandet mer attraktivt. 
 En mycket tydligare skyltning måste genomföras vid alla hållplatser. Exempelvis kan man på 
väggarna i kurerna designa stora tydliga förbudsbilder. De kan göras transparanta för att 
fortfarande släppa in ljus. 
 Tydlig avgränsning på marken för att markera den rökfria zonen på hållplatsområdet i 
stadsområden. Gärna med stenläggning eller annan markering som inte slits ned. Vid inträdet in i 
den rökfria zonen skall askoppar sättas upp för att rökare skall kunna fimpa cigaretter innan de 
kommer in på hållplatsområdet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att tydligare skyltning om rökfri zon måste genomföras vid alla hållplatser inom 
Göteborg. 

2. Att en tydlig avgränsningsmarkering på marken införs för den rökfria zonen på 
hållplatsområdet i stadsområden. 

3. Att askkoppar skall sättas upp vid gränsen för den rökfria zonen. 

4. Att Göteborgs Socialdemokratiska partidistrikt stödjer dessa krav. 

5. Att Socialdemokraterna i Göteborg driver dessa krav i ansvariga nämnder och styrelser 

 

Utlåtande motion 45: Rökfria områden på hållplatser för 
kollektivtrafik 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser den fortsatta problematiken med rökning i nära 
anslutning till kollektivtrafikens hållplatser.  

Rökförbudet på fler allmänna ytor, däribland hållplatser till kollektivtrafiken, trädde i kraft i 
juli 2019. Styrelsen delar motionärens andemening att det är viktigt att, precis som alla andra 
lagar, förbudet efterföljs och för respekt mot sin omgivning. I lagen pekas kommunerna ut som 
ansvariga för att rökförbudet ska efterlevas då hållplatserna ofta är belägna på kommunal mark. 
Det åläggs den ansvariga att 1) sätta upp skyltar om rökförbudet, 2) ta bort askkoppar från rökfria 
miljöer och 3) informera om rökförbudet vid överträdelse. 
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Styrelsen delar sammantaget motionärens intention men menar att förslagen som anförs 
redan möts upp av de bestämmelser som nämns ovan. Finns det brister idag finns det redan 
utpekade ansvariga och en beskrivning av vad som behöver åtgärdas.   

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 

Motion 46: Ta tillbaka kontrollen över järnvägen 
Motionär: Hamza Jamous 
Antagen av: GSHF 
 
Med hopp om en "effektiv" järnväg har statlig järnväg delats upp och bolagiserats. Resultatet blev 
att kollektivtrafiken har hamnat i ett tillstånd som kan snarare beskrivas som ett haveri. 
Tågpendlare möter dagligen kraftiga förseningar, inställda avgångar och obalanserade priser. Att 
återinföra statlig styrning av järnvägarna kan skapa kvalitativ, tillgänglig och likvärdig 
kollektivtrafik över landet. 
 Idag drivs SJ som ett statligt ägt aktiebolag med marknadsstyrd agenda för lönsam 
persontrafik. Dessa krav påverkar resenärerna negativt, speciellt prissättningen. Justering efter 
tillgång och efterfrågan driver upp priserna, vilket är orättvist och underminerar klimatsmarta val. 
Det finns ett behov för att säkra hållbara transportmöjligheter för alla. 
 De höga biljettpriserna försämrar tågets ställning gentemot flyget avsevärt. Om vi på allvar 
har en ambition om att ställa om till mer hållbara transporter är det fullkomligt ohållbart att man 
kan flyga inrikes till lägre pris än vad samma sträcka hade kostat med tåg. Genom en 
avbolagisering kan vi säkerställa att samtliga tågsträckor följs av en enhetlig standardiserad 
prissättningsmodell, som främjar hållbart resande. 
 Det är inte bara trafikeringen och prissättningen där marknaden tillåtits att härja fritt inom 
den svenska tågtrafiken – underhållet av själva järnvägarna, som ägs av Trafikverket, är utlagt på 
entreprenad till diverse olika privata företag, vilket inte har lett till förbättringar. Denna 
samhällsviktiga infrastruktur kräver samhällets kontroll och förvaltning. För att säkra  god civil 
beredskap, hållbarhet, och tillgänglighet bör järnvägen och dess underhåll snarast återföras under 
statlig kontroll. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt verkar för att avbolagisera SJ och åter låta 
det bli en statlig myndighet. 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt verkar för att Trafikverket ska ha 
huvudansvaret för dess underhåll. 

3. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt driver vidare i Socialdemokraterna 
partikongress 2025. 

4. Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk driver vidare frågan i lämpliga instanser. 

 
 

Utlåtande motion 46: Ta tillbaka kontrollen över 
järnvägen 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti  
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Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser ett område som eventuellt bör återtas i 
demokratisk kontroll. Styrelsen uppfattar att motionären önskar att attsatserna ska drivas inför 
och under partikongressen 2025. Därför uppmanar vi motionären att inkomma med motionen 
återigen till det representantskap som kommer behandla motioner till partikongressen.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 47: Socialdemokraterna och staden 
Motionär: Johan Büser 
Antagen av: Bergsjön sdf 
 
Socialdemokraterna är ett folkrörelseparti, och i Göteborg finns vi utspridda med våra föreningar 
och sidoorganisationer över hela staden.  
 I en tid då klyftorna ökar, tilltron till samhället minskar, och valdeltagandet i senaste valet i 
våra utsatta stadsdelar minskade, är det viktigt med ett levande föreningsliv som ges goda 
möjligheter att verka. Detta gäller oavsett om det handlar om en idrottsförening, en bokklubb 
eller en socialdemokratisk lokal förening.  
 Vid förra årets Tellusfestival någon vecka innan valet skulle Bergsjöns socialdemokratiska 
förening som vanligt kampanja och dela ut information uppe vid torget på allmän plats. Vid den 
senaste Tellusfestivalen så har Bergsjöns fina och nybyggda kulturhus fått ett ökat ansvar för 
denna dag. Tyvärr kom en av verksamhetscheferna förbi och sa att politiska partier inte längre är 
välkomna på Tellusfestivalen. Detta eftersom Kulturhuset bedömer att dagen i första hand är till 
för att främja kultur och andra typer av föreningar än politiska. Liknande resonemang har förts 
när diskussioner om att hyra lokaler både i Kulturhuset i Bergsjön samt på andra ställen i stan.  
 Vi anser att detta är ett demokratiproblem, om vår stad i sina verksamheter så uppenbart 
försvårar och förhindrar politiska föreningars interna som externa arbete. Särskilt 
anmärkningsvärt är det i en tid när det talas om att politiken och politikerna inte syns mellan 
valen.  
 Vi anser mot bakgrund av ovanstående att Socialdemokraterna i Göteborg måste driva på 
för att tillgängliggöra stadens gemensamma rum, lokaler och events även för den del av vårt 
föreningsliv som betecknar sig som politisk verksamhet. Det är i grunden en demokratifråga. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att politiska föreningar också ska vara 
tillåtna att hyra lokaler som ägs av staden och att medverka på av staden anordnade 
aktiviteter såsom exempelvis Tellusfestivalen på lika villkor som övrigt föreningsliv. 

2. Att motionen skickas till våra politiker i kommunstyrelsen samt i Idrotts- och 
föreningsnämnden samt våra stadsdelsnämnder. 

 

Utlåtande motion 47: Socialdemokraterna och staden 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
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Bifall 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser en helt avgörande fråga för vårt och andra 
partiers möjlighet att bedriva partiarbete och få fler att engagera sig i politiken.  

Styrelsen känner igen motionens problembeskrivning. Utifrån tidigare motionsbeslut har en 
arbetsgrupp tittat på frågan under året. Gruppen har kartlagt våra S-föreningars lokalbehov och 
kontaktat möjliga lokaler för partiverksamhet. Allt för ofta nekades partiverksamhet vid 
förfrågningar. De nekande svaren kom både från lokaler som kommunen förvaltar men också 
externa organisationer. I en tid när demokratin möter motgång i omvärlden är det än viktigare att 
vi finns runt om i staden synliga med lokal partiverksamhet.  

Kommunen äger och förvaltar många lämpliga lokaler utspritt i vår stad. Kommunen 
anordnar också flertalet välbesökta evenemang runt om staden som är utmärkta tillfällen för 
partipolitiken att möta göteborgare i vardagen. Styrelsen ställer sig därmed positiv till 
motionärens förslag för att öppna upp stadens ytor för partiverksamhet för att flera ska engagera 
sig i demokratin. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet.   

 
 
Motion 48: Nedskräpning av Göteborg 
Motionär: Marita Öberg, Jan-Olov Eriksson och Julio Abréu 
Antagen av: Seniorsossarna sdf 
 
Det måste bli ett slut på nedskräpningen på Göteborgs gator och torg. 
Göteborg är en eventstad med öppna ytor med stora gröna parker, kanaler och mångsidig vacker 
arkitektur. Göteborg är en pärla och dess skönhet skall lysa och vara en plats som gör intryck på 
människor inom landet och i övriga världen. Renhållningen som den är nu i Göteborg är inte 
acceptabelt. Skräp ligger överallt i parker och på gator.   
 Stadsrevisionen gjorde en granskning 2021 av Göteborgs Stads gaturenhållning. I 
Stadsrevisionens slutsats och kommentarer tar de upp följande: Den gaturenrenhållning som 
staden ansvarar för utförs både av kommunalt anställd personal och av upphandlade 
entreprenörer. Eftersom en stor del av renhållningen upphandlas behöver nämnder och bolag, i 
egenskap av upphandlande myndigheter, bland annat säkerställa att: 
• kraven som ställs i upphandlingarna uppfyller de behov som finns och tydligt anger 
förväntningarna på leverantörerna 
• leverantörernas seriositet kontrolleras under upphandlingen 
• avtal och leverantörer följs upp löpande under avtalsperioden  
• Uppföljning av verksamheten behöver redovisas till nämnderna i någon form 
 Kommunstyrelsen beslutade att en ny nämnd med ansvar för genomförande och förvaltning 
kopplat till mark föreslås inrättas vid årsskiftet 2022/2023. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att den nya nämnden skall förbättra översynen av renhållningsarbetet 

2. Att det måste bli synliga resultat 

3. Att den nya nämnden skall komma med kreativa förändringar syftande till att staden blir 
en ren och städad stad. 
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Utlåtande motion 48: Nedskräpning av Göteborg 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser det tråkiga faktum att det fortsatt är alltför 
många som väljer att slänga skräpet på gatan istället för att slänga det i närmsta soptunna.  

Styrelsen delar motionärens vilja att åtgärder behöver vidtas för att våra gator och torg ska 
hållas rena. Förslagen som anförs har ett brett angreppssätt på problemet vilket styrelsen menar 
är bra då kommunen behöver arbeta med att både förhindra nedskräpning, se till att 
renhållningen fungerar bra och effektivt samt hitta nya metoder för att hålla staden ren.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet.  
 
 

Motion 49: Utveckla tåg och spårbunden 
kollektivtrafik 
Motionär: Anders Moberg 
Antagen av: Torslanda sdf 
 
Västra Hisingen växer och kommer att utvecklas enormt framöver. Bland annat ett nytt centrum 
och 850 bostäder i Björlanda, en nytt stor industri och logistikområde på Säve flygplats för 3000–
4000 arbetstillfällen, Amhult centrum är i slutfasen av bostadsbyggnationen. En ny simhall är 
planerad i Torslanda. Göteborgs hamn kommer utvecklas, större godsmottagning med utbyggda 
kajer. Stena Line flyttar sina 2 terminaler från centrala Göteborg ut till Arendal och inte minst 
Göteborgs nya friidrottsarena som är invigd i Björlanda.  
 Väg 155 till Öckerö kommun kommer avlastas då komuninvånarna från Öckerö då har 
möjlighet att ta pendeltåget från Amhult om en slutstationen hamnar i Torslanda. Volvo Cars och 
Volvo Lastvagnar fabriker tillhör Västra Hisingen, de kommer utveckla sina verksamheter med 
bland annat nya batterifabrik med ca 3000 anställda. Denna expansion plus lokala bostadsprojekt 
och en planering av 1200 lägenheter vid Torslandakrysset inom västra Hisingen kommer att öka 
trycket på kollektivtrafiken inom Västra Hisingen. 
 Kollektivtrafik och spårbunden trafik så som pendeltåg och spårvagnar behöver tas upp till 
ytan, utredas och planeras ut till Västra Hisingen både för att ta sig till och ifrån Göteborg 
centrum, till Stena Lines terminaler, till Volvos fabriker och 3000–4000 personer behöver ta sig 
till sina arbetsplatser på Säve flygplats. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att bifalla motionen 

2. Att motionen skickas till S-gruppen i KF-gruppen i Göteborg 

3. Att motionen skickas till S-gruppen i Västra Götalandsregionens fullmäktige 

 
 



73 
 

Utlåtande motion 49: Utveckla tåg och spårbunden 
kollektivtrafik 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser den nuvarande och framtida ansträngda 
trafiksituationen på Hisingen.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning kring det behov som högst sannolikt kommer 
uppstå på Hisingen inom snar framtid när nämnda nyetableringar kommer på plats.  

Tyvärr innehåller inte motionen attsatser som styrelsen kan ta ställning till utan ber 
motionären att återkomma med attsatser som beskriver konkreta förslag som representantskapet 
kan ta ställning till.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 

Motion 50: Öppna gröna stråket vid Kvillebäcken 
igen 
Motionär: Anita Wigren 
Antagen av: Seniorsossarna sdf och Backa sdf 
 
Återställ investeringen som Göteborgs stad kostade på och slutförde 2018 längs med 
Kvillebäcken.  
 Vi är många i området norr om Lillhagsvägen som gladde oss åt det Gröna stråket vid 
Kvillebäcken, där människor färdats av urminnes hävd både på den, ibland, norska sidan och 
ibland, svenska sidan.  Numera Sverige på båda sidor om bäcken!  
 Vi har glatt cyklat och promenerat längs med bäcken mot Hökällan under ledig tid och mot 
stadens centrala delar för arbete.  Speciellt har vi glatt oss åt upprustningen av stråket som 
Göteborgs stad genomfört utomordentligt bra!  
 Plötsligt en dag planteras tre meter höga Tujabuskar vid golfbanan som kompletteras med 
ett fem meter högt staket vid järnvägsövergången i höjd med Berghöjdsgatans hållplats. Vi på 
norra sidan är avstängda på ett 1,7 km cykel och gångstråk längs med Kvillebäcken och över bro 
till andra sidan. Golf spelas någon månad om året och gångstråket har tidigare inte varit problem 
varken för golfspelare eller vandrare. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att ge mandat till lämplig instans att utreda rådigheten för Kvillebäckenstråkets 
upprättande för allmänhetens nyttjande av gång- och cykelbana i skick med vad som den 
var i år 2018. 

2. Att återställa Kvillebäckenstråket i Gröna stråkets skick som det var i 2018 efter 
Göteborgs stad investering i denna gång- och cykelsträckning. 
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Utlåtande motion 50: Öppna gröna stråket vid 
Kvillebäcken igen 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser ett stråk som tillförde mycket till Kvillebäcken.  

Styrelsen förstår motionärens frustration att ett omtyckt stråk i sin närhet plötsligt har gjorts 
otillgängligt. Ändock menar styrelsen att förslag av den här karaktären, det vill säga väldigt 
specifik och lokal, inte lämpar sig att driva i motionsform eller för ett representantskap att besluta 
om. Istället hänvisar vi till andra påverkansmöjligheter så som att kontakta våra företrädare i 
berörd nämnd eller använda sig av kommunens kanaler för att motta synpunkter.  

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  

 
 
Motion 51: Göteborgs södra Skärgård 
Motionär: Ulla-Karin Näslund och Ingemar Javinder 
Antagen av: Södra skärgården sdf 
 
Göteborgs Södra Skärgård består av flertal bebodda öar. Det är Styrsö, Donsö, Asperö, Brännö, 
Vrångö och Köpstadsö. Utöver dessa finns även Kårholmen, Sjumansholmen, Stora Förö och 
Knarrholmen där det i huvudsak bor sommarboenden. Skärgården har ca 4 500 fasta invånare. 
 Den kommunala servicen finns i huvudsak på Styrsö där Vårdcentral, Tandvård, 
Styrsöhemmets äldreboende och Skolan. Detta innebär att boende på övriga öar måste ta sig till 
Styrsö för besök av denna service. Detta innebär att båtförbindelsen mellan öarna måste fungera. 
 Befolkningsstrukturen är att det finns mycket äldre boende och det saknas barnfamiljer. Det 
pratas om att det skall vara en levande skärgård och om det skall uppfyllas måste barnfamiljerna 
öka på öarna. Ett av de största hindren för detta är att husen är dyra att köpa och det finns 
alldeles för få hyresrätter. För att en levande skärgård skall kunna uppnås måste ett flertal åtgärder 
till. Utbyggnad av parkeringsmöjligheter på Saltholmen, infrastrukturen på öarna måste anpassas. 
Skola, VC, tandvård m m. Det planers ytterligare ca 120st nya hus på Styrsö som kommer att i 
stor utsträckning påverka den kommunala servicen och infrastrukturen. Förutom att det måste 
finnas en god kommunalservice på öarna med bra infrastruktur, skolor, förskolor, äldreomsorg 
och mycket annat, har Södra skärgården ett stort värde för alla göteborgare och även för turister 
som besöker vår stad. Under sommarmånaderna är det tusentals besökare till vår vackra skärgård, 
det kräver en god tillgång toaletter på öarna. 
 Om framtiden skall göras så bra som möjligt för boende i Göteborgs Södra Skärgård bör en 
framtidsplan tas fram där både staden och de boende på Öarna kan känna stor tilltro till. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att vårt parti tar fram en inriktningsplan hur vill vi att södraskärgården skall se ut i 
framtiden och vad som förväntas av den. 

2. Att stadsmiljönämnden får i uppdrag att budgetera för toaletter och underhåll i Södra 
skärgården. 

3. Att det görs i nära samverkan med Södra skärgårdens Socialdemokratiska förening. 
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Utlåtande motion 51: Göteborgs södra Skärgård 
Styrelsens föredragande: Jack Rolka, Karin Greenberg Gelotte och Blerta Hoti 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 
Bifall attsats 2 
Avslag attsats 3 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om skärgården och dess framtida 
utveckling.  

Styrelsen delar motionärens intention om att kommunen bör arbeta för att skärgården ska 
vara levande året runt vilket kräver rimlig samhällsservice för åretruntboende. I dag arbetar 
kommunen i den riktningen på flera olika sätt. Kommunen har en Ö-dialog som genom 
regelbundna träffar kan inhämta synpunkter och diskutera frågor med både kort- och långsikt i 
sin karaktär. Kommunen ingår även i Leader södra Bohuslän som fördelar ekonomiska stöd för 
utvecklingsprojekt i berört kustområde. Till sist har kommunen ett styrande dokument ”strategisk 
plan för Södra skärgården” som framförallt berör stadsutveckling- och trafikfrågor.  

Distriktsstyrelsen menar att det befintliga arbetet och planer som sker inom kommunen 
möter upp motionärens förslag om att ta fram en inriktningsplan. Motionärens intention om att 
arbetet för att utveckla skärgården ska ske i nära samråd med de boende menar styrelsen besvaras 
genom den befintliga Ö-dialogen. Vidare föreslås avslag på attsats 3 då en nämnd inte ska 
samverka med en S-förening. Däremot ställer sig styrelsen positiv till motionärens förslag om att 
staden bör budgetera för toaletter och dess underhåll i skärgården med tanke på hur många 
göteborgare och turister som besöker öarna, inte minst under sommaren. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara attsats 1, bifalla 
attsats 2 och avslå attsats 3.  

 
 
 
Område 5 – Justitie-, utrikes- och 
säkerhetsfrågor 
 
 
Motion 52: Säkra vår rättssäkerhet 
Motionär: Abbas Zarrinpour 
Antagen av: Angered C-Rannebergen sdf 
 
Fotbollsmatchen mellan Djurgården och AIK på TELE 2-arenan, den 28 maj, måste vara en 
stark varningssignal att allt står inte rätt till när det kommer till vår säkerhet.  
 Några tiotal maskerade personer satte eld på stadion och eftersom de var maskerade kan vårt 
rättssystem inte komma åt dem. Vi alla vet att om det begås ett brott och polisen kommer till 
brottsplatsen är det första de gör är att höra vittnen. Det polisen vill veta är:  Var det en man eller 
kvinna? Var gärningspersoner unga eller gamla? Hur såg de ut? Alltså olika signalement som 
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hjälper polisen i deras arbeta att kunna fånga de som har begått brott.  Men om de är maskerade 
finns det inga starka och tydliga signalement att gå efter. 
 Rättssäkerhet är ett viktigt fundament för en fungerande demokrati. För att vår demokrati 
skall fungera måste alla vi som rör oss i det allmänna rummet vara igenkännbara.  
Vi tycker att det ska vara förbjudet att vara maskerad på våra gator och torg, och i alla allmänna 
miljöer. 
 Det skall inte finnas undantag på grund av politiska, religiösa, eller andra skäl. 
Självklart finns det situationer där olika yrkesgrupper behöver eller till och med skall vara 
maskerade, exempelvis kirurger, brandmän, osv.  Vårt förslag gäller naturligtvis inte dessa 
situationer. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att distriktet ställer sig bakom vår motion. 

2. Att Distriktet skickar in motionen till de rådslag som arbetar för att forma partiets nya 
politik. 

3. Att partiet utreder för att finna ett lagrum för att förbjuda maskering av alla olika slag och 
med olika anledningar i det allmänna rummet. 

 
 

Utlåtande motion 52: Säkra vår rättssäkerhet 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser en viktig aspekt när det gäller 
polisens svårigheter att identifiera personer som maskerar sig på olika platser i 
samhället. 
 Rörande maskering anför nuvarande lagstiftning (2005:900) följande: “1 § Den som på 
allmän plats deltar i en allmän sammankomst enligt ordningslagen (1993:1617), som utgör 
demonstration eller som annars hålls för överläggning, opinionsyttring eller upplysning i allmän 
eller enskild angelägenhet, får inte helt eller delvis täcka ansiktet på ett sätt som försvårar 
identifikation, om det vid sammankomsten uppkommer en störning av den allmänna ordningen 
eller en omedelbar fara för en sådan störning. Detsamma gäller den som på allmän plats deltar i 
en folksamling, som inte utgör allmän sammankomst eller offentlig tillställning enligt 
ordningslagen, om folksamlingen genom sitt uppträdande stör den allmänna ordningen eller 
utgör en omedelbar fara för denna.” 
 Rörande fotbollen och maskering biföll Riksdagen den tidigare rödgröna regeringens förslag 
vilket innebär att den som efter den 1 mars 2017 maskerar sig på exempelvis en fotbollsmatch 
genom att helt eller delvis täcka ansiktet på ett sätt som gör det svårare att bli identifierad kan 
dömas till böter eller fängelse i högst sex månader. Detta förslag och förbud kom som en 
reaktion på att det, trots färre incidenter, ändå inträffar händelser som är oacceptabla.  
 Distriktsstyrelsen anser att det i nuläget inte finns ett behov av ytterligare lagförändringar 
utan att de senaste tilläggen är tillfredsställande och att ytterligare arbete för att förhindra 
maskeringar lämpar sig bäst genom dialog mellan polis, fotbollsföreningarna och Svensk 
Elitfotboll. 
 Distriktsstyrelsen anser att nuvarande lagrum är tillräckliga och att motionärens 
förslag om ett generellt maskeringsförbud på allmän plats riskerar att inskränka för 
mycket i demonstrations- och religionsfriheten. 
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 Utifrån ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 
Motion 53: Individualisera rätten att förrätta 
vigsel 
Motionär: Karin Greenberg Gelotte 
Antagen av: S-kvinnodistriktet i Göteborg och Tro och Solidaritet i Göteborg 
 
Sedan maj 2009 är äktenskapsbalken könsneutral. Personer av samma kön får gifta sig med 
varandra. (SFS 2009:253). Vigselförrättare förutsätts vara villiga att viga par oavsett kön enligt 
lagen. Dock finns undantag för präster med flera som av religiösa skäl inte vill viga samkönade 
par: ”3 §5 Behörig att vara vigselförrättare är: 
1. sådan präst eller annan befattningshavare i ett trossamfund som har för- 
ordnande enligt lagen (1993:305) om rätt att förrätta vigsel inom trossamfund, eller 
2. den som länsstyrelsen har förordnat. Den som är behörig enligt första stycket 1 är inte skyldig 
att förrätta vigsel.” 
 Undantaget gäller som synes inte civila vigselförrättare. När lagen ändrades antogs det att 
motståndet inom kyrkor och samfund mot att viga par av samma kön skulle försvinna med tiden. 
Detta har visat sig felaktigt. Vid 2022 års kyrkomöte föreslogs att prästkandidater som inte vill 
viga par av samma kön inte skall kunna prästvigas samt att präster som inte viger samkönade par 
skall förklaras obehöriga. Motionerna avslogs med motiveringen att detta på ett otillbörligt sätt 
skulle ingripa i biskoparnas ämbetsansvar. 
 En till synes fryst konflikt har därmed uppstått mellan å ena sidan samhällets respekt för 
religionsfriheten, kyrkor och samfunds frihet samt å andra sidan principen om människors likhet 
inför lagen. 
 Det är enligt min mening inte rimligt att kyrkor och samfund godtyckligt kan avgöra för 
vilka lagen gäller och för vilka den inte gäller. Denna konflikt kan från samhällets sida lösas på två 
sätt: 
1. Genom att avskaffa kyrkors och samfunds vigselrätt och införa obligatoriskt civiläktenskap. 
Den som vill gifta sig enligt en religiös ceremoni måste då först gifta sig i en civil ceremoni för att 
äktenskapet skall vara giltigt. 
2. Genom att avskaffa kyrkors och samfunds generella vigselrätt och göra vigselrätten personlig. 
Präster med flera får då ansöka om vigselrätt på samma sätt och på samma villkor som civila 
vigselförrättare. Det stora flertalet borde inte ha några problem med detta. 
 Det första alternativet innebär att ett litet antal vigselförrättares samvetsskäl tillåts 
komplicera livet för alla som vill gifta sig. 
 Det andra alternativet medför minimalt krångel och innebär att samhället på en och samma 
gång kan upprätthålla likheten inför lagen och respekten för religionsfriheten. Förslaget innebär 
att biskoparnas ämbetsansvar i denna fråga inte rubbas. De kan om de så önskar prästviga 
kandidater som inte vill viga samkönade par. Dessa kan fortsatt förrätta kyrklig vigsel, men utan 
rättsverkan eftersom de saknar samhällets behörighet att viga. Ett sådant äktenskap måste således 
kompletteras med en civil vigsel för att äga giltighet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Riksdagen beslutar avskaffa kyrkors och samfunds generella vigselrätt och ersätta den 
med personlig vigselrätt. 
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2. Att den socialdemokratiska riksdagsgruppen från Göteborg driver frågan om att avskaffa 
kyrkors och samfunds generella vigselrätt och ersätta den med personlig vigselrätt. 

 
 

Utlåtande motion 53: Individualisera rätten att förrätta 
vigsel 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om vem som har rätt att förrätta vigsel. 
Vidare problematiseras det hur den rätten idag i vissa fall kan stå i strid med alla människors 
likhet inför lagen, och att kyrkor och samfund kan förhålla sig till lagen godtyckligt. 
 Distriktsstyrelsen anser att allas likhet inför lagen är en grundläggande fråga som bör 
respekteras. Gällande vigsel som sådan, så har många olika kulturer och religioner specifika 
ceremonier och ritualer. Dessa är allmänt relativt folkligt förankrade. För många står specifika 
vigselceremonier som exempelvis sker i religiösa samfunds regi för viktiga värden. 
 Distriktsstyrelsen är mot bakgrund av ovanstående resonemang inte beredda att avskaffa 
kyrkors och samfunds generella vigselrätt i dagsläget. Men för att säkerställa att allas likhet inför 
lagen på ett tydligt sätt garanteras så rekommenderar distriktsstyrelsen att en översyn av den 
generella vigselrätten bör göras genom exempelvis en utredning.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.   

 
 
Motion 54: Individanpassat brandskydd 
Motionär: Zaaidi Folias 
Antagen av: Backa sdf 
 
Enligt lag om skydd mot olyckor skall alla ha ett skäligt brandskydd. Ca 80 personer dör varje år i 
bostadsbränder i Sverige. Äldre personer och personer med funktionsnedsättningar är 
överrepresenterade och kan inte uppfatta en brand och utrymma. Grundskyddet bygger på att 
den boende kan uppfatta en brand och ta sig ut själv. Om alla som har svårigheter med detta får 
ett förstärkt brandskydd kan många liv räddas. Exempel på förstärkt brandskydd är brandvarnare 
kopplad till trygghetslarm. Automatiskt släcksystem. Anpassa bostaden.  
 Vi kan se att vården för långtidssjuka och den palliativa vården erbjuds och ges mer i 
hemmet. Patienten har eget ansvar om brandskydd- och att kunna ta sig ut själv. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att lagen förstärks och vid vård i hemmet erbjuds individanpassat brandskydd. 

2. Att motionen sänds till riksdagsgruppen och kommunfullmäktigegruppen. 
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Utlåtande motion 54: Individanpassat brandskydd 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för att lyfta en livsviktig fråga för en grupp som är särskilt 
utsatt vid brand i hemmet. 
 Styrelsen delar motionären intention som säkerligen kan rädda liv på längre sikt. Allt fler 
människor önskar att bo kvar i det egna hemmet så länge som möjligt. Det innebär att allt fler 
vårdas i det egna hemmet där brandskyddet bygger på att den boende själv kan sätta sig i 
säkerhet. Samtidigt kan inte många som får vård i hemmet, och kan också vara sängbundna, inte 
ta sig i säkerhet när brandvarnaren tjuter. Brandsäkerheten behöver alltså öka för både personal 
och boendes skull. Tillsammans med kommunen, räddningstjänsten och bostadsbolagen finns det 
mycket man kan göra för att öka säkerheten. 
 Det finns idag även en problembild att brandskyddet inte är tillräckligt hos individer som 
vårdas i hemmet, detta inkluderar även avancerad vård i hemmet. Det hänvisas till 
diverse lagar i frågan om vem som har ansvaret. Det som är anmärkningsvärt i detta fall är 
att lagarna hänvisar ansvaret till olika aktörer, vilket vittnar om att otydlighet i lagarna 
existerar. Därför anser distriktsstyrelsen att lagen först och främst, bör ses över för att kunna 
specificera vem som har ansvaret innan beslut om att lagen ska förstärkas.  
 Utifrån ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 

 
 
Motion 55: Ingen ny kärnkraft innan slutförvaret 
av kärnbränslet är klart 
Motionär: Siv Sandvik 
Antagen av: Röda rosor sdk  
 
Kärnkraft har funnits i Sverige sedan 1950-talet och har varit en omdebatterad fråga. 
Folkomröstningen 1980 kom fram till att kärnkraften skulle avvecklas i den takt som är möjlig 
med hänsyn till behovet av elektrisk kraft för upprätthållande av sysselsättning och välfärd. Ingen 
ytterligare kärnkraftsutbyggnad skall förekomma. 

Högaktivt avfall är det använda bränslet som är starkt radioaktivt och är farligt vid läckage. 
Varje år produceras ca 250 ton högaktivt avfall. Kärnavfallet mellanlagras i ungefär 40 år. Idag 
mellanlagras 7 750 ton använt kärnbränsle. 2015 ansöktes om utökad lagring till 12 000 ton 
eftersom risken för att anläggningen kommer att bli full innan slutförvaring är klar. 

KBS-3 metoden bygger på tre barriärer Kopparkapslar, betonitlera och urberget i Forsmark. 
Metoden har fått kritik från forskargrupp på KTH som påvisat att det finns risk för 
kopparkorrosionsproblem. Denna forskning har inte SKB och SSM tagit till sig. 

MKG (Miljöorganisationernas kärnavfallsgranskning) får fr.o.m. nästa år inte något statligt 
stöd. Kärnavfallsrådet har lagts ned år 2023. Detta innebär att opartiska granskningar minimeras. 

Sammanfattningsvis kan jag konstatera att det efter 70 års användande av kärnkraft och 50 
års forskning om slutförvar har vi idag ingen säker metod att slutförvara det radioaktiva bränslet, 
och att anslag för oberoende granskning tagits bort 
 
Jag föreslår därför: 
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1. Att inga nya kärnkraftverk skall tillåtas byggas innan det finns ett säkert slutförvar för 
avfallet. 

2. Statligt anslag till MKG återinförs. 

3. Att kärnavfallsrådet återupprättas. 

4. Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt antar motionen. 

5. Att motionen skickas vidare till partikongressen. 

6. Att Motionen skickas vidare till lämplig instans. 
 
 

Utlåtande motion 55: Ingen ny kärnkraft innan 
slutförvaret av kärnbränslet är klart 
 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1, 3 och 4-6 
Bifall attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som tar upp frågan om vår inställning till kärnkraft och 
slutförvaret. Det har inte undgått någon att det under de senaste åren har varit höga elpriser som 
slår mot människors plånböcker och skapar svårigheter för industrin. För att få billig el och för 
att möta det ökade behovet av el så behöver vi bygga ut elproduktionen framåt.  
 Kärnkraften är en viktig del av svensk elproduktion och kommer så att vara under lång tid 
framöver. Potentialen i samtliga energislag måste tas till vara. Socialdemokratin är 
teknikoptimistisk och ser positivt på forskning och utveckling. Styrelsen vill se mer av förnybar 
energi, energieffektivisering, energilagring och ökad flexibilitet i elsystemet innan den fortsatta 
succesiva utfasningen av kärnkraften är möjlig.  
 Den dåvarande socialdemokratiska regeringens besked att SKB:s ansökan om slutförvar 
skulle godkännas var ett tydligt beslut. Sverige är först i världen i att ta ställning i en av 
kärnkraftens svåraste knäckfrågor, det vill säga hur vi gör med det så kallade kärnavfallet. En 
majoritet av forskarna var positiva till förslaget som förhoppningsvis ska kunna hålla i 100 000 år.  
 Dagens svenska kärnkraftsreaktorer klarar endast av att använda cirka tre procent av energin 
i kärnbränslet. Det betyder att det som regeringen nu har fattat beslut om att slutförvara 
innehåller de resterande 97 procenten. Men det går utmärkt att klyva och omvandla även det 
återstående kärnbränslet till energi. Exakt hur det ska kunna ske storskaligt håller forskare både i 
Sverige och en mängd andra länder på att forska om. Intensivt. Målet är att ta fram en ny sorts 
kärnkraftsreaktor, som inte kyls med vatten – och ett system för att återanvända det uttjänta 
kärnbränslet. Om och när denna nya – fjärde – generationens kärnkraft kan tas i bruk så kommer 
den alltså att kunna använda det kärnbränsle som just nu betecknas som avfall. 
 Styrelsen ställer sig dock positiv till motionens förslag om att återinrätta statliga anslag till 
MKG. Det är i grunden bra att opartiska granskningar görs kring förvaring av kärnavfall av 
miljöorganisationer. Styrelsen menar att det är önskvärt att staten tillhandahåller ekonomiska 
medel för att stödja samt motivera sådana opartiskas granskningar. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå attsats 1,3 och 4-6 
samt bifalla attsats 2.    
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Motion 56: Stoppa kriminaliteten inom offentlig 
upphandling 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Varje år används skattebetalarnas pengar i en ständigt ökande offentlig upphandling. Den uppgår 
idag till cirka 800 miljarder om året. Det här kan vi ha ideologiska och praktiska invändningar 
emot men det är en europeisk lagstiftning som styr och den måste vi förhålla oss till. Dock finns 
ett stort problem som vi med praktisk politisk kraft kan förhindra. Bland de som tilldelas 
kontrakt finns idag både rent kriminella och halvt kriminella företag. 
 Bara inom välfärden beräknar polisen att brottsligheten uppgår till cirka 20 miljarder kronor 
och brottslighet inom offentlig upphandling är mer lönsamt för den organiserade brottsligheten 
än både narkotikahandel och bedrägerier. 
 Det finns utmärkt lagstiftning och reglering som det offentliga Sverige kan använda betydligt 
mer för att minska risken för att skattepengar hamnar i kriminell verksamhet. Däremot saknas 
politiska beslut och uppföljning av beslutade upphandlingar för att minska risken för kriminalitet 
med skattepengar. Förutom de krav på arbetsrättsliga och sociala grundförutsättningar som 
myndigheter bör och ska ha i sina upphandlingsunderlag så bör också andra saker beaktas:  
• Skäl för uteslutning av leverantörer från upphandling, till exempel på grund av tidigare kriminell 
aktivitet. 
• Att skatter och sociala avgifter är betalade. 
 Sammantaget finns en lång rad, enkla, och mer komplicerade, åtgärder som en 
upphandlande part kan göra för att undvika att upphandlade kontrakt hamnar hos kriminella 
företag. 
 Allt det här kan verka ganska komplicerat. Då är det tur att LO har tagit fram en checklista 
för kommunala politiker och tjänstemän samt fackliga organisationer hur de kan säkerställa att 
upphandlingen sker med schyssta villkor och med schyssta företag. Den kan med fördel användas 
som riktmärke. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna verkar för att skärpa kraven inom offentlig upphandling för att 
minimera riskerna för att skattepengar finansierar kriminella företag och verksamheter. 

 
 

Utlåtande motion 56: Stoppa kriminaliteten inom 
offentlig upphandling 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser ett stort problem i vårt samhälle - 
brottsligheten inom offentlig upphandling. För att bibehålla förtroendet för och legitimiteten 
hos det offentliga är det av yttersta vikt att vi förhindrar detta.  



82 
 

 Styrelsen delar motionärens förslag till väg framåt om att det inte saknas lagstiftning eller 
reglering utan att en skärpning i förfrågningsunderlaget samt uppföljning av densamma är det 
som behövs för att komma till rätta med brottsligheten.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 57: Införande av lag mot vanhedrande av 
heliga skrifter 
Motionär: Roger Knutsson 
Antagen av: Enskild 
 
Yttrandefrihet i alla ära. Religion påverkar många miljoner människor. Vi ser i omvärlden hur 
människor reagerar när personer bränner deras heliga skrifter. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att det införs en lag som förbjuder allt vanhedrande av alla heliga skrifter för alla. 

 
 

Utlåtande motion 57: Införande av lag mot vanhedrande 
av heliga skrifter 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Se distriktsstyrelsen utlåtande under motion 59. 
 
 

Motion 58: Om brännandet av heliga böcker är 
yttrandefriheten i Sverige? Om förnekelse av 
folkmord och holocaust är yttrandefrihet i 
Sverige? 
Motionär: Edin Osmancevic 
Antagen av: Bosniska sdf 
 
Den grundlagsskyddade rätten till yttrandefriheten innefattar en rätt för var och en att utan 
ingripanden från myndigheternas sida genom tal, skrift eller bild förmedla tankar, åsikter och 
känslor. Denna frihet kan begränsas bara om det är nödvändigt för att tillgodose vissa i 
grundlagen särskilt angivna ändamål och en begränsning får aldrig gå längre än vad som är 
nödvändigt för att tillgodose dessa ändamål.  
 Yttrandefriheten innebär i Sverige en mycket långtgående rätt för enskilda att uttrycka tankar 
och idéer i vilket ämne som helst. Den innebär dock inte en frihet att alltid säga precis vad som 
helst.  Det är till exempel olagligt att bedriva hets mot folkgrupp, uttrycka missaktning för 
folkgrupp eller uppvigla till brott. Ofredande, skadegörelse, misshandel och förtal är andra brott.  
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Brännandet av heliga böcker är djupt respektlöst och kränkande framförallt mot de troende, men 
grund i botten mot alla oss som tror på samhället byggt på respekt mellan människor och 
religioner. 
 Samhället har ett ansvar för att kunskap om Förintelsen och andra folkmord förs vidare och 
för att hindra att något liknande händer igen. Många av Förintelsens överlevande har nu gått ur 
tiden och kan inte längre genom sina personliga vittnesmål stärka motståndskraften mot falska 
påståenden om att Förintelsen inte har ägt rum.  
Dessa aktioner är uttryck för hets och hat och skapar splitring som SD underblåser.  
Vi måste ta ställning till var gränsen för hets mot folkgrupp ska gå och man bör ta svenska 
säkerhet i beaktande. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att förbjuda brännandet av heliga böcker på allmänna platser. 

2. Att förbjuda förnekelse av förintelse och folkmord. 

3. Att den svenska lagstiftningen bör förtydligas i förhållande till de krav som ställs i 
rasismrambeslutet. 

4. Att ett särskilt straffansvar ska införas inom ramen för bestämmelsen om hets mot 
folkgrupp. Detta ska omfatta gärningar som består i att förneka, urskulda eller uppenbart 
förringa ett brott som utgör eller motsvarar folkmord, brott mot mänskligheten, 
krigsförbrytelse eller aggressionsbrott enligt ett avgörande som har fått laga kraft och som 
meddelats av en svensk domstol eller av en erkänd internationell domstol för brott mot 
internationell rätt, om gärningen är ägnad att uppmana till våld mot, hota eller uttrycka 
missaktning för en sådan grupp eller enskild som avses i bestämmelsen. 

 

Utlåtande motion 58: Om brännandet av heliga böcker är 
yttrandefriheten i Sverige? Om förnekelse av folkmord 
och holocaust är yttrandefrihet i Sverige? 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Se distriktsstyrelsen utlåtande under motion 59.  
 
 
 

Motion 59: Hets mot folkgrupp 
Motionär: Saida Hussein 
Antagen av: Biskopsgårdens S-kvinnor sdk 
 
Våra heliga skrifter är inte bara ord på papper. De är uttryck för våra innersta andliga 
övertygelser, de är vår tröst i tider av prövningar och vår vägledning när vi står inför val. De är 
vårt hopp och vår kärlek. Men i dagens samhälle har vi bevittnat en ökning av skändande 
handlingar riktade mot dessa heliga texter. Det skär i våra hjärtan och skakar om våra själar att se 
våra religiösa symboler förnedras och våra texter vanärade. 
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 Heliga skrifter är av central betydelse för olika religiösa samfund och individer runt om i 
världen. Dessa texter är inte bara religiösa symboler, utan de fungerar också som grund för etik, 
moral och identitet för många människor. Tyvärr har vi sett en ökning av skändande handlingar 
riktade mot heliga skrifter på senare tid, vilket har skapat stor oro och upprördhet i de berörda 
samfunden. 
 Lagen om hets mot folkgrupp är en lagstiftning som syftar till att förbjuda och straffa 
uttryck av hets och förtal riktade mot olika folkgrupper. Den har införts för att främja ett 
samhälle som präglas av respekt, tolerans och jämlikhet för alla oavsett deras etniska, nationella, 
religiösa eller kulturella tillhörighet. Enligt lagen är det olagligt att sprida eller offentligt framföra 
uttalanden, bilder eller liknande som uttrycker hot, förtal eller missaktning mot en grupp 
människor med anspelning på deras ras, hudfärg, nationella eller etniska ursprung, trosbekännelse 
eller sexuella läggning.  
 Lagen om hets mot folkgrupp är utformad för att balansera yttrandefriheten med skyddet 
för människors värdighet och skydda särskilt utsatta grupper från hat och diskriminering. Men 
lagen behöver förändras i takt med att samhället förändras. Lagen om hets mot folkgrupp är en 
viktig del av den svenska lagstiftningen för att bekämpa diskriminering och främja samhällets 
mångfald och inkludering. Den är ett juridiskt verktyg för att upprätthålla värden som respekt, 
tolerans och lika rättigheter för alla i samhället. Låt den även i framtiden inkludera skändande av 
heliga skrifter. Denna typ av yttrande och agerande skapar oro och otrygghet för måna i vårt 
samhälle. 
 Syftet med denna motion är att uttrycka vårt starka fördömande av skändande handlingar 
riktade mot religionsfriheten och respekten för religiösa grupper/organisationer. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs Socialdemokratiska riksdagsgrupp skall arbeta för en översyn av lagen om 
hets mot folkgrupp att även omfatta skändande handlingar mot vår religionsfrihet och 
religiösa grupper/organisationer. 

2. Göteborgs Socialdemokratiska partidistrikt ställer sig bakom motionen 

3. Göteborgs partidistrikts representantskap ställer sig bakom motionen 

4. Att översända motionen till Göteborgs Riksdagsledamöter för åtgärd 

 

Utlåtande motion 59: Hets mot folkgrupp 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna som berör den väldigt omdebatterade frågan om 
brännande av religiösa symboler och dess relation till svensk grundlag kring yttrandefrihet. 
 Distriktsstyrelsen vill betona att företeelsen att man enligt nuvarande tolkning och 
tillämpning av nuvarande lagstiftning har rätt att på olika sätt vanhedra religiösa symboler sliter i 
sär vårt samhälle. Samtidigt som den svenska demonstrations- och yttrandefriheten är något att 
värna ska det samtidigt inte utsätta Sveriges rike för säkerhetshot, inskränka människors möjlighet 
till religionsfrihet och utövande samt skapa stor samhällsoro då polisen inte har möjlighet att 
garantera att demonstrationer genomförs på säker plats och sätt. Styrelsen pekar alltså på 
komplexiteten i frågan, där flera grundlagsskyddade rättigheter behöver vägas samtidigt som 
Sverige håller ihop och inte utsätts för yttre hot eller påverkan. 
 Den utredning om ändringar i ordningslagen som regeringen tillsatt riskerar ta mycket tid 
medan situationen är akut. Den riskerar också göra stora ingrepp i yttrande- och 
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demonstrationsfriheten. Vid en pressträff i augusti lyfte Magdalena Andersson tre punkter som 
särskilt som borde utredas – och det skyndsamt: 1) om lagstiftningen om hets mot folkgrupp är 
ändamålsenligt utformad. 2) Om bränningar av religiös skrift kan definieras som 
förargelseväckande beteende och 3) om det finns andra alternativ för att hantera den här 
situationen, med en så liten förändring i vår lagstiftning som möjligt? 
 Vårt grannland Danmark förberedde en ny lagstiftning på tre veckor. Sveriges akuta läge har 
inte råd med regeringens inställning om en stor utredning som tar ett år. Det påvisar inte 
nödvändig politisk handlingskraft.  
 Distriktsstyrelsen menar att vi som parti har visat på och föreslagit politik för att snabbt 
åtgärda nuvarande lagstiftning och tillämpning. Då vår partiledare redan har föreslagit en väg 
framåt i dessa frågor menar styrelsen att motionerna bör besvaras då vissa förslag redan har 
föreslagits av vår partiledare medan andra inte väljer samma väg som partiet redan har föreslagit. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionerna 57-
59. 
 
 
 

Motion 60: Föräldrautbildning 
Motionär: Anne Karlsson 
Antagen av: Backa sdf 
 
Våldet ökar markant i vårt samhälle Det finns allt fler vapen att tillgå och åldern på förövarna blir 
lägre och lägre. Tonåringar skjuter ihjäl varandra och polisen står i många fall maktlösa. Det som 
saknas i debatten idag är ”var finns föräldrarna”? Det är ju klart att en tonåring inte vaknar en dag 
och skjuter helt apropå men det har eskalerat i ett väldigt högt tempo och man ser i debatten att 
frånvaro av föräldrar saknas. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att föräldrar erbjuds en tonårskurs. 

2. Att en kontaktperson utses till barnen där den ena föräldern inte är med i bilden 
alternativt att stöd i föräldrarollen ges från ca 10 årsåldern. 

3. Att motionen skickas till kommunfullmäktigegruppen för beaktande 

 
 

Utlåtande motion 60: Föräldrautbildning 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 och 3 
Avslag attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser vikten av närvarande föräldrar som en del i 
arbetet att förebygga våld i samhället. Att ges en trygg uppväxt är en av de viktigaste faktorerna 
för att bli en god medborgare och lyckas i livet.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens syn på att ökat föräldraengagemang i barns uppväxt är 
en viktig del i att bryta dagens våldscykler. Omsorgssvikt och våld i uppväxten pekar forskning på 
kan leda till uppmärksamhetsstörning och utåtagerande beteende såväl i skola som i hemmet och 
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på fritiden. Därför är ytterst viktigt att föräldrar ges stöd och utbildning i sitt föräldraskap vid 
behov.  
 I dag finns det olika sorters föräldrastöd som socialtjänsten i Göteborg erbjuder utan 
kostnad. T.ex. “Ledarskap för tonårsföräldrar” vilket är en kurs ”som vänder sig till dig som vill 
bryta negativa mönster i relationen med din tonåring”. Det finns även ”Föräldratelefon för dig 
med tonårsbarn”. Ett annat exempel är Socialtnämnden Hisingens insats mellan den 21 mars och 
4 april där invånarguider begav sig ut på torgturné med syftet att sprida kunskap om 
föräldrastödet som erbjuds i Göteborg.  
 Distriktsstyrelsen anser därför att inte, som motionen vill åtgärda, att problemet återfinns i 
mängden tillgängliga utbildningar utan snarare att få föräldrar att faktiskt söka och ta emot 
hjälpen som socialtjänsten redan idag erbjuder.  
 Vidare förslås det att samtliga familjer där en vårdnadshavare inte är närvarande ska erhålla 
en kontaktperson. Distriktsstyrelsen anser inte att kommunen per automatik bör utse en 
kontaktperson till barn i sådana situationer. Återigen anser styrelsen att en mer rimlig väg är att 
arbeta förebyggande och förtroendeskapande för att fler ska veta, våga och ta emot insatser från 
socialtjänsten.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen besvara attsats 1 och 3, samt 
att avslå attsats 2. 
 
 

Motion 61: Stärk barns rättigheter i 
rättsväsendet 
Motionär: Siv Sandvik 
Antagen av: S-kvinnodistriktet i Göteborg och Röda rosor sdk 
 
När barn blir utsatta för brott eller tvist om vårdnad behövs speciell kompetens för att förstå 
barns sätt att utrycka sig. Från juristutbildning till domare tar det många år, inte under något av 
de åren ges kunskaper för att kunna bevisvärdera och bedöma barns utsagor. För att barns bästa 
skall tas tillvara krävs att de som är satta att döma har tillräcklig kunskap om barns sätt att 
uttrycka sig. 
 Med särskilda domstolar kan barns bästa tas tillvara. Vi har i Sverige idag specialdomstolar 
bland annat mark o miljö och arbetsdomstol skälet till detta är att det behövs speciell kunskap 
inom dessa verksamhetsområden. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att den socialdemokratiska riksdagsgruppen i Göteborg får i uppdrag att utreda förslag 
om behov av att särskilda barndomstolar införs för att säkra barns rätt. 

2. Att den socialdemokratiska riksdagsgruppen i Göteborg får i uppdrag att se till att barn 
ska ha rätt till målsägandebiträden i alla instanser. 

 

Utlåtande motion 61: Stärk barns rättigheter i 
rättsväsendet 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1 
Bifall attsats 2 
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser tillvaratagandet av barns rättigheter som 
brottsoffer i domstolsprocesser.  
 Styrelsen delar motionärens problembeskrivning då brott som riktas mot barn är särskilt 
svårutredda och brukar därför handläggas av åklagare med särskild utbildning och erfarenhet. 
Under brottsutredningen och rättegången är målet att barnet inte ska behöva utsättas för 
ytterligare lidande.  
 På flera ställen i landet, bland annat Göteborg, finns särskilda ”barnahus”, där läkare, polis, 
socialtjänst med flera är samlade under ett tak för att barnet inte ska behöva åka mellan olika 
ställen. Förhör med barn görs av specialutbildade poliser i en lugn miljö. För att barnet inte ska 
behöva höras i domstol spelas förhören med de yngre barnen in på video, som sedan visas vid 
rättegången. Barn som varit utsatta för till exempel vålds- och sexualbrott kan få ett eget juridiskt 
biträde. Det är åklagaren som begär hos domstol att ett sådant biträde ska utses. Biträdet kallas 
för särskild företrädare eller målsägarbiträde. Det är inte självklart att alla barn har rätt till detta, 
därför delar styrelsens motionärens förslag att garantera att barn ska ha rätt till 
målsägandebiträden i alla instanser. 
 När det kommer till familjerätt i Sverige så har vi en tradition av att hantera det i våra 
allmänna domstolar. Det är en ordning som distriktsstyrelsen anser vara rimlig, men precis som 
motionären pekar på så anser vi att barns rätt på ett bättre sätt än idag i vissa fall behöver värnas. 
I många fall kan det dock vara fördelaktigt att ha domare med blandad expertis som hanterar en 
mångfald av ärenden, inklusive de som hanterar barn.  
 Att skapa särskilda barndomstolar skulle kräva betydande resurser, resurser som istället kan 
investeras i att stärka det övergripande rättsväsendet och socialtjänsten som har en viktig roll när 
det kommer till barn som far illa.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning om vikten av att barn som är brottsoffer 
måste få den bästa möjliga hjälp, och att kompetensen i rättsväsendet måste vara hög. Däremot 
ser vi inte nödvändigheten i att utreda eller inrätta särskilda barndomstolar. Att barn ska ha rätt 
till målsägandebiträden i alla instanser ska vara en självklarhet. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till attsats 1, och bifall 
till attsats 2.  
 
 
 

Motion 62: Nationellt kunskapscentrum om 
Kurdistan 
Motionär: Hewa Cardoi 
Antagen av: Kurdiska sdf 
 
Kurderna är en av världens största folkgrupper, över 40 miljoner människor, som fortfarande 
saknar egen enhetlig kurdisk stat. Kurdistan är delat mellan staterna Turkiet, Iran, Irak och Syrien. 
Alla dessa stater har under lång tid brutalt förtryckt kurderna. När kurderna krävt sina rättigheter 
har de alltid blivit bemöt med våld, folkmord, giftbomber, tvångsförflyttning, förföljelser, 
assimilering och repressalier. Det har också lett till att hundratusentals kurder tvingades lämna 
sina hem och fly utomlands för att söka skydd. Därför har tusentals kurder också sökt skydd i 
Sverige och hittat ett hem här. Men eftersom kurderna här i Sverige också varit engagerade i 
kampen för sitt folks frihet har de på olika sätt blivit angripna och förföljde av säkerhetsmän 
tillhörande regimerna i Saddams-Irak, Iran, Turkiet och Syrien, som ockuperat Kurdistan. 
Förtryckarregimerna har även i hemlighet utsatt kurdiska flyktingar bla. för mord, brevbomber, 
kidnappning, hot, utpressning och spionage. Dessutom har de också öppet anklagat kurder för 
separatism och terrorism i syfte att smutskasta dem. De bedriver desinformationskampanjer för 
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att smutskasta och misstänkliggöra kurderna så att svenskarna avstår att stödja kurdernas 
frihetskamp. Regimerna i Turkiet och Iran har försökt tom att påverka Sveriges regering och 
svenska myndigheter till eftergifter.  
 Många kommer ihåg när den turkiska staten, i samband med Palmemordet 1986, missledde 
svenska polisen till ett falskt spår som anklagade kurder för mordet på vår statsminister Olof 
Palme. Vi ser nu igen när Sverige ville ansluta sig till NATO utnyttjar Erdoğan Sveriges kritiska 
läge för att smutskasta och angripa kurderna. Därefter har Erdoğan krävt eftergifter av Sverige 
bla. utlämning av kurdiska aktivister och stopp för Sveriges stöd till kurderna och Rojava, för att 
skapa konflikter och oro mellan kurderna och Sverige. Här har kurderna återigen blivit offer och 
en bricka i spelet. 
 Tyvärr har kurderna inte någon självständig stat som kraftfullt kunde bemöta dessa angrep. 
Man hoppas på Sveriges och västvärldens försvar och stöd. Tack vare västvärldens stöd och 
beskydd har kurderna iallafall i irakiska och syriska Kurdistan kunnat bygga egna självstyre där. 
Men de står ständigt under hot och angrep från den turkiska staten som vill eliminera deras 
självstyre och expandera på kurdernas bekostnad.  
 Tyvärr kommer dessa stater framför allt Turkiet, som har den strategin att misskreditera 
kurderna genom att bedriva desinformationskampanjer för att splittra, manipulera opinionen och 
påverka beslut och stöd till nackdel för kurderna. Det kan missleda många svenskar, skapa 
konflikter och oroa kurderna.  
 Med tanke på kurdernas utsatthet och att de är en av de största etniska invandrargrupperna i 
Sverige och den kurdiska frågan påverkar Sverige på flera sätt, som även kommer få större 
aktualitet i världen, som kommer att påverka konflikt och krig i mellanöstern, finns ett stort 
behov av sakliga kunskaper, fakta och analys om Kurdistan och den kurdiska frågan.  
 Därför behövs ett opartiskt kunskapscentrum för forskning om den kurdiska frågan och 
Kurdistan, som kan sprida kunskaper, fakta och göra analys som kan bidra till att höja 
kunskapsnivå om kurderna i det svenska samhället, för att motverka desinformations- och 
påverkanskampanjer från främmande makter.  
 Troligtvis kommer i framtiden att många beslut fattas som berör kurderna och den kurdiska 
frågan, därför kan ett sådan kunskapscentrum bistå riksdagen, regeringen och andra statliga 
myndigheter, och även näringsliv och civilsamhället med sakligt underlag och information. Ett 
sådan kunskapscentrum kan tex. vara en statlig finansierad underavdelning inom Utrikespolitiska 
Institutet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs Socialdemokratiska höstrepskap 2023 bifaller motionen i sin helhet. 

2. Att motionen översänds till Göteborgs Socialdemokratiska riksdagsgrupp för åtgärd att 
skapa ett statligt kunskapscentrum om Kurdistan enligt motionens intentioner. 

 

Utlåtande motion 62: Nationellt kunskapscentrum om 
Kurdistan 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som tar upp frågan om att inrätta ett nationellt 
kunskapscentrum om Kurdistan.  
 I vårt land finns det redan idag flera nationella kunskapscentrum som berör olika, ofta 
generella, ämnesområden. Den kurdiska gruppen i Sverige är precis som motionären skriver en 
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stor etnisk minoritet i vårt land, men det finns även många andra etniska minoriteter i vårt land. 
Distriktsstyrelsen anser att det är viktigt med likabehandling, och tror samtidigt att det av 
resursskäl skulle bli svårt att inrätta särskilda kunskapscentrum för flera olika etniska minoriteter. 
 Andra sätt i samhället som uppmuntrar till kunskapsinhämtning och debatt om nationella 
minoriteter kommer ofta genom kulturella uttryck. Just kurdiska konstnärer har fått en del 
uppmärksamhet i Västsverige senaste åren, såsom konstnären Hiwa K:s utställningar i Skövde 
och vid Röda Sten samt musikern Pedram Shahlais uppträdande på Världskulturmuseet vid 
debattkväll om yttrandefriheten för kurder i Mellanöstern.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.   
 
 

Motion 63: Återupprätta biståndet 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Den borgerliga regeringen har skrotat en-procentsmålet av BNP för det svenska biståndet. 
Det är ett reaktionärt och protektionistiskt tänkande som kommer att vara kontraproduktivt för 
Sveriges välstånd och möjlighet att delta i en global kedja av utbyte av varor, tjänster, innovation 
och utveckling. 
 När biståndet förändras påverkar det inte minst internationellt aktiva organisationer från att 
bidra till utveckling i länder som behöver utvecklas till moderna samhällen med moderna 
rättsprinciper och fungerande arbetsmarknader. 
 Sverige är i toppen av en näringskedja som inte sällan bygger på produktion av råvaror, 
komponenter och kläder under slavliknande förhållanden i utvecklingsländer. 
 Det internationella biståndet borde kunna bidra till att bygga upp fackföreningar och 
rättsväsende för att minska risken att svenska konsumenters garderober, elektronik och fordon 
inte bygger på blod och lidande hos arbetare. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att En-procentsmålet i biståndet ska återupprättas och att ansträngningarna för att 
minska exploatering av arbetare ska utökas. 

 
 

Utlåtande motion 63: Återupprätta biståndet 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om att återupprätta vårt bistånd.  
 Sverige har en lång tradition av att stå upp för enprocentsmålet när det kommer till 
biståndet. Det målet har gällt i många år och under flera socialdemokratiska och borgerliga 
regeringar. Genom den SD-ledda nuvarande regeringen så har precis som motionären skriver 
detta mål skrotats.  
 Distriktsstyrelsen anser att det är viktigt att vi tar vårt ansvar som land och står upp för 
enprocentsmålet i biståndet, och att vi ska arbeta på ett tydligare sätt för att minska 
exploateringen av arbetare.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet.   
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Motion 64: Srebrenicamonument 
Motionär: Asim Ramic 
Antagen av: Bosniska SDF 
 
En betydande andel av de 213 000 svenskar med rötter i något av de länder som tidigare utgjorde 
Jugoslavien bor i Göteborgsregionen. Många flydde till Sverige under 1990-talet pga 
nationalismen och den så kallade etniska rensningen. Srebrenica har blivit en personifikation av 
alla krigsförbrytelser och eländet som nationalismen orsakade i Bosnien och Hercegovina, och i 
hela före detta Jugoslavien under 1990-talet.  
 För att påminna oss om de grymheter som begicks i forna Jugoslavien på grund av 
nationalistiska motiv, och för att stödja erkännande, försoning, fred och hopp behöver också 
Göteborg ett monument för att hedra offren från Srebrenica. Genom att upprätta ett monument 
kan vi hedra offren och försäkra oss om att sådana grymheter aldrig får ske igen. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs stad anvisar en central offentlig plats där det kommer att vara möjligt att 
upprätta ett monument som kommer att påminna medborgarna, särskilt de som har rötter 
från forna Jugoslavien, om folkmordet i Srebrenica och andra dömda brott mot 
mänskligheten och krigsförbrytelser som systematiskt begicks i Bosnien-Hercegovina och 
hela före detta Jugoslavien i syfte att uppnå nationalistiska mål om etniskt rena områden. 

 
 

Utlåtande motion 64: Srebrenicamonument 
Styrelsens föredragande: Lisa Linde, Johan Büser och Tanja Josic 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som tar upp behovet av ett monument till minne av alla de 
som föll offer i Srebrenica under kriget på 1990-talet i det forna Jugoslavien. Precis som 
motionären skriver så har vi många i vår stad med rötter i någon av dessa länder, inte minst i 
Bosnien-Hercegovina.  
 I vårt land har vi många minnesmonument efter olika tragedier som har inträffat i den 
moderna mänsklighetens historia. Ett liknande monument som motionären föreslås har redan 
upprättats i Karlskrona. Att inrätta ett Srebrenicamonument i Göteborg är inget distriktsstyrelsen 
har invändningar emot och menar att det säkerligen är en god idé. Däremot kan inte vidare 
hantering av motionen garantera att attsatsen uppfylls då beslut av nya monument då vare sig 
kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige har egen beslutanderätt i frågan. Processen kring 
beslut om nya monument innefattar, utöver kommunstyrelsen och kommunfullmäktige, även 
kulturnämnden och bl.a. Charles Felix Lindbergs donationsfond. Med det sagt menar 
distriktsstyrelsen att kommunfullmäktigegruppen bör arbeta utifrån motionens anda.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  
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Område 6 – Ekonomi- och klimatfrågor 
 
 
 

Motion 65: Det rättvisa mensskyddet 
Motionär: Ghadir Ehssan 
Antagen av: GSHF sdf 
 
Mens är inte valbart eller frivilligt, det är något de flesta fertila livmoderbärare 
får stå ut med i 30-40 år av livet. Mensskydd är ett nödvändigt sanitetsprojekt 
som behövs för hygienens skull och för att ha ett fungerande liv under 
menstruationen. Alla ska kunna välja det mensskydd de önskar utan att behöva 
tänka på kostnad. Alla ska ha råd och tillgång till mensskydd, oavsett inkomst! 
 Det är inte rimligt att staten tar 25 procent extra i skatt på en produkt så pass 
nödvändig för en grupp i samhället. Menstruation innebär mindre och större 
konsekvenser för den som menstruerar. Menstruation kan orsaka svåra smärtor 
som kan orsaka inkomstbortfall på grund av frånvaro från jobbet. I och med att 
kostnaden för mensskydd endast drabbar en grupp i samhället och att 
menstruationen kan bidra till komplikationer i det vardagliga livet är det inte 
skäligt att personens privatekonomi även ska drabbas. I de flesta fallen infaller 
menstruationen för första gången när personen i fråga inte är gammal nog att 
ha en egen ekonomi, personen är alltså beroende av andra för inköp av 
mensskydd. 
 Mens går inte att välja bort och därför bör frågan om mensskydd vara högt 
prioriterad och momsen måste sänkas från Sveriges höga 25 procent. Hur 
mycket momsen på mensskydd ska sänkas bör utredas vidare för att komma 
fram till en skälig moms på mensskydd. Det som är säkert är att momsen på 
mensskydd behöver sänkas markant. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt verkar för att momsen på mensskydd 
sänks. 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt driver vidare frågan i Socialdemokraternas 
partikongress 2025. 

3. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk driver vidare frågan i lämpliga instanser. 

 
 

Utlåtande motion 65: Det rättvisa mensskyddet 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1 och 3 
Besvarad attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser hur kostnaden för mensskydd kan påverka 
individen. 
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Styrelsen förstår motionärens argumentation kring det orättvisa att biologiska betingelser 
kan övergå i ekonomiska påfrestningar. Distriktsstyrelsen delar dock inte förslaget om reducerad 
moms på mensskydd. 
 Moms är en grundläggande skatteform som tillämpas i många länder inklusive Sverige. Det 
är styrelsen grunduppfattning att momsen i största mån bör vara neutral och appliceras enhetligt 
på alla varor och tjänster oavsett deras användning. Att gå vidare med motionärens förslag skulle 
innebära en differentiering som många anser vara komplex och utmanande att administrera inom 
skattesystemet. Vidare innebär inte en reducering av momsen att priset på varan minskar i lika 
stor utsträckning. I åtskilliga fall där exempelvis skattelättnader har genomförts för enskilda 
produkter av högerregeringar ser vi att företagen som säljer produkten inte minskar varans pris i 
samma utsträckning. Istället skapas en mellanskillnad som tas ut i större vinst av företagen.  

Motionären föreslår även att driva frågan på kommande partikongress. Distriktsstyrelsen 
uppmanar motionären att återkomma med motionen till det representantskap som kommer 
behandla motioner till partikongressen och föreslår därmed att besvara attsats 2. 

Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till attsats 1 och 3 samt 
anse attsats 2 besvarad. 
 
 

Motion 66: Våra barn är vår framtid 
Motionär: Lars Sjöberg 
Antagen av: Transportarbetare sdf 
 
Allt fler barn äter sig inte mätta under helgerna. Allt fler barn äter flera portioner på fredagar på 
förskolan och skolan, och samma tendens visar sig även på måndagar efter helgerna. Allt enligt 
skolkökspersonal på diverse orter. Barn äter överlag större och fler portioner.  
 29% av ensamstående föräldrar med en inkomst under 35 000 kr uppger att de under någon 
gång det senaste halvåret inte haft råd till näringsrik mat alla dagar i veckan. En speciellt utsatt 
grupp är ensamstående föräldrar som tjänar mindre än 29 500kr/månad. En av åtta uppger att de 
har haft svårt att mätta sig själv eller familjen någon gång under senaste halvåret. Detta enligt en 
SIFO undersökning som Rädda barnen, Röda Korset, Hyresgästföreningen och Majblomman 
ligger bakom. DETTA ÄR INTE OK!  
 Ett annat problem är att skolköken får vända på alla slantar för att få det att räcka till 
näringsriktig mat för våra barn. DETTA ÄR INTE OK! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna arbetar för att påverka livsmedelsbolagen så att priserna sänks på 
maten i butikerna, alla familjer ska ha råd att sätta mat på bordet, alla barn ska kunna äta 
sig mätta. 

2. Att mer resurser tillförs till skolköken så att våra barn kan få näringsriktig mat. 

 
 

Utlåtande motion 66: Våra barn är vår framtid 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1  
Besvarad attsats 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser på ett utmärkt sätt många barnfamiljers 
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situation i den ekonomiska verklighet många barnfamiljer lever i och där ensamstående föräldrar 
drabbas särskilt hårt just nu. Socialdemokraterna har därför i förslaget till vårbudget lagt förslag 
som sätter barnen främst genom satsningar på barnfamiljernas ekonomi genom bland annat 
genom en tillfällig höjning av barnbidraget och studiebidraget för gymnasieelever. 
 Socialdemokraterna föreslog också satsningar på kommunala fritidsaktiviteter där 
exempelvis kommunen i samarbetet med idrottsföreningar ska kunna arrangera meningsfulla 
aktiviteter där lunch ska inkluderas. Socialdemokraterna har också föreslagit en priskommission 
för matpriser. Där alla aktörer i livsmedelskedjan ska samlas: butikerna, grossisterna och 
matproducenterna. Eftersom vi inte fått gehör för dessa förslag är det viktigt att fortsätta arbetet 
med att påverka livsmedelskedjan för att hålla tillbaka prisökningarna.  
 Staden arbetar aktivt med sina måltider och 2021 antogs en måltidspolicy som reglerar att 
maten ska vara god, vällagad och näringsriktig. Skollunchen ska följa Livsmedelsverkets råd om 
bra mat i skolan och ge 25–35 procent av det dagliga energi- och näringsbehovet. Detta ska ingå i 
dagens skollunch: lagad huvudrätt, två alternativ eller fler, bröd, nyckelhålsmärkt matfett, 
salladsbuffé, lättmjölk och vatten. Som hjälpmedel vid serveringen ska tallriksmodellen användas. 
Frukost kan också erbjudas i socialt utsatta områden där rektor bedömer att det finns behov. 
Skolan har tillförts stora resurstillskott under senare år och elevpengen är nu den högsta i landet. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att bifalla attsats 1 och 
besvara attsats 2. 
 
 

Motion 67: Inför skuldregister i Sverige 
Motionär: Edin Osmancevic 
Antagen av: Bosniska sdf 
 
Finansinspektionen lyfte i Konsumentskyddsrapporten 2020 behovet av att utreda möjligheten 
att få en helhetsbild av konsumentens totala skuldsituation. Tillgången till en sammanställning av 
konsumentens totala skuldsituation skulle kunna vara ett effektivt verktyg i kampen mot 
överskuldsättning. Förutom att leda till säkrare kreditprövningar skulle sammanställningen också 
vara användbar för de berörda konsumenterna, liksom för budget- och skuldrådgivare. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att införa en myndighet med ansvar för skuldregister. 

 

Utlåtande motion 67: Inför skuldregister i Sverige 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om ett nationellt skuldregister som ett 
effektivt verktyg i kampen mot överskuldsättning. Ett sådant system skulle också kunna 
säkerställa att de som beviljas lån har möjlighet att betala tillbaka.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens förslag om att införa ett skuldregister. Värt att notera är 
att den förra S-ledda regeringen tillsatte en utredning om ett införande av skuldregister. Däremot 
anser styrelsen inte att det bör införas en ny myndighet för ett sådant register. Då motionen 
föreslår både en ny myndighet och införandet av ett skuldregier yrkar därför distriktsstyrelsen 
avslag.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet.  
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Motion 68: Jämlika skattereduktioner 
Motionär: Abbas Zarrinpour 
Antagen av: Angered C-Rannebergen sdf 
 
Olika former av skattereduktioner har vi haft i decennier. Beroende på konjunktur och färgen på 
regeringar har formerna varierat. Förutom RUT, har grunden för alla dessa olika 
skattereduktioner varit och fortfarande är att skattereduktionen går till de som äger sitt boende. 
Rut har varit och är till för de som har råd att låta andra städa, diska, och tvätta för dem. 
Statistiken visar att de som tjänar mest har också använt RUT mest. 
 Skattereduktionen innebär minskade skatteintäkter som annars hade betalats in till 
statskassan. De som inte äger sina boende och låginkomsttagare är på detta sätt med och 
subventionerar villa och bostadsrättsägarnas skattereduktioner.  
 År 2022 visar statistiken att staten betalade för räntebidrag, grönt teknikbidrag, samt Rot 
&Rut, det enorma beloppet 35,8 miljarder kronor. I takt med räntorna höjs kommer beloppet 
öka, och beräkningar från skattemyndigheten pekar på en ökning på minst 10 miljarder och 
summan kommer närma sig 50 miljarder per år.  
 Jag är inte emot dessa skattereduktioner. Det jag är stark motståndare till är att 
konstruktionen av dessa skattereduktioner enbart gynnar de välbärgade. Alla de hyresgäster, och 
de med låga inkomster är med och finansierar dessa skattereduktioner utan att få en enda krona. 
Det har pågått i decennier och har bidragit till ökade klyftor. Bara under de senaste 23 åren har de 
välbärgade fått mer än 1000 miljarder kronor. Vi kan inte fortsätta på den inslagna vägen. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att partidistriktet ställer sig bakom vår motion. 

2. Att partidistriktet skickar in motionen till de rådslag som arbetar för att forma partiets nya 
politik. 

3. Att paritet utreder för att finna former som gör det möjligt för alla oavsett boendeform 
och inkomstnivå kunna få ta del av de skattereduktioner som finns. 

 
 

Utlåtande motion 68: Jämlika skattereduktioner 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 1 och 3 
Bifall attsats 2  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser hur olika former av skattereduktioner gynnar de 
välbärgade. Det gäller räntebidragen men också ROT och RUT. Därmed är hyresgäster och de 
med låga inkomster med att finansiera dessa skattereduktioner utan att få något tillbaka. En sådan 
orättvisa måste bli föremål för en djupare samhällsanalys för att kunna presentera politiska 
lösningar. I detta syfte och för att bryta den borgerliga majoriteten i riksdagen har partiet angivit 
fyra prioriterade områden och tillsatt elva arbetsgrupper. En av dessa arbetsgrupper ska belysa de 
ökade inkomstklyftorna.  
 Styrelsen delar motionärens beskrivning av hur skattereduktioner kommer olika 
samhällsgrupper till del. Därför föreslår distriktsstyrelsen att motionen sänds till den arbetsgrupp 
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som arbetar med dessa frågor med förhoppning att det presenteras politiska lösningar för att 
komma till rätta med de orättvisor som motionen mycket riktigt beskriver. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till attsats 2 och besvara 
attsats 1 och 3. 
 
 

Motion 69: Välfärdens finansiering 
Motionär: Rolf Lindén och Bertil Hallén 
Antagen av: Enskild 
 
Vi möts dagligen av rubriker om bristerna i välfärden. Det handlar om underbemanning i vården, 
stök i skolan, fusk i våra välfärdssystem och att klyftorna ökar för att ta några exempel. En 
marknad har vuxit fram där de välbeställda via en försäkring kan gå förbi i sjukvårdskön medan 
de mindre välbeställda vackert får sitta kvar och vänta på sin tur. Det vi ser är en återgång till det 
gamla privilegiesamhället. Det är de senaste 30 årens massiva skattesänkningar och avregleringar 
som lett fram till den välfärdskris vi ser idag. Man brukar säga ”att det var bättre förr”! Nej, allt 
var inte bättre förr men vår välfärd var definitivt i bättre skick för 30 år sedan än vad den är idag. 
 Socialdemokratins stora historiska gärning var att omvandla Sverige från ett av Europas 
fattigaste länder till ett av de rikaste med en väl utbyggd och fungerande välfärd. Det är 
socialdemokratin som är arkitekten för det svenska välfärdssystemet och det är därför 
socialdemokratins nästa stora uppgift måste bli att återbygga den. Men för att klara det krävs det 
omprövning på några punkter. 
 För det första måste socialdemokratin skaffa sig en berättelse likt efterkrigsprogrammet från 
1944 där man drog upp riktlinjerna för de kommande 30 årens samhällsbygge.  
 För det andra måste socialdemokratin överge sin ängslan för skattehöjningar. År 1990 låg 
skattekvoten (skatteuttagets andel av BNP) på 55,7 procent. Sedan dess har massiva 
skattesänkningar sänkt uttaget till 41,4 procent (2022). Det blir tydligt för var och en att så stora 
skattesänkningar skapar problem i välfärden. 
 Om socialdemokratin ska återuppbygga välfärden måste man ompröva sin skattepolitik. Det 
skattesystem vi har idag har mer än 30 år på nacken. Det har urholkats av skattesänkningar och 
regelförändringar. Systemet klarar inte längre sin uppgift som omfördelningsinstrument. Därför 
bör man se över hela systemet och öppna upp för skattehöjningar så att välfärden säkras. 
 Det arbete inom socialdemokratin som nu pågår med att ta fram en ny politik är bra och ett 
steg i rätt riktning. Men om det omgärdas av direktiv om att inte vara kostnadsdrivande blir det 
bara ord på papper. Därför bör partistyrelsen inleda en översyn av dagens skattesystem med det 
uttalade syftet att ersätta det med ett nytt. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att representantskapet beslutar ge Göteborgs partidistrikts representanter i partistyrelsen i 
uppdrag att verka i motionens anda. 

 

Utlåtande motion 69: Välfärdens finansiering 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Motionärerna tar i sin motion upp en av de viktigaste frågorna för Socialdemokraterna nämligen 
välfärdens finansiering.  
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 Vi delar i stort motionärernas beskrivning av välfärdens brister och de konsekvenser detta 
får för tilliten till den gemensamt finansierade välfärden. Motionärerna pekar på minskade 
skatteintäkter och avregleringar inom välfärdsområdet. För att människorna ska återfå 
förtroendet för den gemensamt finansierade välfärden måste partiet staka ut en ny riktning för 
Sverige. I detta syfte har partiet tillsatt elva arbetsgrupper som ska mejsla fram en ny riktning för 
Sverige och Socialdemokraterna 2030. Den första delen i detta projekt är att grundligt uppdatera 
Socialdemokraternas samhällsanalys, tydliggöra problemformuleringar och presentera politiska 
lösningar. I detta arbete kommer partiet att involvera forskare, civilsamhälle, fackföreningar och 
alla andra som vill ha ett Sverige byggt på rättvisa, respekt och gemensamt ansvar. Det som 
motionärerna tar upp i sin motion kommer att belysas i arbetet med att presentera en ny riktning 
för Sverige.  
 Vidare föreslår motionen att ge ett uppdrag till våra representanter i partistyrelsen att verka i 
motionens anda. Då representantskapet formellt är förhindrad att ge ett sådant uppdrag, då 
partistyrelsen utses av partikongressen, kommer motionen att sändas till den arbetsgrupp som 
arbetar för att forma partiets nya riktning. Genom att sända den vidare anser distriktsstyrelsen att 
motionärernas vilja är uppfylld.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 70: Ett skattesystem för jämlikhet och 
rättvis omställning; beskattning av kapital och 
ägande 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Sveriges skattesystem orkar inte längre finansiera Sverige en ambitiös välfärdsstat och bidrar till 
ökad ojämlikhet och fördelning från de ekonomiskt starka till de ekonomiskt svaga. En långsiktigt 
hållbar och stärkt finansiering för offentliga tjänster och åtaganden är nödvändig. Detta kräver ett 
nytt skattesystem. 
 HÖJ KAPITALBESKATTNINGEN TILL 30 PROCENT.  
 De senaste decennierna har sett en rad försvagningar i kapitalbeskattningen. Eftersom 
kapitalinkomsterna dominerar bland de med absolut högst inkomster har detta bidragit till att öka 
ojämlikheten i Sverige. 
I 1991-års skattereform var ambitionen att olika typer av kapitalinkomster och förmögenheter 
skulle beskattas enhetligt och likformigt. Sedan dess har dock ambitionen om likformighet helt 
kommit av sig. En harmonisering av kapitalskatterna vid 30 procent är rimligt för att öka 
jämlikheten i samhället och finansiera de reformer som behövs för att skapa ett rättvist och 
hållbart Sverige. Eftersom kapitalskatteinkomsterna är så ojämlikt fördelade skulle en enhetlig 
skattesats få ett mycket progressivt utfall. 
 GÖR FASTIGHETSSKATTEN PROGRESSIV FÖR ATT UTJÄMNA KLYFTAN 
MELLAN STAD OCH LAND. 
 Trots namnet utgör den fastighetsavgift som infördes 2008 en skatt. Den stora skillnaden 
från innan 2008 är att ett maxtak för skatten införts: 1 429 kr per år för bostadsrätter respektive 8 
349 kr per år för småhus år 2020. Detta maxtak gör nuvarande fastighetsskatt kraftigt regressiv: 
det skiljer endast några hundralappar mellan årsavgiften för ett hus värt lite över en miljon kronor 
i Hällefors och en villa värd 25 miljoner kronor på Djursholm. Nybyggda bostäder har också helt 
undantagits fastighetsskatt under en längre tid. 
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En återinförd fastighetsskatt baserad på marknadsvärde skulle ge flera positiva effekter. Skatten 
är progressiv och till skillnad från finansiella tillgångar är fastigheter svåra att gömma. 
Fastighetsskatter kan även inbringa betydande mängder kapital till statskassan som kan användas 
för välfärdssatsningar och transfereringar. 
För att undvika effekter som tvingar låginkomsttagare att lämna boenden i områden med höga 
fastighetsvärden bör en ny fastighetsskatt innehålla ett progressivt tak på en andel av värdet. 
 INFÖR EN GRÖN ARVS- OCH GÅVOSKATT 
 Arvs- och gåvoskatter är vanliga runt om i världen och finns i flera av Sveriges grannländer, 
bland annat Danmark, Finland, Tyskland, Storbritannien och Frankrike. Grundtanken bakom 
skatt på arv förenar den socialdemokratiska och liberala synen på rättvisa: att var och en ska födas 
lika in i samhället. 
 Sverige hade fram till januari 2005 en arvs- och gåvoskatt. Det fanns legitima problem med 
den som bör åtgärdas. Samtidigt finns det starka skäl för ett nyinförande. De ekonomiska 
klyftorna behöver minska. Dessutom har samhället idag ett tryckande ansvar för den jord vi 
lämnar till våra barn och barnbarn. Det är rimligt att nyttja en del av de värden som byggts upp 
av gångna decenniers utsläpp till att finansiera de löpande kostnader som krävs för 
klimatomställningen. En arvs- och gåvoskatt, där intäkterna riktas till grön omställning har därför 
stor potential. Både för jämlikheten och en rättvis grön omställning. 
 UTRED OCH INFÖR EN FÖRMÖGENHETSSKATT 
 År 2013 visade nationalekonomen Thomas Piketty att ökad förmögenhetskoncentration 
tenderar att bli självförstärkande och därmed leder till växande ekonomiska klyftor. Som lösning 
föreslår Piketty bland annat ökad förmögenhetsbeskattning. Förmögenhetsskatter finns redan i 
ett antal europeiska länder och har dessutom seglat upp som ett hett ämne i den globala 
ekonomiska debatten. 
 För att vara säkra på att förmögenhetsskatten bäst är anpassad till dagens behov och 
förmögenhetskoncentration bör den noga utredas före införandet och förmögenhetsstatistik 
omgående samlas in. Utredningen bör analysera de system som finns runtom i EU och världen 
och premiera en utformning som gör det svårt att undvika skatten genom avancerad 
skatteplanering. Ett arbete för att möjliggöra effektiv förmögenhetsbeskattning även vid högre 
skattesatser bör också initieras på EU och OECD-nivå. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna ska verka för en enhetlig kapitalbeskattning på minst 30 procent. 

2. Att Socialdemokraterna ska verka för att en progressiv fastighetsskatt baserad på 
marknadsvärde ska införas. 

3. Att Socialdemokraterna ska verka för att en grön arvs- och gåvoskatt införs. 

4. Att Socialdemokraterna ska verka för att förmögenhetsbeskattning utreds och genomförs. 

5. Att Socialdemokraterna ska verka för att förmögenhetsstatistik omgående återigen samlas 
in så att utvecklingen av förmögenhetsskillnaderna kan bevakas, belysas och analyseras. 

6. Att Socialdemokraterna i Göteborg ställer sig bakom motionen och antar den som sin 
egen. 

7. Att Socialdemokraterna i Göteborg skickar motionen vidare till nästa partikongress. 
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Utlåtande motion 70: Ett skattesystem för jämlikhet och 
rättvis omställning; beskattning av kapital och ägande 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser behovet av en skatteöversyn med ett antal 
konkreta förslag för att stärka välfärdens finansiering.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning att det behövs en större skatteöversyn för 
att öka skattekvoten för att därigenom stärka finansieringen för vår gemensamma välfärd. Vi 
tycker att det är viktigt med en genomgående analys innan vi kan ta ställning till vilka 
skatteförändringar som behöver göras. 
 Distriktsstyrelsen anser att motionen har den karaktären att vi vill uppmana motionären att 
återigen skicka in motionen inför det representantskap som kommer att hantera motionerna inför 
nästa partikongress.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 71: Kontanter 
Motionär: Ulf Johansson 
Antagen av: Seniorsossarna sdf  
 
I Sverige låter staten det tillverkas pengar, både sedlar och mynt. Problemet uppstår när dessa 
pengar skall användas. Massor av affärer nekar att ta emot kontanter, vilket knepigt nog även 
gäller många banker. Naturligtvis tror människor att bankerna är de som tar emot kontanter, men 
idag är det enbart sparbanker (om man kan hitta en sådan) som ger folk möjlighet att sätta in och 
ta ut kontanter samt att betala räkningar. 
 Visserligen har de största bankerna numera skyldighet att se till att folk kan hantera 
kontanter. Något som bankerna löst genom bankomater, men ännu kan man inte betala räkningar 
via bankomaten. Jag vill att staten blir ännu tuffare när det gäller vår rätt att använda kontanter. 
Alla banker måste kunna erbjuda hjälp med att betala räkningar på något vis utan att det skall 
behöva kosta skjortan. Egentligen ett självklart krav när de stora affärsbankerna har en utdelning 
till aktieägarna på omkring 75 miljarder för 2022. Visserligen delas det inte ut i kontanter, men det 
skulle inte vara dumt alls. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att kontanthantering skall underlättas genom att förmå affärer och tvinga banker att 
hantera kontanter. 

2. Att alla offentlig drivna verksamheter skall vara tvungna att ta emot kontanter. 

3. Att motionen översänds till den socialdemokratiska riksdagsgruppen för kännedom och 
åtgärd. 

 
 

Utlåtande motion 71: Kontanter 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
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Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 74. 
 
 
 
 

Motion 72: Bankerna ska hantera pengar 
Motionär: Claudia Nistor-Pedrini 
Antagen av: Kommunal Göteborg sdf 
 
Idag kan vi läsa på Forex hemsida att visa länder växlar inte in svenska kronor. Detta är på grund 
av att bankerna i Sverige inte tar emot några kontanter längre. Svensk valuta är inte välkommen 
längre i många populära turistländer. Samtidigt i Sverige idag kan inte en privat person eller 
företagare gå till banken för att varken ta ut eller sätta in kontanter. Detta får man göra via 
bankomat och även där finns det en begränsning av hur mycket kontanter du får sätta in eller ta 
ut. Bankerna i Sverige har fått alldeles för stor makt över människor idag. Du kan inte handla 
med kontanter längre i många butiker på grund av att bankerna inte hanterar kontanter längre, du 
kan inte ens längre beställa uthämtning av en större summa kontanter på banken, som man kunde 
för ett par år sedan. Detta är orimligt. Det borde ingå i det civila försvaret att banker hanterar 
pengar då det blir så många konsekvenser i förlängningen för medborgarna i landet. Varje gång 
en banks system ligger nere på grund av olika anledningar drabbar det både företag och enskilda 
individer då de inte får tillgång till sina pengar. Detta kan få förödande konsekvenser. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att bankerna hanterar återigen kontanter. 

2. Att handeln hanterar återigen kontanter. 

 
 

Utlåtande motion 72: Bankerna ska hantera pengar 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 74. 
 
 
 

Motion 73: Äldres Villkor 
Motionär: Franco Lazzari 
Antagen av: Bergsjön sdf 
 
Socialdemokraterna är ett folkrörelseparti som representerar breda väljargrupper i samhället. Ofta 
glöms de äldre i vårt samhälle bort. Detta gestaltas på en rad områden i samhället. 
 I politiken är det väldigt få äldre över 65 år på de tyngsta posterna. Under pandemin blev 
situationen på äldreboendena uppmärksammade med den ofta slimmade organisationen som 
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råder på många ställen, och som går ut över livskvalitén. I samhällets iver att bli ett mer 
digitaliserat sådant, glöms ofta de äldre bort. Det är numera mycket svårt att kunna använda 
kontanter, trots att många äldre finner det vara mycket svårt att använda såväl Bank-ID som 
Swish.  
 I Göteborg och i Sverige ska det vara goda möjligheter till ett gott liv när du blir äldre. Det 
är viktigt att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för detta. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för goda villkor för våra äldre i vår stad. 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för en lagstiftning som kräver möjlighet att 
kunna betala med kontanter när varor och tjänster erbjuds och där det är praktiskt 
möjligt, i första hand i butiker som är bemannade med personal. 

 

Utlåtande motion 73: Äldres Villkor 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall attsats 1 
Besvarad attsats 2 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 74. 
 
 
 

Motion 74: Betalningsmöjligheter för alla 
Motionär: Anneli Eriksson 
Antagen av: IF Metall sdf 
 
I dagens allt snabbare digitalisering ändrar sig förutsättningarna för att kunna betala för sig på 
flera olika sätt. De flesta använder Swich, betalkort, Iphone och appar. Allt detta gör saker 
mycket smidigare för de flesta av oss när vi ska betala. Men för en del av vår befolkning är detta 
ett väldigt stort problem att man inte kan betala med kontanter i affärer, parkeringar och toaletter 
exempelvis.  
 Vi som parti behöver sätta ner foten och se till att det åtminstone finns en möjlighet att 
betala med kontanter. På många ställen går det inte att parkera utan att ha en app och det är ju 
också olika appar på olika parkeringar, det borde vara självklart att det även finns automater att 
betala vid toaletter som numera inte tar emot pengar och stänger ute alla som inte har bank ort. 
Affärer som vägrar ta emot kontanter trots att det är Sveriges betalmedel och borde kunna 
användas överallt. Rånrisken kommer ofta upp som ett argument till att man tar bort kontanter 
på många ställen men idag är det vanligaste sättet att betala på digitalt så den problematiken 
måste bli mindre och mindre. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att socialdemokratiska politiker i olika nämnder och bolag arbetar för att se till att 
betalningsmöjligheterna i vardagen ska vara så breda som möjligt så ingen ska behöva bli 
utestängd på grund av att vi andra driver på digitaliseringen så snabbt. 

2. Att socialdemokratiska politiker ska driva frågan om större betalningsmöjligheter i 
vardagen på alla nivåer kommunen, regionen och riksdagen. 
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Utlåtande motion 74: Betalningsmöjligheter för alla 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna som belyser kontanthanteringen i samhället.  
 Styrelsen delar motionärernas bild av att många affärer och även banker nekar till att ta emot 
kontanter vilket leder till problem för de som vill betala kontant och betala sina räkningar på 
banken.  
 Distriktsstyrelsen vill i detta sammanhang peka på att kontanthantering inte är problemfritt 
då det är en stor del av den svarta ekonomin och som underlättar för kriminella gäng. 
Kontanthantering är också en uppenbar rånrisk för mindre affärer där ensamarbete är vanligt. 
Även om de flesta köp sker digitalt så får det inte försvåra för de som har svårigheter att använda 
sig av digitala betalningsmedel. Även risken för bedrägerier ökar och inte minst finns risk med en 
ökad sårbarheten med enbart digitala betalningsmedel. Därför föreslår distriktsstyrelsen bifall till 
de motioner som uppfattas vara flexibla och inte alltför tvingade mot just affärer. Därmed 
föreslår styrelsen att besvara attsatsen som föreslår att införa lagstiftning på området vilket 
bedöms minska flexibiliteten för handeln. Styrelsen menar att det är mer lämpligt att arbeta vidare 
för att fler affärer och att banker ska hantera kontanter utan lagstiftning.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionerna med nr 
71, 72 och 74. Vidare yrkar distriktsstyrelsen bifall attsats 1 och att besvara attsats 2 i motion 73. 
 
 

Motion 75: Snabbväxande snabblån skapar 
skuldfällor 
Motionär: Edin Osmancevic 
Antagen av: Bosniska sdf 
 
Skuldsättningen bland se svenska hushållen ökade kraftigt som en följd av generösa 
avdragsregler, kraftiga prisökningar på bostäder och framfört allt avreglering av finansmarknaden.  
Många hushåll som fick problem med skuldsättning från 1980-talet har ännu inte lyckats hitta en 
lösning. Dessa hushåll sitter ofta kvar med restskulder.   
 SMS-lån (en högkostnadskredit) är en kredit med en effektiv ränta som minst uppgår till 
referensräntan enligt 9 § räntelagen (1975:635) plus 30 procentenheter. För en högkostnadskredit 
får varken krediträntan och dröjsmålsräntan per år överstiga referensräntan plus 40 %. Just nu 
ligger styrräntan på 3 procent, vilket innebär att snabblånebolagen får ta ut 43 procents ränta på 
smslånen. 
 Antalet svenskar som hamnar hos inkassobolag har mer än fördubblats under en 
femårsperiod och låg vid början av 2022 på 1,3 miljoner människor. Vid årsskiftet 2022/2023 
passerade privatpersoners skulder till Kronofogden för första gången 100 miljarder kronor. 
Enligt  Kronofogdens rapport 74 kreditbolag tillsammans skickade 47 167 ansökningar om 
obetalda snabblån till myndigheten i fjol. Snabblånebolagens marknadsföring är aggressiv och 
riktas mot människor med ekonomiska svårigheter. Finansinspektionen har larmat om att 
snabblånebolagen slarvar med kreditprövningen. Ändå har inget konsumentkreditinstitut 
någonsin fått sitt tillstånd indraget. 
 Det är idag förbjudet att erbjuda spel på kredit. Förbudet kringgås genom att 
betalningsinstitut erbjuder konsumenter att betala via faktura. Med kort förfallotid, låga avgifter 
och frånvaro av ränta finns inte något krav på kreditprövning. Ett problematiskt spelande på 
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kredit leder snabbt till omfattande skuldproblem. Betalning med kreditkort anses inte stå i strid 
mot förbudet att erbjuda spel på kredit. Genom betalning med kreditkort urholkas dock det 
skydd som kreditförbudet är avsett att ge. 
 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Förbud införs mot så kallad ”snabblån” och spel på kredit/dvs. kreditkort. Enligt 5§ 
konsumentkreditlagen ska kreditgivaren ”iaktta god kreditgivningssed” i sitt förhållande 
till konsumenten och ”tillvarata konsuments intresse med tillbörlig omsorg”. 

2. Att vid e-handel införa krav på att det alltid ska finnas ett direktbetalningsalternativ. 
Förbjud köp på kredit eftersom kreditupplysning vid e-handel kan vara bristfällig. 

3. Att förbjuda kreditbeviljning utan kreditprövning och kontroll av återbetalningsförmåga 
av låntagaren. 

4. Att förbjuda mot kreditbeviljning för konsumenter som har med 3 och fler anmärkningar. 

 

Utlåtande motion 75: Snabbväxande snabblån skapar 
skuldfällor 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad attsats 1 och 3-4 
Avslag 2 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser den växande problemet med snabblån som 
skapar skuldfällor.  
 Styrelsen delar i stort den problembeskrivning som motionären gör i sin motion. Snabblån i 
form av s.k. SMS lån som ges utan kreditkontroll gör att många hamnar i en skuldfälla. Att införa 
ett generellt förbud mot att handla på kredit anser vi inte vara genomförbart då många 
konsumenter är beroende av en kreditmöjlighet vid inköp av t.ex. sällanköpsvaror. Det finns 
också en konsumentkreditlag som gäller vid kreditavtal. Lagen är tvingande till konsumenternas 
fördel. Alla kreditgivare är enligt lagen skyldig att göra en kreditprövning av konsumenten för att 
få erbjuda ett kreditavtal. Marknadsföring av alla slags krediter ska enligt lagen vara måttfull, 
saklig och balanserad.  
 När det gäller spel om pengar på kredit som kan kopplas till överdrivet spelande och som 
kan få stora konsekvenser för enskilda individer har Spelinspektionen satt upp vissa regler för 
detta. I spellagen finns en omsorgsplikt som innebär att licenshavare ska säkerställa att sociala 
och hälsomässiga hänsyn iakttas i spelverksamheten för att skydda spelare mot överdrivet 
spelande. Det är inte heller tillåtet för den som har licens eller är spelombud att erbjuda eller 
lämna kredit för insatser till ett spel.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag på attsats 2 samt att 
besvara på attsats 1, 3 och 4. 
 
 

Motion 76: Skuldsaneringslagen – 
Företrädesordning 
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Motionär: Edin Osmancevic 
Antagen av: Bosniska sdf 
 
Hur fördelas de eventuella pengar som Kronofogden (KF) kan utmäta? I första hand används de 
för att täcka KF egna omkostnader för utmätning eller eventuell försäljning av egendom. Sedan 
ska borgenärens omkostnader i samband med betalningspåminnelser och inkasso täckas och 
därefter upplupen ränta. 
 I reglerna om företrädesordning i utsökningsbalken framgår det att medel kommer in till 
KF-en p.g.a. beslut om löneutmätning fördelas på följande sätt: 
1. Skulder som gäller underhållsbidrag får pengar först. 
2. Skulder som gäller skatter och böter betalas i andra hand, här ingår också underhållsstöd som 
ska återbetalas till Försäkringskassan. 
3. Sist betalas övriga skulder som t.ex. bankskulder (s-k enskilda mål) och TV avgifter m.fl.  
 Vid inbetalningar till skulder som är föremål för indrivning hos Kronofogden sker avräkning 
först mot ränta och avgifter och först därefter mot kapitalskulden. Detta innebär att räntan 
fortsätter att löpa och att skulden kan växa trots återkommande inbetalningar från gäldenärens 
sida. En annan avräkningsordning skulle på ett avgörande sätt förbättra konsumentens 
möjligheter att slutbetala skulden. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att genomföra en ändring av företrädesordning vid reglering av Enskilda (E) målskulder. 

2. Att vid reglering av E-målskulder ska kapitalskulden regleras först. Detta innebär att 
ränteskulderna sänks i samband med att avbetalning av kapitalskulden tas först.  
Gäldenären får i så fall möjlighet att betala av sin skuld genom att undvika ränta på 
ränteeffekt vilket kan leda till att skuldbördan växer upp. Uppkomst av så kallade ”eviga” 
gäldenärer är en följd av företrädesordning som idag råder på kreditmarknaden. 

 
 

Utlåtande motion 76: Skuldsaneringslagen – 
Företrädesordning 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en bra och initierad motion om företrädesordningen vid 
en skuldsanering.  
 Vi delar motionärens motiv för en ändring av företrädesordningen då en sådan ändring 
skulle underlätta konsumentens möjligheter att slutbetala skulden. Vi en indrivning hos 
Kronofogden sker en avräkning först mot ränta och därefter mot kapitalskulden. Detta innebär 
att räntan fortsätter att löpa och skulden växer trots inbetalningar från gäldenären.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 77: En framtid utan fossil energi 
Motionär: Kerstin Brunnström 
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Antagen av: Örgryte-Härlanda sdf 
 
Socialdemokraterna har en politik för ett fossilfritt Sverige. Den förra S-regeringen genomförde 
och föreslog ett antal klimatåtgärder. Det är tragiskt att den SD-stödda borgerliga regeringen nu 
vridit klockan tillbaka, från den breda klimatuppgörelsen, elbilsbonus, tågsatsningar, hög 
reduktionsplikt, vindkraft (i varje fall inledningsvis) och förslag till reformerat reseavdrag.  
 Desto viktigare att vår socialdemokratiska klimatpolitik blir ännu vassare men också mer 
människonära. Visst, klimatet var en av de tre viktigaste frågorna i valrörelsen 2022, men troligen 
den vi talade minst om. Trygghet och välfärd ligger närmare väljarna. Vi behöver få alla att se 
möjligheterna också i klimatarbetet. ”En klimatpolitik för vanligt folk” som det står på 
Socialdemokratins webbplats. Många människor idag vill inte tänka på klimathotet på hur det kan 
påverka oss alla. En historiker har uttryckt att vi människor har svårt att föreställa oss en värld 
utan människan. Dit vill vi ju inte, vi vill en värld där människan lever vidare men utan de senaste 
dryga två seklernas eskalerande miljö- och klimatproblem.  
 Den politiska debatten snurrar idag mycket kring valet av de nya energikällor som ska till. 
Men tidsfristen krymper och det gäller att börja satsa och bygga nu. Vindkraft till havs, solel från 
många fler tak och parker, elnät, ellagring. Låt oss bli ännu mer konkreta och tänka vidare på vad 
som krävs av samhället för att det ska fungera. Som nya utbildningar och omställning av personal, 
stödformer som hjälper industrier, handel, samhällsverksamhet och hushåll att byta energikälla, 
planering för att hantera klimatkriser som höga temperaturer och vattennivåer, lagstiftning som 
snabbar på prövning av nya verksamheter, och mycket mer. Förändringar i de ekonomiska 
systemen så att de premierar hushållning, samarbete och varsamhet om naturen i stället för 
konkurrens och kortsiktiga privata övervinster. En modernisering där digitaliseringens och 
automatiseringens möjligheter nyttjas på ett varsamt sätt. Men också hur vi alla kan vara mer 
delaktiga i omställningen.  
 Uppgiften är omfattande. Där finns möjligheter, som Socialdemokraterna också ofta 
poängterar; nya gröna jobb, modernisering, export av ny teknik. Men det finns också en oro kring 
vad omställningen kan föra med sig, som kan få människor att slå dövörat till eller slå sig till ro. 
Såsom borgerligheten tycks göra. Det är så mycket enklare att vara politiker om man inte behöver 
utmana utan mest kommer med budskap om att köra på som vanligt.  
 Därför anser jag att vi behöver formulera en bild av en fossilfri framtid som tydligare pekar 
på möjligheterna med omställningen och som skapar en drivkraft hos många fler att bidra till en 
värld fri från fossil energi. En sådan process kräver en hel del dialog med människor och 
verksamheter och lärande utifrån exempel både i Sverige och i andra länder. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att partidistriktets Miljö- och klimatutskott ges i uppdrag att utveckla visionen om ett 
klimatneutralt Göteborg och en klimatneutral Västra Götalandsregion med 
socialdemokratiska förtecken i samverkan med våra förtroendevalda i dessa politiska 
församlingar. 

2. Att motionen skickas till partistyrelsen för beaktande i utformningen av partiets 
klimatpolitik. 

 
 

Utlåtande motion 77: En framtid utan fossil energi 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
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Distriktsstyrelsen tackar motionären som i sin motion belyser den viktigaste framtidsfrågan hur vi 
ska klara klimatkrisen genom att ställa om till ett fosilfritt Sverige. Den förra S-ledda regeringen 
bedrev en aktiv klimatpolitik genom att gå före och investera i klimatvänlig teknik som gör att 
Sverige blivit ledande när det gäller en industriell grön omställning. Den SD ledda regeringens 
politik går på tvärs mot de ambitiösa miljömål som den förra regeringen införde. Regeringens och 
Sverigedemokraternas politik leder till stora utsläppsökningar som gör att de uppsatta miljömålen 
inte kommer att klaras. Det är därför viktigt att Socialdemokraterna fortsätter på den inslagna 
vägen med att bedriva en aktiv klimatpolitik som skapar jobb och exportintäkter.  
 I detta arbete behöver alla bidra därför har distriktsstyrelsen som en konsekvens av 
motionen gett miljö-och klimatutskottet två uppdaterade uppdrag: 

- att Miljö- och klimatutskottet ges i uppdrag att utveckla visionen om ett klimatneutralt 
Göteborg och en klimatneutral Västra Götalandsregion. 

- att Miljö- och klimatutskottet ges i uppdrag att undersöka nuvarande antagna visioner och 
ge inspel på förbättringar som kan vidarebefordras till ansvariga förtroendevalda.  

  Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att motionen är besvarad. 
 
 

Motion 78: Skapa pantsystem för textilier 
Motionär: Andreas Sjöö 
Antagen av: Handels sdf 
 
Svenska konsumenter köper varje år kläder och textilier för många miljarder kronor. Utöver 
klimatpåverkan med transporter och tillverkning har även destruktionen av textilier skapat ett 
miljöproblem då väldigt stor del av textilierna till slut bränns eller slängs i sophögar. Vi tycker att 
både samhälle och återförsäljare av textilier borde ta ett större ansvar för att undvika 
klimatpåverkande förbränning av textilier. 
 Vi tror att ett pantsystem för återlämning och återbruk av textilier skulle kunna minska 
andelen textilier som negativt påverkar miljö och klimat efter användning. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att utreda ett system för incitament och krav för försäljare och konsumenter av textilier 
för återlämning och återanvändning. 

 
 

Utlåtande motion 78: Skapa pantsystem för textilier 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall 
 
Distriktsstyrelsen delar motionärens beskrivning av problemet med den klimatpåverkande 
förbränningen av textilier.  
 Frågan som motionären lyfter har uppmärksammat på EU nivå i EU:s strategi för hållbar 
och cirkulära textilier som tar upp produktion och konsumtion av textilier. Krav kommer att 
sättas på textilproducenterna att ta tillbaka textilier men EU anger inte hur detta ska gå till. Men 
kravet är att avfall på separat insamling av textilavfall ska gälla från 1 januari 2025. Därför har 
Regeringskansliet remitterat ett förslag för att främja återvinning av textilier och separat insamling 
av textilavfall. Förslaget innebär att alla ska sortera ut textilavfall och lämna det i särskilda 
insamlingssystem på samma sätt som övrig återvinning fungerar. Kommunerna ska enligt 
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förslaget vara ansvariga för insamlingen och ska bestämma hur insamlingssystemet ska utformas.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 79: Varför skicka koldioxid till Norge när 
vi kan använda den i Sverige? 
Motionär: Carl-Gunnar Haglund 
Antagen av: Enskild 
 
Göteborg Stad har som mål att bli klimatneutral år 2030. 
 Ett av målen för energiförsörjningen i Göteborg Stads energiplan 2022-2030 lyder: 
"Göteborgs Stad producerar enbart energi av förnybara källor".  
 Göteborg Stad är idag beroende av Göteborg Energi och återvinnings- och avfallsbolaget 
Renova, som förser staden med elenergi och fjärrvärme. Göteborg Energi är ett av Göteborg 
Stad helägt bolag. Renova är Göteborg stad delägare i tillsammans med våra grannkommuner.  
Dessa bolag släpper i dag ut klimatpåverkande fossil koldioxid i sina anläggningar, som måste tas 
bort före 2030. Det anses inte realistiskt att kunna få fram processer som helt tar bort utsläppen 
av klimatpåverkande gaser till den tidpunkten. Därför finns planer på att fånga in utsläppen, skilja 
ut koldioxiden, lagra den och sedan transportera den till Norge för slutförvaring under havsnivån 
på Norges västkust. Detta kallas för CCS (Carbon Capture and Storage).  
 Det finns flera invändningar mot CCS. Den är: en icke-förnybar hantering, som strider mot 
intentionerna i Göteborgs klimat och miljöprogram en hantering som riskerar att fördröja 
avvecklingen av fossila klimatskadliga processer. Ett sätt att bevara och gynna Norsk oljesektor, 
som idag både tjänar pengar på fossil olja och prospekterar för att ta fram ny olja och dessutom 
vill tjäna pengar på att ta tillbaka oljans klimatfientliga förbränningsgaser.  
 I Göteborgs energiplan står vidare under rubriken Infångning och lagring av koldioxid 
"Det är i sammanhanget även relevant att följa utvecklingen av möjligheter till industriell 
användning av den infångade koldioxiden genom så kallad CCU (Carbon Capture and Usage). 
Göteborgs Stad har en viktig roll i utvecklingen av CCS-lösningar genom att tydligt bidra i dialog 
och diskussion, peka ut strategiska områden för ny infrastruktur, ta del i samlade strategier för 
investering och även påverka styrmedelsutformningar”.  
 Idag finns lovande forskning och utveckling där man i stället använder infångad koldioxid, 
så kallad CCU (Carbon Capture and Usage). Där används den infångade koldioxiden  i nya 
processer för att skapa användbara produkter t ex biokol och mindre klimatskadliga bränslen. 
Bäst är användningen i fasta material, som i ett livscykelperspektiv, binder koldioxiden så att den 
inte indirekt släpps ut i atmosfären igen. 
 Därför anser jag att Socialdemokraterna i Göteborg ska sätta ned foten genom att anta 
följande  
att-satser: 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg arbetar mot planerna att slutlagra infångad koldioxid 
(CCS) 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg arbetar för förbud mot export av koldioxid 

3. Att Socialdemokraterna i Göteborg arbetar för att främja en utveckling som resulterar i 
hållbara produkter baserade på infångad koldioxid (CCU) 
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4. Att motionen sänds till den Socialdemokratiska arbetsgruppen "Klimatomställningen ska 
fungera för vanligt folk i hela landet" 

 
 

Utlåtande motion 79: Varför skicka koldioxid till Norge 
när vi kan använda den i Sverige? 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag attsats 1-2 
Bifall attsats 3-4 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om negativa utsläpp av koldioxid.  Enligt 
IPCC (FN:s klimatpanel) krävs åtgärder och tekniker för negativa utsläpp av koldioxid, alltså att 
koldioxidhalten i atmosfären sänks, för att begränsa den globala uppvärmningen och nå 1,5 
graders målet. Infångning och lagring av biogen koldioxid s.k. bio CCS är ett av verktygen för att 
åstadkomma dessa negativa utsläpp. Även CCU, som motionären även berör, kan vara ett bra 
verktyg i detta sammanhang. 
 Fossilfritt Sverige inledde i våras sitt arbete med att utforma en strategi för bio CCS och 
CCU. Det kommer att ge oss ny kunskap och peka på lämpliga vägar framåt. Behovet av att 
fånga in koldioxid förenar Bio CCS och CCU. Metoderna kommer med stor sannolikhet att 
komplettera varandra väl för att hantera dessa stora volymer koldioxid. Om företagens behov av 
att använda koldioxid som råvara i sina produkter ökar och detta blir tekniskt möjligt och 
ekonomiskt intressant så kan andelen av den infångade koldioxiden som går till CCU öka. Där är 
vi emellertid inte riktigt ännu. Arbetet med koldioxidinfångning kan inte vänta utan måste 
intensifieras för klimatets skull. Vi får inte heller hamna i ett läge att ex. ett mellanlager för 
koldioxid snabbt blir fyllt och att ny infångad koldioxid inte får plats eftersom vidare transport 
och export för slutförvaring har förbjudits. Om CCU då inte utvecklats på ett sådant sätt att det 
kan ta omhand de enorma mängderna koldioxid så är klimatet den stora förloraren. Men redan 
innan ett sådant scenario inträffat så kommer företag som tänkt investera i anläggningar att dra 
sig ur inför risken att flödena stoppar upp i samma takt som de ekonomiska förlusterna ökar. 
 Möjligheterna till koldioxidinfångning minskar troligtvis drastiskt om Sverige nu skulle 
motarbeta Bio CCS och dessutom förbjuda export av koldioxid. För att det ska vara möjligt att 
transportera koldioxiden kom därför Norges statsminister och Sveriges dåvarande statsminister 
Magdalena Andersson i mars 2022 överens om att ingå avtal om export och import av koldioxid. 
”Vi behöver minska utsläppen men för att nå våra mål behöver vi också koldioxidlagring” 
kommenterade vår partiledare.  
 I skrivande stund investeras det i hela Sverige och flera miljarder bara i Göteborgs industri. 
Styrelsen bedömer att möjligheterna för vår kommunfullmäktigegrupp och våra företrädare i 
bolagen begränsas kraftigt att nå måluppfyllelse för att nå ett klimatneutralt Göteborg om 
motionen bifalles. Samma sak gäller för Sveriges möjligheter att nå sina klimatmål.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag på attsats 1 och 2 och 
bifall till attsats 3 och 4.   
 
 

Motion 80: Slopa momsen på ekologiska 
livsmedel för klimatet och hälsan 
Motionär: Siv Sandvik 
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Antagen av: S-kvinnodistriktet i Göteborg och Röda rosor sdk 
 
Högre matpriser gör att färre handlar ekologisk mat. 
 Ekologiska produkter och livsmedel är bra för miljön eftersom de inte släpper ut lika mycket 
kemikalier som icke ekologiska produkter. Vid framtagning av ekologiska produkter används inga 
naturfrämmande bekämpningsmedel eller konstgödsel. Istället används mer kostsamma och 
tidskrävande förebyggande metoder. Ekologisk produktion ökar biologisk mångfald, ger 
bördigare jord och leder till mindre bekämpningsmedel i vår mat och i vår natur. Ekologisk 
matproduktion använder också varor som produceras i närområdet, exempelvis gödsel från lokala 
gårdar istället för importerat konstgödsel vilket i sig ger en mer robust och förutsägbar inhemsk 
livsmedelsförsörjning i en orolig omvärld. 
 Under kvartal tre 2022 har volymen av sålda ekologiska livsmedel minskat med 13 procent 
jämfört med samma period förra året. Ekologiska lantbrukarna räknar med att den ekologiska 
odlingsmarken kommer att minska under 2023. Flera ekologiska gårdar lägger ner sin verksamhet 
eller ställer om till konventionellt jordbruk. 
 I en tid med stigande matpriser ser vi hur konsumenter inte har ekonomiska förutsättningar 
att välja ett dyrare alternativ. Samtidigt vill vi öka ekologisk produktion och konsumtion för ett 
hållbart lantbruk i Sverige även på lång sikt. Hur skall vi få konsumenter att handla ekologiskt om 
inflationen på livsmedel ökar och de ekologiska livsmedlen är dyrare än andra livsmedel? 
Genom att ta bort eller minska momsen på ekologiska livsmedel kan konsumtion och produktion 
av ekologiska produkter stimuleras.  
 Exempel på momsens påverkan på priset på fyra varor: 
                               Eko  Icke-Eko    Eko utan moms 
Mellanmjölk l         19,70 13,30   12,47 
Crème fraiche 1kg 79,90 75,90  71,33 
Ägg st.           4,04 3,46-2,99  3,60 
Nötfärs kg    129 124          115,17 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att ge den socialdemokratiska riksdagsgruppen i Göteborg uppdraget att arbeta för att 
moms på ekologiska livsmedel tas bort. 

 
 

Utlåtande motion 80: Slopa momsen på ekologiska 
livsmedel för klimatet och hälsan 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om slopad moms på ekologiska 
livsmedel.  
 Styrelsen menar att vid användning av differentieringen av mervärdesskatt som styrmedel 
bör det finnas goda skäl som med marginal kan uppväga de negativa effekterna av ett mer 
komplicerat skattesystem. Gränsdragningsproblemen vid en eventuell sänkning av mervärdesskatt 
för ekologiska livsmedel kommer sannolikt att bli betydligt större än vad som förekommit vid 
tidigare differentiering av mervärdesskatterna. Även kontrollen av mervärdesskatten skulle 
försvåras bland annat på grund av gränsdragningsproblemen. I Sverige finns tre momssatser. En 
normal momssats på 25 procent och två lägre momssatser på 12 respektive 6 procent. En sådan 
differentiering har lett till gränsdragningsproblem. Distriktsstyrelsen förstår det vällovliga syftet 
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med motionen men anser att det finns bättre sätt att stödja hushållen på och öka konsumtionen 
av ekologiska livsmedel.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 81: Barnförsäkring som ska ingå i 
barnbidraget 
Motionär: Ingela Bergendahl 
Antagen av: Lundby sdk och S-kvinnodistriktet Göteborg 
 
Varje år skadas ca 60 000 barn och ungdomar i Sverige. Barn som går på förskola och grundskola 
är försäkrade, för skador mm. Men enbart under tiden dom är på förskolan och grundskolan, och 
det kan se olika ut i olika kommuner. Resten av dygnet är många barn oförsäkrade. Ofta gäller 
försäkringen också bara för olycksfall och handikapp. 
 Om föräldrarna inte har tecknat en egen försäkring för sitt/sina barn, är barnen, från födseln 
tills de börjar i förskolan, helt utan försäkringsskydd.  
 Alla barn borde vara försäkrade från födelsen tills dom lämnat gymnasiet och därefter själva 
väljer att teckna en olycksfall- och livförsäkring. 
 I dagens Sverige så är en del föräldrar hemma längre med sina små barn. Det finns även 
politiska partier som uppmanar föräldrar att stanna hemma längre med barnen. Vi vet också att 
alla inte har ekonomiska förutsättningar eller nödvändig kunskap varför det är viktigt att deras 
barn är försäkrade. 
 Vi Socialdemokrater har alltid värnat barnens rätt och trygghet. Vi vet att barnbidraget är ett 
viktigt tillskott till de flesta barnfamiljerna. Vi tycker att det är dags att vidareutveckla stödet till 
barnfamiljer. Därför ska stödet även innefatta en barnförsäkring till dess annan försäkring övertar 
försäkringsansvaret för barnet. För att skapa bättre försäkringsskydd för alla barn. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att arbeta för att alla barn i Sverige ska vara försäkrade som en del av stödet till 
barnfamiljer. Alla familjer ska genom en försäkring kunna få samma trygghet om något 
skulle hända barnet. 

 
 

Utlåtande motion 81: Barnförsäkring som ska ingå i 
barnbidraget 
Styrelsens föredragande: My Alnebratt, Hans Aronsson och Annelie Schagerström 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om hur barns trygghet kan utökas vid 
olyckor.  

Styrelsen delar motionärens beskrivning kring hur ekonomiska förutsättningar eller 
okunskap gör att barn idag är oförsäkrade och utan ekonomiskt skydd vid olyckor. Som 
motionären argumenterar delar styrelsen att det är dags att vidareutveckla barnbidraget som har 
tjänat Sverige och många barnfamiljer väl.  
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Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet.  
 
 
 

Område 7 – Organisation 
 
 
 

Motion 82: Skapa en gemensam medieplattform 
driven av arbetarrörelsen  
Motionär: Carl-Gunnar Haglund 
Antagen av: Enskild 
 
Vi inom arbetarrörelsen lider svårt av att inte kunna på allvar kommunicera med våra väljare och 
sympatisörer och nå ut med våra värderingar i samhället. Medielandskapet har förändrats i snabb 
takt med medborgare, som får mer och mer sin information från källor på nätet som oftast är 
lättillgängliga och gratis. Sättet att idag nå samhällsintresserade och vänsterinriktade medborgare 
är således att finnas, ses och höras på nätet. De flesta nätbaserade infokanaler är gratis, men en 
del betaltjänster är knutna till gamla papperstidningar, som är på väg att tona bort. Idag saknas i 
stort sett helt helägda rörelsetidningartidningar i Sverige förutom fackliga medlemstidningar. 
Endast några få S-redaktioner får utrymme i den kommersiella och ägarkoncentrerade 
tidningsvärlden. 
 Bo Bernhardsson f d chefredaktör för dagstidningen Arbetet, skriver i sin analys av 
medielandskapet (Arbetarpressen, det fria ordet och demokratin, Fronesis nr 78-79 2023): 
"Arbetarnas och tjänstemännens fackliga organisationer osynliggörs i media, men framför allt 
deras medlemmars livs- och arbetsvillkor. Endast 5 procent av dem som syns och hörs i SVT 
tillhör arbetarklassen, trots att den enligt forskarnas definition utgör halva befolkningen. I 
dokumentärer och nyhets- och samhällsprogram är andelen ännu lägre, däremot något högre i 
dokusåpor.  
 Arbetsplatsreportagen är numera sällsynta. Den senaste LO-kongressen syntes och hördes 
nästan inte alls i dominerande medier. Det finns ingen A-press längre som kan stimulera också 
borgerliga tidningar och etermedier att bry sig om arbetslivet". 
 Arbetarrörelsen kämpar hårt för att behålla kanaler ut till medlemmar, väljare och 
sympatisörer. 
 Vi inom rörelsen har några få medier som är uppdelade i fackföreningspress i LO mediahus, 
partipress (Aktuellt i politiken och Tiden), sidoorganisationer med egna medier (SSU, Broderskap 
Kvinnoförbundet, HBT-sossar) samt fristående plattformar som Arena-gruppen och Katalys. 
Vi måste försöka samverka för att bilda ett paraply för dessa, kring en gemensam nätbaserad 
medieplattform förslagsvis en Youtube-kanal som bas, som sänder dagliga och regelbundna 
sändningar kring samhällsfrågor med analyser och kommentarer. Innehållet skall spegla 
diskussioner, idéer och tankar som finns inom alla dessa organisationer inom vår rörelsesfär. Det 
behövs ingen förändring i sig för dessa nuvarande organisationers plattformar. Syftet är att ge 
dessa rörelseorgan och plattformar en större möjlighet att nå fler intresserade, genom att de skulle 
ingå i ett gemensamt medieparaply.  Plattformen ska vara enkel att hitta med regelbundna 
sändningar och aktiviteter. Detta för att bredda bilden av samhället och kunna bilda opinion för 
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att bidra till ökat stöd för vår samhällssyn med arbetarrörelsens grundvärderingar. Det är en 
framtidsfråga att vi får genomslag i medielandskapet och kan stabilisera opinionen för kommande 
val och därmed regeringsinnehav med ambitioner för ett jämlikare och rättvisare Sverige. 
 Tanken är inte att detta i första hand skall ägna sig åt traditionell nyhetsbevakning så som 
exempelvis Aftonbladet. Syftet är att istället presentera aktiviteter inom hela arbetarrörelsen och 
på arbetsplatser som ligger i medieskugga och erbjuda fördjupningar. 
 Syftet är att inriktningen ska vara att visa upp rörelsens breda inre liv med politiska 
diskussioner som förs i basorganisationer och rörelsedrivna plattformar, men också i 
parlamentariska församlingar framför allt regionalt och lokalt i kommuner. 
 En annan viktig uppgift för mediaplattformen att vara folkbildande, genom att spegla, 
förklara och diskutera hur vårt välfärdssamhälle fungerar, är tänkt att fungera och kan göras 
bättre och tryggare. Rapporter och avhandlingar som produceras inom rörelsen kan vara en bra 
utgångspunkt för inslag. 
 De rörelsedrivna folkhögskolornas arbete kan också vara viktigt att uppmärksamma. 
Kulturaktivitet av olika slag som sker inom rörelsen finns goda skäl att visa upp. Reportage från 
diskussioner och studiecirklar från olika delar av landet är därför viktigt att spegla. Inslag med 
intressanta gäster som är närstående rörelsen och bär arbetarrörelsens grundidéer är viktiga att 
bjuda in och ge utrymme i en rörelsedriven medieplattform. 
 Sammanfattningsvis är min bestämda uppfattning att genom att ge utrymme för hela den 
bredd med aktiviteter som finns i vår rörelse i en samlad nätbaserad medieplattform, kommer 
med säkerhet att intressera en bred samhällsintresserad allmänhet samt våra medlemmar och 
aktiva inom dessa organisationer. 
 En professionell redaktion med tillgång till bra teknik kommer att behövas, som har 
huvudansvar för sändningarna, men där rörelseorganisationerna och lokalt producerade inslag är 
välkomna. Ett programråd förankrat i stora delar av landet vore bra för att skapa intresse och ge 
breda kontaktytor för programinslag. 
 När det gäller finansiering skulle också en mindre del av sändningarna tänkas vara 
betaltjänster. Om reklamfinansiering måste övervägas, måste annonsörerna granskas noga för att 
inte kollidera med arbetarrörelsens grundidéer. Men sannolikt måste rörelseorganisationerna vara 
beredda att tillsammans avsätta särskilda pengar efter bärkraft för denna medieplattform, även 
om det kan bli möjligt med att samutnyttja resurser som redan finns. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs Partidistrikt får uppdraget att föreslå att den Socialdemokratiska 
Partistyrelsen ska initiera ett samverkansarbete med rörelsens medieorgan som LO 
mediehus m.fl. samt andra rörelseorganisationer med syfte att skapa en allmän och 
tillgänglig nätbaserad medieplattform. 

2. Att denna medieplattform har målsättningen att ha regelbundna aktiviteter och 
sändningar på nätet under veckans alla dagar. 

3. Att en professionell redaktion bildas med tillgång till bra teknik som har huvudansvar för 
plattformen. 

4. Att denna medieplattform blir en gemensamt paraply för att ge utrymme för aktiva 
organisationer inom arbetarrörelsen med den bredd av aktiviteter och diskussioner som 
finns inom dessa organisationer. 
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Utlåtande motion 82: Skapa en gemensam 
medieplattform driven av arbetarrörelsen 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser vilka plattformar arbetarrörelsen har för 
opinionsbildning.  
 Styrelsen delar motionärens vilja att det bör finnas en mediaplattform som rapporterar 
nyheter och utgör ett forum för debatt inom arbetarrörelsen. Det har tidigare saknats ekonomiska 
förutsättningar att fortsätta driva de socialdemokratiska nyhetstidningar som har funnits. Arbetet 
Väst lades ned år 2000 och Ny Tid 2017.  
 Under 2023 kommer det hittillsvarande presstödssystemet dock att göras om. Enligt 
utredningsförslaget kommer det hittillsvarande driftstödet att ersättas med ett redaktionsstöd för 
framför allt lokal nyhetsförmedling. Det gör det intressant att undersöka förutsättningarna att 
etablera en nyhetstidning i Göteborgsområdet igen. 
 Aktuellt i Politiken har tagit kontakt med partidistrikten i Göteborg och 
Göteborgsområdet, LO-distriktet i Västsverige och ABF Göteborg om att göra en lokal 
utredning om det går att starta en s-tidning från januari 2024. Motionären efterfrågar nätbaserad 
medieplattform och i denna utredning kommer också frågan om digital plattform vara med. 
Frågan kommer att återkomma till styrelsens bord för beslut efter att utredningen som görs av 
AIP Media är klar under hösten. LO-distriktet i Väst och ABF Göteborg är med i detta arbete 
också.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
   
 
 
 

Motion 83: Rollspel för att öka jämställdheten 
Motionär: Nils Erik Lindblom 
Antagen av: Enskild 
 
Jag vill skapa ett rollspel. Där män spelar kvinnor och kvinnor spelar män. Jag vill skapa det för 
att jag tror att det är bästa sättet att påverka. Jag vill att män ska känna av det som kvinnor 
drabbas av. Alla fördomar och sexuella trakasserier. Jag tror att känslor påverkar starkare än ord. 
 Jag kan höra bra föredrag från kvinnor som berättar om hur kvinnor blir nedvärderade och 
jag kan tänka mig att många tänker, varför lyssnar ni inte. Men jag tror att de flesta männen inte 
förstår. De är artiga och vänliga och lyssnar. De vill inte vara ovänner med några kvinnor. De 
flesta män gillar kvinnor. Men de förstår inte hur de blir indragna i det här. Dom tycker att de gör 
inget dåligt och att det inte är deras ansvar.  
 Män hatar inte kvinnor, men en del män hatar att inte ha kontroll. De förstår inte varför 
kvinnor inte lyssnar och gör som de vill. Vi har svårt att förstå varandra, inte bara kvinnor och 
män, utan även män och män och kvinnor och kvinnor. Dom som har bra lön eller gått ur skolan 
med bra betyg förstår inte varför inte alla gör likadant. De som har dåliga betyg fattar inte varför 
de drabbas.  
 Vi kan samarbeta så länge vi respekterar varandra och ingen vill bråka. Så jag vill gå förbi att 
män skall analysera orden som dom inte tar till sig och istället påverka känslorna. Det är 
känslorna som styr våra liv och jag vill att män får känna vad kvinnor känner när de blir kränkta. 
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 Det är svårt att hitta en plats för det här, därför föreslår jag att det skall var en del 
medlemsutbildning. Medlemsutbildning vänder sig till alla medlemmar både nya och gamla och 
det skall inte vara något tvång utan en möjlighet att få uppleva vad det kan innebära att vara 
kvinna. Vi väljer inte våra liv utan det gör naturen och hälften av mänskligheten skall sitta med 
Svarte-Petter för att naturen gjorde dom till kvinna. 
 Rollspelet skall vara korta möten mellan män som har kvinnoroller och kvinnor som har 
mansroller. Rollerna skall vara enkla så man inte behöver öva och ingå i Socialdemokraternas 
medlemsutbildning så att det ska kunna nås ut till alla medlemmar.  
 För att skapa spelets roller, be alla medlemmar att berätta om situationer som varit 
kränkande eller situationer där kvinnor och män förstår att de inte förstår varandra. 
Givetvis skall det inte vara något tvång att delta. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att mötet ställer sig bakom motionen. 

2. Att mötet beslutar att Göteborg Socialdemokratiska partidistriktet skapar ett rollspel där 
män har kvinnoroller och kvinnor mansroller och att rollspelet skall ingå i 
medlemsutbildningen och att alla medlemmar skall kunna delta. 

3. Att mötet beslutar att rollspelet skapas av kvinnors berättelser när dom blivit kränkta på 
grund av att dom är kvinnor. 

 

 

Utlåtande motion 83: Rollspel för att öka jämställdheten 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en konstruktiv motion som tar fram förslag på hur vi 
inom partiet skulle kunna arbeta för att förbättra jämställdheten. Att förstå och förändra roller, i 
detta specifika fall just könsroller, är viktigt för att kunna bryta upp mot strukturer och kulturer 
som finns i samhället, även inom arbetarrörelsen.  
 Partiet lyfter jämställdhetsaspekten på olika sätt i sin studieverksamhet såsom 
medlemsutbildningar, ledarskapsutbildningar, bokcirklar etc. Motionären föreslår ett väldigt 
specifikt studiemoment i dagens medlemsutbildning. Det kan inte distriktsstyrelsen ställa sig 
bakom. De utbildningar som partiet tar fram, ofta tillsammans med ABF, har andra metoder som 
distriktsstyrelsen uppfattar för partiet i en mer jämställd riktning och de som arbetar fram 
studiematerialen behöver ha utrymme att göra en helhetsbedömning kring hur kurserna ska 
läggas upp.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen avslag till motionen i sin 
helhet.  
 
 
 

Motion 84: Kretssystemet 
Motionär: Lars Carlström 
Antagen av: Älvstranden sdf 
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Det är dags att titta över vårt organisatoriska kretssystem. Vissa kretsar fungerar bra och vissa 
mindre bra. I och med att vi la ned systemet med stadsdelsnämnder finns inte motivet för den 
indelning vi har idag längre. Det finns vissa kretsar som är väldigt små och därigenom får en stor 
arbetsbörda, särskilt under valkampanjer. 
 Instruktionen om vad en krets skall göra är otydligt. Jag vill understryka att flera medlemmar 
i kretsarna gör ett fantastiskt jobb. Jag föreslår en indelning i storkretsar med ett större 
geografiskt upptagningsområde. 
 Jag skulle vilja se en krets för Väster, Centrum, Nordost och en för Hisingen. Jag vill se en 
tydlig arbetsbeskrivning för kretsen.  
 Prestigen behöver ökas för styrelsemedlemmar i kretsen. Det behöver vara attraktivt att ingå 
i kretsstyrelsen. Hur detta skall göras överlämnar jag till DS, och även den exakta 
gränsdragningen mellan kretsarna. Vad man skall kalla kretsarna överlämnar jag också till DS. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att vi inför en ny kretsindelning bestående av fyra kretsar en för Väster, Centrum, 
Nordost och en för Hisingen. 

 
 

Utlåtande motion 84: Kretssystemet 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 85. 
 
 
 

Motion 85: Förändrat antal kretsar och tydligare 
verksamhet 
Motionär: Claes Söderling 
Antagen av: Majorna sdf 
 
Då vi är ett stort partidistrikt, som även är arbetarkommun, behöver vi ha en mellannivå mellan 
Distriktsstyrelsen och våra ca 70 föreningar. Därför har vi en nivå som vi kallar för Kretsar som 
skall vara Distriktsstyrelsens förlängda arm och stöttning för föreningarna ute, framför allt i 
valtider.  
 Varje Krets har en styrelse och dessa Kretsstyrelser fungerar med blandad kvalité. Kretsarna 
bygger på de gamla stadsdelsnämnderna som inte längre finns och är 10 till antalet. Då vi inte 
längre har stadsdelsnämnder i Göteborg, som fungerande som en slags minikommun och där de 
lokala företrädarna bodde sin stadsdel och kände sin geografi bra, bör vi förändra detta. Nu 
speglar inte politiken dessa geografier längre och Kretsarnas uppdrag har blivit smalare. Nu är det 
nya politiska organisationer och nytt innehåll. Dagens förvaltningar och nämnder har nya 
indelningar. Dessa är 4 till antalet och heter Nordost, Centrum, Hisingen och Sydväst. Kretsarna 
borde kanske därför spegla dessa områden framöver? Eller ett annat lämpligt antal som är färre 
än dagens 10? Då får vi färre men effektivare Kretsar. 
 Idag är även Kretsarna uppdrag lite luddigt och deras verksamhet är många gånger svår att 
särskilja från föreningarnas. Så i samband med denna förändring bör även Kretsarna verksamhet 
förtydligas. 
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Jag föreslår därför: 

1. Att antalet Kretsar blir färre än dagens 10. 

2. Att Kretsarna uppdrag och verksamhet blir tydligare, så det blir enklare att se vad 
skillnaderna är mellan Kretsarnas verksamhet och Föreningarnas. 

3. Kretsarnas viktigaste uppgift även i fortsättningen är att vara aktiva inom sin geografi vid 
valtider. 

 
 

Utlåtande motion 85: Förändrat antal kretsar och 
tydligare verksamhet 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna för motion 84 och 85 som lyfter frågan om hur vi bör 
organisera oss i partidistriktet.  
 Styrelsen delar motionärerna ingång att det är viktigt att se över organisationens uppbyggnad 
så den är byggd på ett sådant sätt som tar vara på engagemang och organiserar på ett effektivt 
sätt. Kretssystemet, med dess olika namn genom åren, har behandlats och förändrats många 
gånger tidigare för att det ska bli en så relevant och konstruktiv nivå i partidistriktets verksamhet 
som möjligt. Förra mandatperioden beslutade distriktskongressen 2020 om de nya 
områdeskretsarnas uppdrag i samband med stadsdelsnämndernas avslut i kommunen. Då 
spetsades uppdraget till att bli mer kampanjinriktat och med opinionsbildning mer i fokus. Det 
lämnades även öppet för att förändring av antalet kretsar kan göras i samverkan och samförstånd 
och det är detta som motionärerna belyser i sina motioner. 
 Sedan dess har det varit utåtriktade aktiviteter vid kyrkoval 2021, allmänna val 2022 och 
många kampanjaktiviteter utöver det. Distriktsstyrelsen håller med motionärerna att det finns skäl 
att se över hur områdeskretsarna fungerat de här åren och vilka förbättringar som skulle kunna 
göras. Frågan är öppen för om några skulle slås ihop.  
 Distriktsstyrelsen har utifrån dessa två motioner initierat en utredning som ska utvärdera 
dagens organisation vad gäller kretsar. Styrelsen vill inte föregå en ordentlig utvärdering och 
föreslår därför att besvara motionernas förslag och att vi återkommer till frågan om hur vi bör 
organisera oss på ordinarie representantskap 2024. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionerna i sin 
helhet.  
 
 

Motion 86: Göteborg en stad i omvandling 
Motionär: Siw Wittgren Ahl, Karin Greenberg Gelotte och Susanne Sillberg 
Ligander 
Antagen av: Enskild 
 
Alla behöver någonstans att bo. Bostaden är en viktig förutsättning i människors vardag utifrån 
många perspektiv. Bostaden är en plats att växa upp i, att vistas i, läsa läxor och att kunna vila 
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efter en dag på arbetet, etc.  Många människor saknar i dag en bostad. Samhället har en stor 
efterfrågan på bostäder med olika upplåtelseformer och en stor efterfrågan på hyresrätter. 
 Det har byggts mycket i Göteborg under de senaste åren. Det har byggts stora höghus och 
stora glashus utefter våra kajer. Det finns många stora byggprojekt på gång exempelvis 
Karlatornet och det planerade byggandet av halvön vid Stenpiren. Detta är exempel på bostäder 
som majoriteten av göteborgarna inte kan efterfråga då kostnaderna är för höga. Bostadspolitiken 
har sedan många år utelämnats till marknaden. Många aktörer och politiker tycker dessutom att 
Sverige ska införa marknadshyror. 
 Socialdemokratiska kvinnoförbundet var först ut i socialdemokratiska rörelsen med att 
arbeta fram ett bostadspolitiskt program år 1972 kallat ”Kvarteret Framtiden”. I programmet 
”Kvarteret Framtiden” lyfts speciellt den sociala dimensionen fram. Programmet utgår från att 
planering av bostadsområden ska bygga på närhet av samhällsservice i form av förskolor, skolor, 
bibliotek, kollektivtrafik och trygghet, gemenskap etcetera. I dagens samhälle behöver det 
dessutom planeras och byggas för att människor åldras och lever allt längre. 
 Göteborg stad har genom åren vunnit många priset som den goda staden även känd som 
den stora småstaden. Närhet och våra gröna parker i centrala staden har speciellt lyfts fram. I den 
omvandling som nu sker i staden av nybyggnationer och förtätning finns det idag en oro blad de 
boende på grund av att förutsättningar förändras. Larmrapporter presenteras om höjda 
utetemperaturer vid förtätningar som innebär en sämre utemiljö för de boende. Tidigare 
koloni/odlingslotter har försvunnit vilket många saknar. Parkeringsplatser/parkeringshus sägs 
upp i flerfamiljshus där föreningar/fastighetsägare haft avtal sedan 50 år tillbaka i tiden. När 
stadens agerande innebär förändrade förutsättningar för människor skapar det oro och 
frågeställningar. Varför försvinner p-platser i flerfamiljshus? Ska inte mänskor i flerfamiljshus ha 
möjligheten att hyra en parkeringsplats? Oro finns för att Socialdemokrater ska sälja ut 
kommunens lägenheter eller omvandla dem till bostadsrätter. Frågor ställs: 
-Var finns den sociala bostadspolitiken? 
-Kan vi lita på kommunens agerande i framtiden? 
 Vi socialdemokrater har alltid stått upp för en social bostadspolitik där olika 
upplåtelseformer med varierande bebyggelse tillsammans skapar bra bostadsområde/stadsdelar. 
En socialdemokratisk bostadspolitik som bygger på en god planering utifrån jämställdhet och 
jämlikhet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att partidistriktets styrelse inrättar ett bostadspolitiskt utskott. 

2. Att utskottet får i uppdrag att arbeta fram ett förslag till ett bostadspolitiskt program för 
Socialdemokraterna i Göteborg. 

3. Att programmet utgår från ett jämställdhets- och jämlikhetsperspektiv. 

4. Att programmet underställs representantskapet för beslut. 

 
 

Utlåtande motion 86: Göteborg en stad i omvandling 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna som belyser frågan om hur partidistriktet bör organisera 
den interna debatten om bostadspolitik.  
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 Styrelsen delar motionärernas beskrivning av att vi socialdemokrater kan på det stora hela 
vara stolta över det vi åstadkommit inom det bostadspolitiska området. Men vi kan även vara 
stolta i närtid här i vårt partidistrikt. När vi ser tillbaka på förra mandatperioden, med viss 
ödmjukhet men också stolthet, konstatera att vi var del av och i många fall ledde den 
bostadspolitiska debatten inför valet. Vi visade att frågan är viktig för socialdemokratin och att vi 
redan nu i kommunen kunnat säkra vårt vallöfte om att det kommande år inte blir några 
utförsäljningar av allmännyttan, det är en styrka. Löftet om att inte sälja ut göteborgarnas hem 
som många dörrknackare under valet lovade i tusentals trappuppgångar kommer hållas. 
 Med det sagt måste vi, likt motionärerna, blicka framåt. Den lokala förda bostadspolitiken 
ska utgå från det lokalpolitiska handlingsprogrammet som antas av representantskapet och är 
enligt stadgan riktlinjer för våra företrädare. Dessutom ska våra vallöften stipulerade i 
valmanifestet genomföras för att bibehålla göteborgarnas förtroende. Utöver detta framarbetas i 
detta nu partidistriktets mellanvalsstrategi som sannolikt i skrivande stund kommer innehålla 
skrivningar om bostadspolitik vilket innebär att frågan lär inbegripas i det lokala 
kommunikationsarbetet.  
 Styrelsen delar motionärens viljeinriktning att vi socialdemokrater i Göteborg fortsatt ska ha 
en slagfärdig bostadspolitik där vi kan fortsätta stoppa högerns utförsäljningar, bygga klimatsmart 
och utforma ett vackert Göteborg. Styrelsen delar dock inte förslaget om ytterligare ett 
permanent utskott för att uppnå detta. Distriktsstyrelsen har istället, utifrån motionen, tillsatt en 
arbetsgrupp som ska jobba med bostadspolitiska frågor. Styrelsen har gett gruppen i uppdrag att 
ta med problematiseringarna och synpunkterna i motionen, i synnerhet betoningen av jämlikhets- 
och jämställdhetsperspektiven samt att gruppen ska arbeta fram reviderat förslag på 
bostadspolitiskt avsnitt till kommande revidering av det lokalpolitiska handlingsprogrammet som 
ordinarie representantskap beslutar om 2026. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  
 
 
 

Motion 87: Mediebevakning 
Motionär: Barry Li och Vivi-Ann Nilsson 
Antagen av: Backa sdf 
 
I det nya medielandskapet med korta ledtider, jakt på sensationalism, konstant behov att vara 
aktuellt, är det viktigt att hålla oss uppdaterade om viktiga nyheter relaterade till vårt parti och 
ämne kring vår politik. En nationell mediabevakning kan stödja planeringen och genomförandet 
av vår kommunikation. I politiken kan en bra mediabevakning vara ett ovärderligt verktyg för att 
kunna hålla koll på hur partiets arbete reflekteras i media samtligt som vi kan mäta oss mot vad 
andra partier.   
 En viktig sak som vi kan upptäcka genom att även bevaka andra partiers kommunikation 
inom samma ämne är att vi kan snabb upptäcka missinformation och kampanjer var syfte är att 
smutskasta partiet.   
 Med facit i handen från förra valet är det viktigt att vi redan nu börja jobba strategiskt och 
systematiskt med mediabevakning.   
 
Jag föreslår därför: 

1. Att partidistriktets styrelse får i uppdrag att ta fram en kommunikationsplan som 
inbegriper en bevakning av vad som framkommer i massmedia om vårt parti 

2. Att det som framkommer i media ska delges föreningarna 
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Utlåtande motion 87: Mediebevakning 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser frågan om hur vi som organisation ska ha en 
god omvärldsbevakning.  
 Styrelsen delar motionärens intention att det är viktigt att vi som parti och partidistrikt håller 
oss ständigt uppdaterade om vad som händer i vår omvärld och hur vi som parti porträtteras i 
media. Därför har partidistriktet en kommunikationsgrupp där anställda från distriktet, de olika 
politiska nivåerna, LO och SSU ingår. Där samordnas mycket av det externa mediearbetet och 
där förbereds även intern kommunikationen som ska nå ut till medlemmar. I vårt partidistrikt 
använder vi också två kanaler för intern information. Dels medlemsmejlet som kommer ut 
varannan vecka där vår distriktsordförande informerar om aktuella frågor. Dels den 
Facebookgrupp som startades för tre år sedan där våra företrädare ibland skriver om något 
dagsaktuellt men där också medlemmar kan dela nyheter för diskussion.  
 Sedan har vi även Rosen där mycket information om dagsaktuella frågor liksom att partiet 
nationellt skickar ut mejl löpande till alla medlemmar om stora politiska frågor. Samtidigt som 
många föreningarna anordnar verksamhet där aktuella politiska frågor ska diskuteras med inte 
sällan en inbjuden företrädare.  
 Distriktsstyrelsen delar därför inte motionärens förslag om att utöka intern 
kommunikationen med återkommande omvärldsbevakning. Dels för att större aktuella frågor 
redan internt kommuniceras, dels för att styrelsen har fått intryck av att många medlemmar tycker 
att informationsflödet redan är väldigt stort från distriktet och centralt håll.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet.  
 
 
 

Motion 88: Obligatorisk presentation av 
personer som utses att representera partiet 
Motionär: Lasse Taube 
Antagen av: Enskild 
 
Efter att under flera månader förgäves efterlyst en enkel form av politiskt cv för personer som 
utsetts att representera Socialdemokraterna i grundskolenämnden anser jag att det är dags för en 
förändring. En förändring vad gäller öppenheten och möjligheterna till en aktiv intern demokrati. 
För mig är det självklart att partiets medlemmar, inte minst i de fall där kongressen delegerat 
ansvaret för valen till valberedningen/distriktsstyrelsen, får relevant information om de som 
tilldelas olika typer av ”förtroendeuppdrag”. 
 Med relevant information menar jag både politisk erfarenhet och eventuella 
erfarenheter/kunskaper vad gäller det aktuella ämnesområdet. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att kongressen uppdrager åt distriktsstyrelsen att tillse att ett politiskt cv enligt motionen 
blir obligatoriskt. 
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2. Att kongressen uppdrager åt distriktsstyrelsen att lämna förslag på hur det politiska cv:et 
skall göras tillgängligt för partiets medlemmar. 

 
 

Utlåtande motion 88: Obligatorisk presentation av 
personer som utses att representera partiet 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en motion vars innehåll även kom upp som fråga vid 
representantskapet 4 september 2023.  
 Åtgärder har vidtagits för att öka transparensen gällande distriktets valprocesser sedan 
valkommittéutredningen antogs höstkongressen 2020 och att dessa förändringar även skrevs in i 
distriktets reglemente. Bl.a. att partidistriktets valkommitté årliga rapporter till representantskapet 
och att redovisning går ut i medlemsmejl om företrädare som tillsats vid olika fyllnadsval etc. 
Även kontaktlistor till våra gruppledare utifrån politikområden har upprättats för att 
organisationen lättare ska hitta lämplig talare på medlemsaktiviteter.  
 Alla våra företrädare i kommun, region och riksdag står på respektive nivås hemsidor. Så det 
är helt enligt offentlighetsprincipen att alla partiers företrädares uppdrag finns att söka upp. På 
riksdagens hemsida (och Europaparlamentets) finns de valdas CV. Det finns också tillfällen då 
utförligare texter frivilligt kan lämnas om våra företrädare för uppdrag inom partiet, inte minst 
vid ombudsval till nationella partikongressen. I valrörelsen fick samtliga av distriktets kandidater 
på valsedeln stöd med delningsbilder till sociala medier vad gäller både bild och text.  
 Styrelsen vill även betona det fundamentala att ett partiuppdrag inte ska eller bör jämföras 
med en anställning och det är ett stort skäl till att distriktsstyrelsen inte kan ställa sig bakom 
motionen. Det går inte att jämföra varken processen vid tillsättande, uppdragets art eller villkor. 
Företrädare är valda av partiet då de av många olika anledningar har fått förenings förtroende att 
bli nominerad och senare erhållit valkommitténs förtroende att representera oss i olika politiska 
uppdrag. Styrelsen menar också att det inte är önskvärt att våra företrädare ska känna sig skyldiga 
att offentligt beskriva sin bakgrund. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 89: Att utveckla våra verksamhetsformer 
Motionär: Siv Klintbäck 
Antagen av: Angered-Rannebergen sdf 
 
Ojämlikheten och segregationen har ökat i Sverige under lång tid. Samhället har försvagats och 
dragit sig tillbaka. Det gemensamma åtagandet har fått stå tillbaka för det enskilda intresset. Att 
satsa på sig själv har varit viktigare än att känna och ta ansvar för varandra. Så har det varit i 
Sverige och i stora delar av världen. 
 Samhället idag har genomgått en stor förändring. Digitaliseringen skapar nya arenor för 
information och kommunikation. TikTok, Instagram, Facebook, Youtube, you name it, är här för 
att stanna. Samtidigt är behovet av mänskliga möten och samtal större än någonsin. 
Demokratiska värden står på spel och förståelsen för varandra är nödvändig, för att finna 
lösningar på samhällsproblemen. 
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 Vårt parti bör självklart fundera över vilken framtid vi vill ha och vilken politik som kan ta 
oss dit. De rådslagsgrupper som har sjösatts är därför välkomna. Men hur når vi ut till 
befolkningen med vår politik och med vår rörelse och hur bidrar vi till att människor blir 
delaktiga i samhällsbygget? Att medlemmar sitter på slutna möten har en begränsad funktion och 
behöver kompletteras med annat. Våra traditionella folkrörelser för en tynande tillvaro och i en 
förändrad tid behöver vi mobilisera nya. 
 Undertecknad föreslår därför att partidistriktet tillsätter en bred arbetsgrupp. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att arbetsgruppen samlar in erfarenheter och goda exempel på verksamhetsformer, såväl 
inifrån som från andra aktörer, vilka kan engagera göteborgarna för våra 
socialdemokratiska idéer, framför allt i förort. 

2. Att arbetsgruppen ser över hur partiet kan samverka med andra aktörer, organisationer 
och föreningar för att uppmärksamma samhällsproblem och värna demokratiska 
rättigheter, t.ex. i form av offentliga samtal, möten, demonstrationer och aktioner. 

 
 

Utlåtande motion 89: Att utveckla våra 
verksamhetsformer 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som belyser en av partidistriktets viktigaste uppgifter: att 
utveckla organisationen.  
 Partidistriktet gör redan många av de saker som föreslås i motionen. Samla in kunskap 
genom utbyte med andra partidistrikt, storstadsregionernas nätverk, nya former av kampanjer och 
studier eller liknande görs på daglig basis av distriktsexpeditionen. Nu under hösten genomförs 
föreningskonferens och priokonferens i partidistriktet för att lära av varandra och där föreningar 
kan inspireras av verksamhetsformer som provats i andra sammanhang. Just 
förortsproblematiken ryms till stor del i prioprojektet.  
 Partidistriktet har inlett ett stort arbete på partistyrelsens initiativ i form av samordnad 
valplan, som är framåtsyftande och bygger en valorganisation långsiktigt för 2026 års allmänna 
val.  
 Detta var ett axplock av de verksamheter som redan görs idag och som oftast ligger inom 
partidistriktets verksamhetsplan på årlig basis. Med det sagt och med flertalet ytterligare exempel 
som inte nämnts i detta utlåtande föreslår distriktsstyrelsen att besvara motionen. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 90: Inför ett kulturutskott i distriktet 
Göteborg 
Motionär: Pia-Marie Wehrling 
Antagen av: Kulturarbetarna sdf 
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Det klassiska citatet att Kulturen inte är grädde på moset utan jästen i degen är inte bara en 
träffande beskrivning utan det är också något vi behöver realisera. Kulturen får inte förbli ett 
isolerat politikområde utan det behöver ses, utvecklas och samverka med andra områden. Detta 
för att kulturen bidrar med så många sidoeffekter utöver kulturens egenvärde, allt från 
inkludering, hälsoeffekter och till monetära värden som kommer i kölvattnet av en attraktiv 
kulturstad. Kulturen är viktig för såväl kulturaktörer, medborgare som för turister och andra 
besökare. 
 Politiken för olika intresseområden utvecklas nu i olika utskott och vi behöver göra 
detsamma för kulturområdet.  
 Vi behöver strategiskt stärka vårt kulturpolitiska engagemang och matcha det intresse som 
finns för frågorna i medierna och bland medborgarna 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att ett kulturutskott införs i Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt. 

2. Att kulturutskottet får i uppdrag att föra dialog samt samverka med andra politikområden. 

3. Att kulturutskottet får i uppdrag att föra dialog samt samverka med partiets nationella 
kulturnätverk. 

 

Utlåtande motion 90: Inför ett kulturutskott i distriktet 
Göteborg 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som hjälper till att lyfta fram kulturfrågan i partidistriktet 
vilket behövs göras oftare, t.ex. som på representantskapet i september 2023 då inbjudne gästen 
Anna Hallberg betonade vikten av hur vi som parti måste stötta Göteborgs kulturliv för 
medborgarna och industrin.  
 Styrelsen ser att frågan behöver lyftas oftare ute i organisationen vilket tros bäst göras på 
föreningsnivå. Det är därför denna mandatperiods politikutveckling ska genomföras av 
föreningar utifrån paketen som distriktet har arbetat fram som stöd. Om distriktet kan göra mer 
för att uppmuntra till kulturpolitiska diskussioner i föreningar ser vi främst att det bör ske inom 
exempelvis studieverksamheten.  
 Distriktsstyrelsen är sparsamma med antalet utskott på grund av tidigare verksamhetsårs 
erfarenheter och har först på senare år inrättat två nya: miljö- och klimatutskottet samt 
integrations- och segregationsutskottet. Formerna i dessa utskott tar tid att hitta och det kan 
behövas utvärderas hur dessa utskott fungerat innan distriktsstyrelsen ser över om det är fler eller 
färre utskott som behövs.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 91: Tillägg till valberedningens 
arbetsordning 
Motionär: Pär Johansson och Camilla Widman 
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Antagen av: Lundby sdf 
 
Valberedningen är partidistriktets organ som föreslår kandidater till uppdrag inom 
Socialdemokraterna i Göteborg. För att processen ska vara transparent och öppen för alla 
medlemmar är det viktigt att de nomineringar som kommer valberedningen till handa också 
redovisas för medlemmarna. Det har genom åren varierat hur detta har omhändertagits. Vissa år 
har listor publicerats under sittande representantskap (tidigare distriktårskongress) på listor eller 
redogjorts för på bildskärm under respektive punkt. För att processen ska vara transparent och 
tydlig behöver ett tillägg göras till valberedningens arbetsordning 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att valberedning inför varje val publicerar en lista med samtliga nominerade. 

2. Att valberedning försäkrar sig om att de som nominerats till uppdrag inom 
Socialdemokraterna i Göteborg godkänner publicering enligt relevant lagstiftning. 

3. Att distriktsstyrelsen inför transparenta rutiner för hur förslag av valberedning och dess 
ersättare tas fram. 

 

Utlåtande motion 91: Tillägg till valberedningens 
arbetsordning 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Bifall  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna som anför komplexiteten i denna fråga och mycket riktigt 
pekar på både GDPR-problematiken och eventuella lösningar med en eventuell framtida 
publikation av nomineringar till olika uppdrag inom partiet. I motionen återfinns även en kritisk 
synpunkt av att frågan har hanterats väldigt olika genom åren vilket distriktsstyrelsen tar till sig av.  
 Distriktsstyrelsen delar motionärernas förslag att en sådan lista bör publiceras på rätt sätt 
enligt GDPR och eventuell annan lagstiftning. Gällande attsats 3 så har förste ombudsmannen 
fått uppdraget av distriktsstyrelsen att ta fram ny valberedning. Förste ombudsmannen har 
mandatet att ta av de nomineringar som finns från föreningar men även lägga fram egna förslag 
när det behövs. Även här anser distriktsstyrelsen att mer transparenta rutiner kan behövas då det 
varierat med åren hur arbetet gått till. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen bifall till motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 92: Provval med VoteIt kan ge mer 
engagemang och fler medlemmar 
Motionär: Gunnar Isaksson 
Antagen av: Majorna sdf 
 
VoteIt (det nya digitala omröstningsverktyget) ger nya möjligheter som inte finns vid vanliga 
omröstningar inom partiet: 
- Omröstningen kan gälla många alternativ (inte bara ja eller nej) 
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- Den röstande kan välja flera alternativ och även rangordna de valda alternativen 
- Nominerade kan göra presentationer som finns tillgängliga direkt i VoteIt 
- Omröstningen kan vara öppen under valfri tid och är inte bunden till någon lokal. 
 De här funktionerna kan användas för att ge medlemmar och ombud ett tydligare inflytande 
vid val av representanter på olika nivåer och därmed skapa större engagemang.  
 Inom Socialdemokratin finns ju en mycket stark tradition att valberedningar och 
valkommittéer noggrant arbetar fram kandidatlistor med hänsyn till många faktorer: erfarenhet 
och speciella kompetenser, könsfördelning, geografisk fördelning osv. Men en aspekt saknas: 
listorna sätts samman utan att valberedning/ valkommitté vet vilka kandidater som skulle ha 
störst stöd vid en omröstning. 
 Provval kan lösa det problemet. Vid alla interna val (där det finns fler nominerade än valbara 
uppdrag) skulle provval ge information som gör att valberedning/valkommitté kan arbeta fram 
förslag som är bättre förankrade bland medlemmar och ombud. Provval ger också tillfälle för de 
nominerade att presentera sig själva och de frågor man brinner för och därmed ökar också 
personkännedomen inom partiet, det ger impulser till diskussioner bland medlemmar om politisk 
inriktning, och det ger ett visst inflytande över vilka som hamnar på valbar plats i 
valberedningars/ valkommittéers förslag. Ett sådant ökat engagemang och inflytande ger ett 
”mervärde” till partimedlemskap som förstås kan vara värdefullt för att få sympatisörer att ta 
steget att bli medlemmar.  
 Med VoteIt kan provval genomföras billigt, med liten adminstrativ insats och eftersom de 
röstande kan välja ut ett visst antal kandidater bland många nominerade och rangordna dem, så 
går det enkelt att få fram ett användbart resultat. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs Socialdemokratiska Partidistrikt genomför provval med VoteIt vid nästa 
personval. 

2. Göteborgs Socialdemokratiska Partidistrikt genomför provval med VoteIt vid nästa 
tillfälle när kandidatlistor upprättas för val till riksdag, kommun och region. 

 

Utlåtande motion 92: Provval med VoteIt kan ge mer 
engagemang och fler medlemmar 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander  
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som lyfter frågan om VoteIT, det digitala verktyget som 
partidistriktet började testköra 2020 och senaste året återupptagit arbetet med. Motionären tar 
upp flera av systemets förtjänster och det finns goda skäl att implementera det på 
partiorganisationens olika nivåer och sammankomster som är lämpliga.  
 VoteIT skulle kunna vara ett verktyg för en provvalsprocess också, men här vill 
distriktsstyrelsen belysa andra mer principiella frågor om valprocesser. Listsättning och personval 
är en komplex process som ska efterfölja flertalet riktlinjer och det kräver en stor tillit till våra 
utsedda grupper (valberedning, valkommité etc.) som ansvarar för att ta fram partiets företrädare. 
 Partidistriktet har gjort flera utredningar om valprocesser, inte minst kopplat till 
valkommitténs roll och göra dess arbete mer transparent. Distriktet har därigenom hittat vägar 
framåt för att lösa frågor som är själva kärnan när vi sätter listor: starka listor med kompetenta 
kandidater som representerar befolkning (utifrån aspekter som genus, ålder, facklig bakgrund, 
erfarenhet, geografisk representation etc). Valkommitténs arbete har sedan förra mandatperioden 
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ett mer transparent arbete och representantskapets (tidigare distriktskongressens) roll är starkare 
då den nu även utser gruppledare i styrelser och nämnder vid mandatperiodens början. 
 Det resultat som motionären hoppas att ett provval kan åstadkomma kan inte i en sådan 
process garanteras och därmed hänsyn till listorna i sin helhet utifrån rådande riktlinjer vad gäller 
representation riskeras inte uppnås. Det kan dock nuvarande arbete inom valkommitténs liksom 
valberedningen råda över och till syvende och sist är det representantskapets roll att avgöra.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att avslå motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 93: Utbildning i facklig-politisk 
samverkan för gruppledare, ledamöter och 
ersättare i nämnder samt styrelser 
Motionär: Claudia Pedrini 
Antagen av: Kommunal Göteborg sdf 
 
Socialdemokratiska partiet har ett kongressbeslut om att vi ska ha en facklig-politisk samverkan 
med de fackliga förbunden inom LO. Även så har de olika LO förbunden. Det är väldigt 
varierande hur detta fungerar idag. Mycket handlar om kunskap om vad just facklig-politisk 
samverkan innebär och hur det kan se ut i praktiken. Det är lätt för de fackliga representanterna i 
de olika nämnderna då man oftast får kunskapen via det förbund man tillhör. Men våra S-
politiker som inte har en facklig bakgrund inom någon av LO förbunden har mindre kunskap 
vilket leder till en varierande verksamhet. För att samverkan ska fungera behövs samma kunskap 
så att våra företrädare befinner sig på samma nivå som de fackliga kamraterna. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att våra gruppledare, kommunalråd och regionråd ska gå en utbildning i facklig-politisk 
samverkan. 

 
 

Utlåtande motion 93: Utbildning i facklig-politisk 
samverkan för gruppledare, ledamöter och ersättare i 
nämnder samt styrelser 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionären som knyter samman två av partiets och arbetarrörelsens 
viktiga uppgifter med en bra studieverksamhet och framgångsrik facklig-politisk samverkan.  
 Idag finns en god kunskap inom partiet bland våra företrädare om facklig-politiska 
samverkans historia, utformning och betydelse. Motionären skriver att det kan vara varierande 
kunskapsnivå och det stämmer nog men samtidigt får vi inom rörelsen också acceptera att det är 
olika nivå beroende på i hur stor utsträckning våra företrädare också jobbat nära frågorna. Med 
det sagt ska engagemanget och kunskapsnivån alltid ha som ambition att höjas.  
 Idag finns det utbildningar eller studiemoment i större utbildningar inom partiets 
studieverksamhet på nationell och lokal nivå. Det finns i t.ex. medlemsutbildningar, 



125 
 

ledarskapsutbildningar och utbildningar som ges vid Viskadalens Folkhögskola som inkluderar 
frågan om facklig-politisk samverkan. Såväl som partidistriktets organisation och lokala 
fackförbund gör ytterligare insatser, inte minst när stora frågor är på tapeten. Ytterligare insatser 
bedömer distriktsstyrelsen inte ska göras förutom att än mer understryka vikten av att för våra 
medlemmar, kandidater och företrädare delta vid utbildningarna samt fortsätta göra facklig-
politiska vinningar i sakpolitiken. 
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 

Motion 94: Dags att skärpa partidistriktets miljö- 
och klimatambitioner 
Motionär: Moa Tennberg, Emma Öhrwall, Nina Kiani, Gonzalo Cifuentes Valdés, 
Pär Johansson, Carl-Gunnar Haglund, Lars Andersson, Mariya Voyvodova, Liljana 
Ivanovska, Ingrid Forsberg, Axel Andersson, Jennie Östlund, Petr Chadraba och 
Timothy Kääriä. 
Antagen av: Enskild 
 
Ännu ett år har nya värmerekord registrerats i världen. Ännu ett år har vi upplevt extremväder i 
Europa. Ännu ett år har vi missat att nå Sveriges och Göteborgs miljömål. 
 Föga förvånande slår Naturvårdsverket fast i sin senaste uppföljning av Sveriges miljömål att 
utvecklingen är negativ för de flesta av målen. Utmaningen att begränsa klimatpåverkan beskrivs 
som enorm, och lika allvarlig är förlusten av biologisk mångfald. Läget är kritiskt - FN:s 
generalsekreterare Antonio Guterres varnade i juli att klimatförändringarna är utom kontroll. 
Forskare talar om att vi beträder outforskat territorium - inga människor har någonsin levt i en 
värld med det klimat vi närmar oss.  
 Här i Göteborg har en uppföljning för första gången gjorts av Göteborgs Stads miljö- och 
klimatprogram 2022-2030. Enbart ett av tolv delmål bedöms möjligt att nå med planerade 
insatser. På alla andra områden måste ambitionen och det politiska ledarskapet öka för att vi ska 
klara omställningen, ett ledarskap vi kan och ska ta. 
 Vi upplever att det finns en diskussion internt i partiet nationellt om hur en 
socialdemokratisk miljö- och klimatpolitik ser ut, men vi saknar detta i distriktet. Vi är mycket 
oroade av situationen och av distriktets ambitioner på området. Det är bara under det senaste året 
som vi kommit igång med ett miljö- och klimatutskott samt haft några enstaka medlemsträffar 
om politikutveckling. 
 I partiets nationella valanalys 2022 och rekommendationer framåt går det att läsa följande: 
Politikutvecklingen vad gäller socialdemokratins mål om ökad jämlikhet måste få en framskjuten 
position. Socialdemokraterna bör inte försvara bristfälliga system, utan ge nya 
svar på samhällsutmaningarna. I detta ligger att minska klyftorna genom att nå full sysselsättning, 
bättre välfärd, ökad trygghet och genomföra en rättvis klimatomställning.  
 I distriktets valanalys från 2022 konstaterades att vi i valrörelsen saknade budskap som 
vänder sig direkt till unga, en grupp där klimatkrisen är en mycket viktig fråga. Budskapet om att 
skapa gröna jobb med bra villkor uppfattades som otydligt. Genom att stärka våra kunskaper 
inom detta område kan vi fylla en viktig lucka till nästa val. 
 Mot bakgrund av detta tycks det självklart att partidistriktets miljö- och klimatambitioner 
måste öka. Vi menar att en viktig del är att slå fast att partidistriktet regelbundet ska utbilda 
samtliga förtroendevalda i miljö- och klimatfrågor, samt stärka medlemmarnas kunskaper och 
möjlighet att bidra i politikutveckling på området. Att fånga upp dessa viktiga frågor på ett 
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systematiskt sätt och säkerställa att våra representanter i alla nämnder, styrelser och i andra 
uppdrag driver på för en grön omställning är avgörande för Göteborgs framtid.  
Ovan är ett alltför stort ansvar för att lämnas till miljö- och klimatutskottet att genomföra om det 
finns budgetmedel över. Dessutom stod vi under en tid alldeles nyligen utan miljö- och 
klimatutskottet. Detta arbete är för viktigt för att bero på sådana omständigheter - det måste ske 
kontinuerligt varje år. 
 Genom att systematiskt arbeta med internutbildning i miljö- och klimatfrågor kommer våra 
förtroendevalda i alla nämnder, styrelser och andra uppdrag bli tryggare i att se miljö- och 
klimatfrågorna ur ett socialdemokratiskt perspektiv. Vi är helt säkra på att vi kan leda och driva 
den gröna omställningen av Västra Götaland och Göteborg om vi gör det med våra samlade 
krafter! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ges i uppdrag att regelbundet anordna 
utbildningar i miljö- och klimatfrågor för distriktets förtroendevalda. 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt ges i uppdrag att regelbundet anordna 
studiecirklar i miljö- och klimatfrågor för distriktets medlemmar. 

3. Att Göteborgs socialdemokratiska partidistrikt tillför miljö- och klimatutskottet en årlig 
budget för att genomföra internutbildningar om miljö- och klimatfrågor. 

 

 

Utlåtande motion 94: Dags att skärpa partidistriktets 
miljö- och klimatambitioner 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander  
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna för deras vilja och engagemang att höja distriktets miljö- 
och klimatambitioner. 
Styrelsen delar motionärernas problembeskrivning till stora delar. Klimatfrågan har nästintill 
aktualiseras dagligen med olika rapportering om problem och katastrofer världen över. 
Socialdemokraterna ska som parti, liksom Sverige som land, ligga i framkant för att olika 
klimatmål ska uppnås.  
 Motionärerna föreslår i attsats 1 och 2 på uppdrag som distriktsstyrelsens miljö- och 
klimatutskott redan har men med andra formuleringar. Utskottets uppdrag idag är att: 1) Stödja 
partiets distrikts-, förenings-, och kretsstyrelseledamöter med information, förslag och kunskap 
inom området. 2) Höja intresset och kunskapsnivån inom partiet vad gäller dessa frågor genom 
studier och diskussioner. 3) Följa upp hur målen i Göteborgs Stads och Västra 
Götalandsregionens miljö- och klimatprogram uppfylls. 4) Arbeta utåtriktat med dialog och 
information om partiets politik. 
 Därtill har berört utskott fått reviderade uppdrag av distriktsstyrelsen under hösten:  

- att Miljö- och klimatutskottet ges i uppdrag att utveckla visionen om ett klimatneutralt 
Göteborg och en klimatneutral Västra Götalandsregion. 

- att Miljö- och klimatutskottet ges i uppdrag att undersöka nuvarande antagna visioner och 
ge inspel på förbättringar som kan vidarebefordras till ansvariga förtroendevalda.  
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 Distriktsstyrelsen vill betona att den miljö- och klimatpolitik partiet fastställer ska våra 
förtroendevalda vara väl pålästa om och argumentera för. Utskottet är del av det arbetet med de 
uppdrag som utskottet redan har idag. 
 Vidare föreslår motionen att utskottet ska bli tilldelat en årlig budget. I nuvarande budget 
finns det en årlig budget för alla distriktets utskott som distriktsstyrelsen fattar beslut om till varje 
verksamhetsår.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 
 

Motion 95: Stöd för att demonstrera på 1:a maj 
Motionär: Gonzalo Cifuentes Valdés, Jan-Olov Eriksson och Barbro Norén Klang 
Antagen av: Seniorsossarna sdf och Bergsjön sdf 
 
Att demonstrera på 1:a maj är för många en självklarhet, något av en högtidsdag, något som en 
inte vill missa. Dock är flera av våra medlemmar förhindrade att delta i demonstrationståget. De 
klarar helt enkelt inte av gå i det! 
 Vår medlemsbas består av en hög andel seniorer och funktionsvarierade, dessa är minst lika 
aktiva och entusiastiska som andra medlemmar, många har uppdrag inom partiet och 
representerar oss på olika sätt. Som dag är 1:a maj vårt partis högtidsdag och demonstrationståget 
ett sätt för oss att visa upp hela vår palett av medlemmar. Det är trots allt många göteborgare 
som står vid sidan och tittar på när tåget går förbi. Vi har en ypperlig chans att visa för Göteborg 
och dess medborgare att vårt parti är inkluderande på riktigt. Ett tåg i tåget! 
 När Chalmers Cortègetåg dagen innan går genom stadens gator så kan en se en stor 
variation av sätt att visa upp sig på, bland annat motordrivna fordon. I övrigt så brukar det på 
helgerna rulla flera sightseeingtåg som visar upp staden för turister. 
 Med ovan nämnda exempel så skulle partiet kunna använda sightseeingtåg i 
demonstrationstågets respektive avdelningar, för att på så sätt kunna erbjuda alla medlemmar 
samma möjlighet att delta och samtidigt visa att vi är ett inkluderande och innovativt parti. 
 I korthet: Det är många medlemmar som vill delta på lika villkor, men inte kan, seniorer som 
ofta varit med i många år och byggt grunden för den gemenskap vi idag tar för given, och 
medlemmar med någon slags funktionell variation som trots sina utmaningar deltar och hjälper 
partiet att utvecklas i en mer inkluderande anda. Vi bör ge även dessa medlemmar en möjlighet 
att delta i demonstrationståget på 1:a maj! 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Socialdemokraterna i Göteborg i samband med kommande 1:a majdemonstrationer 
ordnar med sightseeingtåg där det ges möjlighet till medlemmar att åka med i och som 
bidrar till ett mer inkluderande firande. 

 
 

Utlåtande motion 95: Stöd för att demonstrera på 1:a maj 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson, Dženan Čišija och Susanne Sillberg Ligander 
Styrelsens förslag till beslut:  
Besvarad  
 
Distriktsstyrelsen tackar motionärerna som belyser ett för arbetarrörelsen viktigt årligt inslag 
nämligen 1 maj.  
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 Styrelsen delar motionärens intention om att öka tillgängligheten för alla som vill fira 1 maj 
är av yttersta vikt. Deltagandet generellt i första maj tåget har under decennier haft en negativ 
utveckling och olika saker provas för att bryta denna trend. Partidistriktet har senaste åren, delvis 
till följd av pandemin, gjort stora insatser för att öka möjligheten till digital tillgänglighet för 
högre medverkan. Viljan att delta vid 1 maj fanns där bland många även om inte alla vill gå med i 
tåget var en slutsats som kunde dras. Vi såg också vid årets 1 maj att, trots hällregn i Göteborg, 
var antalet i tåget fler än någon gång under senaste perioden av socialdemokratiska 
regeringsinnehav. Chansen finns till ännu fler demonstranter ju mer ojämlika och ogenomtänkta 
beslut regeringen tar (och ju mindre regn vädergudarna utsätter oss för!).  
 Partidistriktet har tillsammans med LO Göteborg och SSU en utsedd 1 maj-kommitté. Där 
sitter såväl partidistriktets ordförande liksom LO Göteborgs och SSU:s ordförande. Kommittén 
planerar 1 maj-firandets olika delar och har bäst möjlighet att förändra vårt firande enligt 
rimlighets gränser och bäst pang för pengarna att arrangera. Därför ämnar styrelsen att 
vidaresända denna motion till kommittén för att undersöka möjligheten inför kommande 
planeringsprocess. Därför föreslås motionen att besvaras för att kommittén med flexibilitet kan 
titta vidare på frågan utifrån vad som är praktiskt genomförbart och ekonomiskt effektivt för att 
öka antalet deltagande på vår stora dag.  
 Med ovanstående som bakgrund yrkar därför distriktsstyrelsen att besvara motionen i sin 
helhet. 
 
 
 
 

Område 8 – Övrigt 
 

Motion 96: Bostadshyra för 3 miljoner 
hyresgäster i hyreslägenheter i Sverige 
Motionär: Douglas Thorvaldsson 
Antagen av: Enskild 
 
Varje år höjs bostadshyran med i snitt 2-3 procent, och i år har den i många fall ökat med så 
mycket som cirka 10-25 procent, även inom det normala beståndet. Underhåll ingår i hyran, 
enligt svensk lag. En viss del(procent) av hyran är avsedd, och ska alltid gå till underhåll och 
service av fastigheter, inklusive lägenheter. 
 Därtill tillkommer vid renoveringar (undermåliga sådana) så kallade tilläggsavgifter på 
hundratals kronor extra varje månad, tillägg som normalt sett ingick som standard utan extra 
kostnad för bara några decennier sedan, och som fortfarande gäller. 
 Även vid renoveringar så chockhöjer fastighetsägarna hyrorna efter att renoveringen är klar. 
Oftast höjs hyrorna med mellan 40-50 procent. Trots att dom har misskött underhåll och service 
under lång tid. Dom lägger sina egna synder på oss hyresgäster, med hjälp av korruption, 
svågerpolitik och maktmissbruk och så bryter dom också mot alla regler för att kringgå lagen. 
Offer blir förövare och förövare blir offer. Detta är olagligt och får inte förekomma i en 
demokrati. Det måste bli stopp på det nu. 
 Hemmet är en mänsklig rättighet, enligt FN:s stadgar. Det ska vara rimliga hyror över huvud 
taget. Som det är nu, har vi många hyresgäster i vårat land som behöver välja mellan att betala en 
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orimligt hög bostadshyra och att ha mat på bordet. Många hyresgäster har förlorat sina bostäder 
för att dom inte har haft råd med dom chockhöjda bostadshyrorna som har tillåtits dom senaste 
åren. 
 Det saknas i dagsläget en neutral instans för granskning av fastighetsägare (underhåll och 
service ingår i hyran, enligt svensk lag), som ser till att lagen efterlevs, bland annat och kanske 
framför allt när det gäller tak över huvudet och bra boendemiljö. Enligt svensk lag, så ska 
fastighetsägare betala vite om dom inte underhåller fastigheterna och ger bra service för 
hyresgästerna. Och görs inte det, så ska fastigheterna tvångsförvaltas. Men detta efterlevs ju inte i 
vårt land. DETTA ÄR ETT MYCKET ALLVARLIGT SAMHÄLLSPROBLEM. VAD HAR 
SOCIALDEMOKRATERNA FÖR LÖSNING PÅ DET HÄR PROBLEMET? 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att en neutral instans på allvar upprättas för granskning av fastighetsägare, och att det 
säkerställs att den instansen verkligen är neutral, och inte går ohederliga fastighetsägare 
tillmötes. 

2. Att hyreslagen börjar efterlevas till punkt och pricka, bland annat genom att 
fastighetsägare måste betala vite, enligt svensk lag, om dom är korrupta, håller på med 
maktmissbruk, inte underhåller fastigheterna, med mera, och att fastigheterna 
tvångsförvaltas om eftersatt underhåll fortsätter efter vitesföreläggande, enligt svensk lag. 

3. Att Hyresgästföreningen ska företräda Sveriges hyresgäster till punkt och pricka, enligt 
svensk lag, och inte som idag när dom för det mesta går fastighetsägarnas ärenden 
tillmötes. Hyresgästföreningen ska ju vara hyresgäst-partiska, genom att företräda 
hyresgästerna gentemot fastighetsägarna, och inte som nu, då dom har sina egna 
särintressen och samarbetar mer med motparten(fastighetsägarna) istället. 

 
 

Utlåtande motion 96: Bostadshyra för 3 miljoner 
hyresgäster i hyreslägenheter i Sverige 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 100. 
 
 

Motion 97: Låt verksamheter vara autonoma 
(Svenska Kyrkan, myndigheter, företag, 
arbetsplatser, förskolor, skolor, universitet, 
universitet, organisationer, idéella föreningar, 
med flera) 
Motionär: Douglas Thorvaldsson 
Antagen av: Enskild 
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Det är inte upp till politiken och politikerna att lägga sig i och diktera våra autonoma 
myndigheter. Myndigheterna ska ju styra sig själva, enligt svensk lag. Många politiker sitter idag på 
dubbla, tredubbla, med flera positioner och är jäviga, korrumperade och begår maktmissbruk 
gång på gång, och som inte respekterar vad lagen säger, då dom kringgår dom. Lagen gäller alla, 
då ska inte politiker och myndighetspersonal komma undan, då man begår brott. Det går ju emot 
dom demokratiska grundprinciperna, såsom medborgerliga rättigheter, mänskliga rättigheter, 
åsiktsfrihet, yttrandefrihet, pressfrihet, tryckfrihetsfrihet, religionsfrihet, med mera. Myndigheter 
ska följa lagen så som den är stiftad, enligt svensk lag.  
 Om vi tar kyrkan, till exempel: Kyrkan och staten skiljdes ju åt år 2000, för att vara fri från 
staten och politiken. Varför hålls det då kyrkoval vart fjärde år, det är dubbelmoral? Dessutom så 
respekteras inte religionsfriheten, då liberala värderingar, ateister, kulturaktivister, priderörelsen, 
med flera har tagit över Den Svenska Kyrkan och gjort den till någon den inte är längre. Om man 
respekterar religionsfriheten fullt ut(som den gjordes förr i tiden), då ska prästerna och 
biskoparna kunna få predika Guds ord så som Gud och Jesus Kristus lär ut. Äktenskapet är ju 
bara mellan en man och en kvinna, det började ju när gud skapade dom första människorna, 
Adam och Eva, så som Jesus lär ut i Bibeln. Det ska vara ett kall från Gud, när prästen predikar, 
och inte predika om antikrist, hbtq, politik, ideologier, miljö, flyktingpolitik, med mera. 
Detsamma gäller ju arbetsplatser, fackföreningar, myndigheter, med mera. Det får folk göra på 
sin fritid, i ideella föreningar eller i privata sammanhang, alla människor och myndigheter ska inte 
behöva bli påtvingade saker som dom inte vill ta del av. Jag tror inte ni vill att kristna påtvingar er 
saker som inte ni vill ta del av. Det är inte rätt att göra så mot personer i ett sekulärt och 
demokratiskt samhälle och land. 
 Och om vi går till universiteten, så ska det vara utbildning på högsta nivå, som ska läras ut 
till studenter eleverna är ju inte där för att lära sig om genus, hbtq, ideologier, politik, kultur, med 
mera. Det får dom göra på andra ställen. 
 Och förskolorna och skolorna måste också vara befriande från sånt som inte har med skola 
och utbildning att göra. Respektera barnens rättigheter, och sluta sexualisera våra barn, så dom 
inte fortsätter att bli skadade psykiskt och fysiskt. Aldrig någonsin har barn mått så dåligt som 
dom gör idag (cirka 50%), dom går till BUP, på grund av allt det här, med mera. 
Låt inte sex, hbtq, transor, med mera komma och påverka barnens fri- och rättigheter, när dom 
gång på gång bryter mot lagen om FN.s Barnkonvention, som säger att dom ska respekteras. Låt 
barn få vara barn, och låt vuxna få vara vuxna. 
 Låt barnen växa upp i normala hemmamiljöer, i skolan, med mera. Barnen påverkas mer än 
ni tror, speciellt i åldrarna 0-5 år. Det lägger grunden för deras framtid, och hur dom utvecklas 
som vuxna personer, både själsligt och kroppsligt. När man är 18 år gammal, så kan man 
bestämma mer vad man själv vill göra, då man är myndig. Och inte ens då ska man få bete sig hur 
man vill. Det finns en anledning till att vi får lära oss om moral och etik, vetenskap, biologi, 
anatomi, med mera. Folk idag, säger att dom bara vill vara den dom är, det är ju precis tvärtom. 
Folk vill bara vara den dom inte är. Det är väl inte så svårt att ha sunt förnuft. 
 Det finns så många saker i livet som är självklara i vårat liv, men som vi gör till osjälvklara. 
Vi alla vet ju att jorden är rund, och inte platt. Päron och äpplen är ju frukter, men inte samma 
frukter, för dom är ju olika frukter. Ett äpple kan ju inte bli ett päron, och ett päron kan ju inte bli 
ett äpple. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att det tillsätts en neutral instans så att religionsfriheten efterlevs som så som den ska 
göras. Kristendomen ska vara Kristendom, så som den ska vara och tidigare har varit, och 
så som den ska predikas, så som Gud säger, annars är det ingen religionsfrihet. 
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2. Att det ska finnas andra instanser för dom andra ämnena som jag har berört i den här 
motionen, så att lagen efterlevs. 

3. Att om det inte efterlevs, så är det dags att återinföra Tjänstemannalagen, den borde 
återinföras oavsett. Politiker ska tjäna folket, enligt svensk lag, och inte begå 
maktmissbruk som ofta görs nuförtiden. 

4. Att politiker kan gå in och granska andra politiker som inte skyddar våra 
grundlagsskyddade autonoma verksamheter (Svenska Kyrkan, myndigheter, företag, 
arbetsplatser, förskolor, skolor, universitet, universitet, organisationer, ideella föreningar, 
med flera). 

5. Att demokrati betyder folkstyre, och ska efterlevas. All makt utgår från folket = Svensk 
Grundlag, och ska efterlevas. 

 
 

Utlåtande motion 97: Låt verksamheter vara autonoma 
(Svenska Kyrkan, myndigheter, företag, arbetsplatser, 
förskolor, skolor, universitet, universitet, organisationer, 
idéella föreningar, med flera) 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 100. 
 
 

Motion 98: Maktmissbruk inom rättsväsendet i 
Sverige 
Motionär: Douglas Thorvaldsson 
Antagen av: Enskild 
 
Det är tyvärr mer regel än undantag i dagens Sverige att det rättssystem som vi gemensamt har 
kommit överens om inte efterlevs, utan bara följs när det gynnar en viss grupp eller vissa grupper. 
Följaktligen blir således resultatet att den opartiskhet som måste vidhållas inom rättsväsendet 
(inom bland annat domstolsmyndigheten, samt  polisväsendet inklusive ordningsvakter) 
försvinner i medvetna systemfel. 
 Allt för ofta kringgås bland annat och framför allt Regeringsformens(RF) 9§, även kallad 
Likhetsprincipen; [K1]9§ Domstolar samt förvaltningsmyndigheter och andra som fullgör 
offentliga förvaltningsuppgifter ska i sin verksamhet beakta allas likhet inför lagen samt iaktta 
saklighet och opartiskhet. Lag (2010:1408). 
 Poliser, domare, åklagare med flera, varken ska eller har någon rätt att kringgå Sveriges Rikes 
Lag. Att kringgå detta gång på gång, år in och år ut, är maktmissbruk, korruption, grovt förtal, 
kränkning, psykiskt och fysiskt våld, tjänstefel, med mera.  
 Dessa övergrepp begår polisen och övriga rättsväsendet mot vanliga, skötsamma, hederliga 
medborgare. Detta är kriminella handlingar, och är straffbart. Poliser ska inte komma undan 
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straff, dom är också människor och måste lagföras, dömas och straffas, precis som vilken 
människa som helst i samhället, Sverige och i världen. Vad har man annars lagar och paragrafer 
till, om dom inte efterlevs? Och när dessutom polisen som upprättar lag och ordning och ska  
skydda sina medborgare behandlar sina medborgare på detta sättet (detta är en skymf mot 
hederliga medborgare), då är det verkligen katastrofalt, det måste bli ändring på det så fort som 
möjligt. Detta är vad vi svenska, hederliga medborgare får utstå varje dag, år in och år ut, från det 
svenska rättsväsendet. Ingen människa på jorden har rätt att stå över lagen, oavsett om det sker 
på någon annans bekostnad eller inte. 
 Bara 13 dömda för polisvåld – på fem år PUBLICERAD 1 JUNI 2019 
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/sa-manga-poliser-har-domts-for-vald-i-tjansten-pa-fem-ar. 
Minst 34 polisanställda har ställts inför rätta för våld i tjänsten de senaste fem åren – de flesta har 
friats. Åklagarna anser att beviskraven är högre än för andra brottmål. ”Man kan ha fyra–fem 
vittnen och det är ändå inte tillräckligt”, säger överåklagare Anders Jakobsson. 
SVT Nyheters granskning av domar 2014–2018 visar att det är få som dras inför rätta och ännu 
färre som döms för våld i tjänsten. Av tusentals inkomna ärenden gick ungefär hälften vidare till 
förundersökning, men i slutändan hamnade bara 34 åtalade personer i rätten – av dem fälldes 13 
medan resten friades. En majoritet av de åtalade var poliser, men det fanns även arrestvakter. 
 Under samma period sköts 15 personer ihjäl av polisen. Men det var endast sex av åtalen 
som handlade om skjutningar. Dessa omfattade en dödsskjutning, två personer som skottskadats 
i benen och tre skott mot bilar som människor färdades i. Det var bara en polis som fälldes – för 
tjänstefel efter att ha avlossat skott mot en bil. 
 I Särskilda åklagarkammarens årsrapport 2018 skriver enheten att en allmän uppfattning 
bland kammarens åklagare är att 
domstolarna ställer betydligt högre krav på bevisning i polismålen jämfört med kraven i andra 
brottmål. – Om man tittar på ett vanligt brottmålsärende brukar det räcka med två vittnen för att 
ta hem målen. Men här kan man ha fyra–fem vittnen och det är ändå inte tillräckligt, säger 
överåklagare Anders Jakobsson som skrivit rapporten. 
 Trots att granskningen ovan gäller åren 2014-2018, så har det inte blivit några förbättringar 
på den fronten. Tvärtom har det blivit värre med det för varje år som går. Det är upp till våra 
politiker inom Riksdag, Regering, Kommuner och Landsting att ansvara för att säkerställa 
ordentlig skärpning på den fronten, med omedelbar verkan.  
 Därför går poliser ria i rätten – trots övervåld PUBLICERAD 1 JUNI 2019 
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/domare-poliser-har-ratt-att-bruka-vald-enligt-lagen. Trots 
att över 2 000 ärenden utreddes dömdes endast 13 polisanställda för våld i tjänsten under åren 
2014 till 2018. Det visar SVT:s granskning. 
 Polisforskare: Betydligt fler våldsamma poliser än de som döms UPPDATERAD 1 JUNI 
2019 PUBLICERAD 1 JUNI 2019 https://www.svt.se/nyheter/inrikes/polisforskare-om-
poliser-domda-for-valdsbrott. De senaste fem åren har endast 34 polisanställda ställts inför rätta 
för våld i tjänsten. Av dessa fälldes 13.  
 Rolf Granér, som tidigare varit forskningsansvarig på polisutbildningen i Växjö, tycker att 
siffran låter alldeles för låg i förhållande till verkligheten – och bedömer att det finns ett stort 
mörkertal. – Nog måste det vara fler som överilat sig och tagit i för mycket på fem år, speciellt 
om man räknar in enstaka händelser i hastigt mod. Det finns ett talesätt inom polisen som går ut 
på att man ”skriver sig fri”, man får sina handlingar att framstå i bästa dager när man efteråt 
dokumenterar ingripandet. 
 Rolf Granér anser att Polismyndigheten är dålig på att göra något åt ”trigger happy”-poliser, 
individer med låg våldströskel som använder mer våld än nöden kräver. I mitten av 2000-talet 
kartlade han anmälningar mot poliser och fann att en mindre klick individer stod för en 
oproportionerligt stor andel av överdriven våldsanvändning – och tror inte att det har förändrats. 
– Internt vet man i stor utsträckning vilka poliser det är. Han menar att rättsväsendet inte är 

https://www.svt.se/nyheter/inrikes/sa-manga-poliser-har-domts-for-vald-i-tjansten-pa-fem-ar
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/domare-poliser-har-ratt-att-bruka-vald-enligt-lagen
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/polisforskare-om-poliser-domda-for-valdsbrott
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/polisforskare-om-poliser-domda-for-valdsbrott
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tillräckligt för att komma åt våldsamma poliser, utan att det bara fångar upp de värsta fallen. I 
stället borde man blicka mot USA som har ett system kallat ”early warning system”, där polisen 
själv utreder anställda som drar på sig många anmälningar. I Sverige utreder Polismyndighetens 
personalansvarsnämnd poliser som missköter sig, men dess funktion är inte tillräcklig för att 
komma åt den här gruppen, menar han. 
 Fristående utredningsmyndighet. Rolf Granér är också kritisk mot att Sverige inte har en helt 
fristående utredningsmyndighet för poliser som misstänks för brott, vilket både Norge och 
Storbritannien har. – Jag skulle gärna se ett system där man har både poliser och civila som 
utredare. Vi kommer inte ifrån att vi måste ha poliser som utredare eftersom de har kompetensen 
för att utreda brott, men samtidigt finns det risk för att de har ett generösare sätt att se på saker 
som deras kollegor gör, säger han. 
 Det är väldigt många fler än Rolf Granér som genom åren betonat vikten av en fristående 
myndighet. Flera utredningar har gjorts, men hittills har riksdagen ansett att fördelarna med att 
även låta denna verksamhet var en del av polisens organisation överväger. Och att man kan säkra 
oberoendet på annat sätt. 
 I samband med den nya polisorganisationen 2015 inrättades Avdelningen för särskilda 
utredningar, SU, som enligt polisen är ”en fristående och oberoende avdelning inom polisen som 
rapporterar direkt till regeringen”. Men avdelningen sorterar fortfarande under Polismyndigheten 
även om chefen tillsätts av regeringen. 
 Lagen är lika för alla, i enlighet med: FN:s deklaration om de mänskliga rättigheterna, artikel 
7, FN:s konvention om civila och politiska rättigheter, artikel 26, samt Europeiska unionens 
stadga om de grundläggande rättigheterna 
 Likhet inför lagen. Med likhet inför lagen menas att alla individer juridiskt sett är jämlika. 
Begreppet ses ofta som en grundläggande princip för demokratiska och civiliserade stater. Likhet 
inför lagen är en mänsklig rättighet. Alla ska hållas lika ansvariga inför lagen och erhålla samma 
skydd av lagen. 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att öka transparensen och motiveringen vid rättsväsendets bevisvärdering. 

2. Att förstärka kravet på paragrafhänvisningen vid beslutstagande. 

3. Att det bildas en fristående granskningsnämnd bestående av opartiska civilpersoner, som 
inte har någon koppling alls till Polismyndigheten, och som har som sin huvudsakliga 
uppgift att se till att svensk grundlag upprätthålls, med tillhörande mandat att 
ogiltigförklara beslut som saknar grundlagsstöd. I en demokratisk rättsstat så måste vi 
respektera medborgerliga rättigheter och mänskliga rättigheter i enlighet med FN:s 
konventioner, oavsett om det rör sig om poliser med brickor eller andra personer i statlig 
eller ickestatlig befattning, eller andra personer i andra sammanhang, i privatlivet med 
mera. Poliser ska inte utreda poliser, och myndigheter ska inte utreda myndigheter, då det 
då blir partiskt, och då räknas som jäv. 

4. Att svenska domstolars nämndemän ska bestå av personer utan politisk tillhörighet, dom 
ska vara neutrala på allvar, utan att ha kopplingar till någon part. 

5. Att Sveriges politiker ska granska svenska domstolar, för att säkerställa att lagen efterlevs 
som den ska vara, i enlighet med den lag-motivering enligt Svensk Författningssamling 
(SFS) som är fastställd för respektive lag. 
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Utlåtande motion 98: Maktmissbruk inom rättsväsendet i 
Sverige 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 100. 
 
 

Motion 99: Politikers systematiska lagtrots 
Motionär: Douglas Thorvaldsson 
Antagen av: Enskild 
 
Dom senaste decennierna har våra politiker systematiskt gått emot folkets rätt och vilja, både från 
högersidan och vänstersidan. Demokrati betyder Folkstyre, vilket i praktiken innebär att folket är 
statens arbetsgivare. All makt utgår från folket, enligt svensk grundlag. 
 Tjänstemannalagen och tjänstemannaansvaret måste återinföras i svensk lagstiftning. 
Tjänstemän ska ju ära och tjäna folket, till och med Moderaterna vill återinföra 
tjänstemannalagen. Det har funnits åtskilliga tillfällen där folket har lagt sin röst, men våra 
politiker ändå har valt att gå emot folkets vilja med motiveringen att folkets röstning bara är 
”rådgivande”. 
 Vi hade ju bland annat demokratiska folkomröstningar om EU-medlemskap 1995, samt om 
Euron 2003, så varför hade vi ingen folkomröstning om Nato-medlemskap 2022? 
I vissa fall har våra politiker valt att göra som dom själva vill, trots att det i dessa fall har krävts en 
folkomröstning, som dock inte har blivit av. Detta är skandal. Om definitionen ”Styre” kan 
likställas med ”Rådgivande”, vad innebär det för besluten som fattas i Sveriges många styrelser? 
 VAD HAR SOCIALDEMOKRATERNA FÖR INSTÄLLNING KRING DETTA? 
 
Jag föreslår därför: 

1. Att Tjänstemannalagen och Tjänstemannaansvaret måste återinföras i svensk lagstiftning. 
Till och med våra motståndare inom politiken- Moderaterna vill lagstifta om det. 

2. Att "All makt utgår från folket" - Svensk grundlag, måste respekteras när det gäller viktiga 
saker och händelser som påverkar vårt land Sverige säkerhetsmässigt, såsom 
Natoansökningen, folkomröstning om massinvandring, marknadshyror, med mera, precis 
som när vi röstade om EU 1994, samt Euron 2003. I sådana här stora frågor säger svensk 
lagstiftning att en svensk folkomröstning ska ske, och det måste respekteras. Demokrati 
betyder Folkstyre. I annat fall har vi ju ingen demokrati. 

 

Utlåtande motion 99: Politikers systematiska lagtrots 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Se distriktsstyrelsens utlåtande under motion 100. 
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Motion 100: Sexköpslagen och dylikt 
Motionär: Douglas Thorvaldsson 
Antagen av: Enskild 
 
Vi har i dagsläget en lag som gör det möjligt att sälja sex men som förbjuder sexköp. Vad finns 
det för logik i det? För att köpa en vara eller tjänst måste det ju finnas en säljare. Om varan eller 
tjänsten inte erbjuds, så finns det ju heller ingen marknad för det. 
 Det krävs ju två personer för att dansa tango. Om det inte finns säljare, så finns det ju heller 
inte köpare. Annars är det dubbelmoral. Det finns ju två sidor på ett mynt. Det är ju inte bara 
män som ska straffas, bara för att dom är män, medan kvinnor kommer undan. Kvinnor måste ju 
också straffas när dom begår brott. Lagen är likvärdig och gäller alla (båda könen, han/hon). 
Annars är det ju diskriminerande, och går således emot diskrimineringslagen. Båda parter blir ju 
då skyldiga till samma brott, och ska rimligtvis straffas likvärdigt. Kriminella tjänar ju på den här 
typen av verksamhet. 
 Det skylls på att kvinnorna i den här typen av verksamhet är offer för trafficking, men det är 
ju bara en liten del av dessa kvinnor som är trafficking-offer, dom flesta vet vad dom sysslar med, 
och tjänar pengar på den här typen av olagliga verksamheter av egen fri vilja (att sälja sex till 
män). Detta måste gälla oavsett om dom kommer från Sverige, eller från utlandet. Dom har 
dessutom hallickar, och därför borde ju även dessa kvinnor och deras hallickar straffas, och inte 
bara män som köper sex. 
 Ett vanligt förekommande fenomen nu för tiden är nät-fenomenet OnlyFans, där många 
unga kvinnor av egen fri vilja säljer utmanande bilder, videoklipp, med mera, på sig själva. Vad är 
det för skillnad på det nät-fenomenet och ”konventionella” sexköp? Utöver detta finns det även 
många kvinnor som frivilligt jobbar som strippor på strippklubbar. Och det är ju också att 
marknadsföra och sälja sex, för egen vinning. Dessa kvinnor tar betalt och får betalt för sexuella 
tjänster. Utan utbud av sådana tjänster, så finns det ju inga kunder för det heller. Inget utbud, 
ingen efterfrågan. 
 Varför ses det bara som könsdiskriminering när män sexualiserar kvinnor, men inte när 
kvinnor sexualiserar sig själva? 
 Varför förbjuder våra politiker inte all form av sexköp, inklusive strippklubbsverksamhet, 
prostitution och annan likvärdig försäljning? Fast det är klart, staten får väl in skatteintäkter från 
en del av dessa verksamheter (strippklubbar, med flera), och då ses det ju som lagligt. Staten 
tjänar ju på det, och då går det ju bra, tydligen. 
 Som en parallell kan det jämföras med att icke-syntetisk narkotikaförsäljning ses som olaglig, 
men den syntetiska narkotikaförsäljningen som apotek bedriver ses som laglig. Apoteken betalar 
ju skatt till staten, vilket ger pengar direkt ner i våra stats-politikers fickor, och därför ses det som 
laglig verksamhet. Så länge som det gynnar staten så går det ju bra. Det är ju inte bara 
kundverksamsamheten (männen som köper sex) som ska förbjudas, utan även 
näringsverksamheten (kvinnor som säljer sex). Och då kommer det ju inte att finnas någon 
marknad för sexuella tjänster över huvud taget. Skriv om lagen, så att den förbjuder all slags 
sexuell försäljningsverksamhet, med mera, oavsett om det kommer från kvinnor eller män. 
 Likhet inför lagen (likhetspricipen) menar att alla individer juridiskt sett är jämlika. Principen 
innebär att alla är lika inför lagen, och att lika fall skall behandlas lika. Begreppet ses ofta som en 
grundläggande princip för demokratiska och civiliserade stater. Likhet inför lagen är en mänsklig 
rättighet. Alla ska hållas lika ansvariga inför lagen och erhålla samma skydd av lagen utan 
diskriminering, enligt FN:s deklaration om de mänskliga rättigheterna, artikel 7.[1] Även enligt 
FN:s konvention om civila och politiska rättigheter, artikel 26. 
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Jag föreslår därför: 

1. Att lagen blir likvärdig och att den ska gälla alla (båda könen, han/hon). Annars är det ju 
diskriminerande, och går således emot diskrimineringslagen. Båda parter blir ju då 
skyldiga till samma brott, och ska rimligtvis straffas likvärdigt. Detta förslag stöds också 
genom likhetsprincipen (Sveriges Rikes Lag), en grundläggande princip för demokratiska 
och civiliserade stater, tillika en mänsklig rättighet enligt FN:s deklaration om de 
mänskliga rättigheterna. 

2. Att lagen skrivs om, så att den förbjuder all slags sexuell försäljningsverksamhet, med 
mera, oavsett om det kommer från kvinnor eller män. Och då kommer det ju inte att 
finnas någon marknad för sexuella tjänster över huvud taget. 

 
 

Utlåtande motion 100: Sexköpslagen och dylikt 
Styrelsens föredragande: Mattias Jonsson 
Styrelsens förslag till beslut:  
Avslag 
 
Distriktsstyrelsen har reagerat på de fem motioner, nummer 96-100, som motionären har 
inkommit med. Som en konsekvens av detta samlas dessa fem motioner med ett gemensamt 
utlåtande. 
 Distriktsstyrelsen vänder sig starkt emot det som anförs i samtliga fem motioner och deras 
förslag. Det är en bild av myndigheter, utbildning, civilsamhälle med mera som distriktsstyrelsen 
inte alls delar och andemeningen i motionerna står i direkt kontrast mot vad partiet som helhet 
och partidistriktet Göteborg står för. Exempelvis är brödtexterna och attsatserna i direkt kontrast 
mot nationellt antaget partiprogram och distriktsstyrelsen menar att motionerna inte är förenliga 
med våra socialdemokratiska värderingar. Gällande de attsatser som motionerna föreslår yrkar 
distriktsstyrelsen avslag på samtliga.  
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